
دوشنبه  19 شهریور 1397 29 ذی الحجه 1439  10 سپتامبر 2018  شماره 4643  سال بیست و یکم   1000 تومان

روزنامه صبح ایران

فتحی عضو کمیسیون حقوقی و قضایی مجلس تشریح کرد

جزئیات طرح عفو عمومی 

محسن هاشمی:

حوصله تاریخی مردم ایران ظرفیتی دارد

علی کریمی دادگاهی می شود

آیت الله سیدمحمد غروی  :

اهداف حزبی، گروهی و جناحی  
درعزاداری ها مدنظر نباشد

در گفت وگو با »حشمت الله فلاحت پیشه« مطرح شد

نقش ستون پنجم 
تاثیرگذارتر از تحریم ها 

این روزها که پیش از فرارسـیدن ماه محرم، شـهرها 
کـم کـم رنـگ و بوی محـرم پیدا مـی کننـد، متولیان 
برگـزاری مراسـم های عـزاداری نیـز بـرای دعـوت از 
مداحـان و وعـاظ در تکاپو هسـتند. در همیـن رابطه، 
آیـت الله سـیدمحمد غـروی عضو عضو شـورای عالی 

حوزه هـای علمیه سراسـر کشـور معتقد اسـت: نباید 
اهـداف حزبـی، گروهـی و جناحـی را در برگـزاری این 
گونـه مراسـم ها مدنظـر قـرار داد. مراسـم هـا باید به 
گونه ای برگزار شـوند کـه زمینه حضور همـگان در آن 

فراهم باشـد...

رییس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس، نقش ستون پنجم در تشدید مشکلات را بیشتر از تحریم ها 
دانست و گفت: موضوع تحریم را اگر به عنوان یک واقعیت نبینیم ،برخورد واقع گرایانه هم با آن صورت نمی گیرد ضمن 

این که اثر خارجی تحریم ها کمتر از ستون پنجم در داخل است. 
حشمت الله فلاحت پیشه در گفت و گویی، یکی از مشکلات کشور را تصمیم گیری در فضای جزمیت ذهنی و 
سیاسی عنوان کرد و افزود: مهم ترین عارضه این است که بسیاری کسانی که تصمیم گیری می کنند با واقعیت های 

جامعه ارتباط ندارند و بیشتر در یک فضای دگم ذهنی تصمیم گیری می کنند...

غرور تشریفاتی مانع پاسخگویی و همکاری دستگاه ها است 
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معاون سازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای کشور گفت: آزادراه قم - کاشان از محورهای 
ترانزیتی است که باید بهره بردار نسبت به ارائه خدمات جاده ای در دو بخش نگهداری و ایمن 
سازی به مسافران و رانندگان بپردازد. به گزارش روابط عمومی اداره کل راهداری و حمل و 
نقل جاده ای قم روز یکشنبه اعلام کرد که خداداد مقبلی در بازدید از این آزاد راه در سخنانی 
اظهار داشت: با توجه به وضعیت رویه آسفالتی این محور باید عملیات ترمیمی آن در قالب 
درزگیری، رفع دست اندازها و اجرای روکش آسفالت به فوریت دردستور کار قرار گیرد.وی 
گفت: باتوجه به ایام پایانی تابستان و نزدیک شدن به دهه اول ماه محرم که آمد و شد زائران 
و مسافران در محورهای مواصلاتی بخصوص آزادراه قم - کاشان افزایش می یابد، اجرای طرح 

های زود بازده در قالب آرامسازی و نصب المانهای ایمنی جاده ای بیش از گذشته ...

معاون عمرانی استاندار قم گفت: طرح احداث آرامستان جدید در منطقه جمکران تا 3 ماه 
از دستور کار خارج شده تا مطالعات کارشناسی درباره آن صورت گیرد، در 3 ماه آینده مسئله 
آرامستان جدید در جمکران نهایی می شود.محسن بهشتی برخی از مشکلات تهاتر املاک 
شهرداری را موردتوجه قرار داد و اظهار داشت: در مسئله تهاتر با املاک شهرداری با صورت وضعیت 
کردن املاک، مشکلاتی در زمینه تهاتر و اجرای پروژه های استانی اتفاق می افتد که باید شورای 
شهر قم تدابیر لازم در این زمینه را بیندیشد، یکی از مهم ترین موارد اختلاف بین شهرداری و 
پیمانکاران را این مسئله شامل می شود.وی با اشاره به مسئله اراضی 32 هکتاری شهر پردیسان 
خاطرنشان کرد: این اراضی را زمین های مستعدی تشکیل داده که با تعامل شهرداری می توان 

مشکل برخی مناطق حاشیه ای شهر را حل کرده و ساکنین این مناطق را به آنجا منتقل کرد...

معاون سازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای کشور: 

آزادراه قم -کاشان 
باید ایمن سازی شود 

معاون عمرانی استاندار قم اعلام کرد

تعیین تکلیف احداث آرامستان جدید 
در جمکران تا ۳ ماه آینده

فعال سیاسی اصلاح طلب گفت: مجلس خبرگان رهبری مجاز 
نیست در کار قوای دیگر دخالت کنند، دخالت در امور قوا، کشور 
را به جایی می برد که هیچ کس نداند چه کاره است. هادی غفاری 
درباره موازی کاری مجلس خبرگان به ریاست آیت الله جنتی با 
مجلس شورای اسلامی برای نظارت بر دولت گفت: آقای جنتی با 
ردصلاحیت هایی که مجلس شورای اسلامی را از مجموعه هایی که 

به جد به آنها امیدوار بودیم، تهی کرد...

رئیس فراکسیون امید مجلس قائم به شخص بودن را یکی از 
چالش های اصلی کارکرد حزبی در کشور دانست و گفت: اگر در 
کشور چند حزب فراگیر داشتیم ضرورتی به تشکیل جبهه هایی 
همچون »شورای عالی سیاست گذاری اصلاح طلبان« احساس 
نمی شد البته در آِینده چاره ای جز تشکیل احزاب فراگیر نداریم. 
»محمدرضا عارف« در دیدار با اعضای حزب »همبستگی دانش 

آموختگان ایران« افزود: باید جبهه های سیاسی...

هادی غفاری:

 خبرگان، موازی کاری نمی کند 
بلکه دخالت می کند 

محمد رضاعارف:

چاره ای جز تشکیل 
احزاب فراگیر نداریم 
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ملت ایران از اخم آمریکا نهراسید 
و آن را به شکست کشاند

فرمانده کل قوا درمراسم دانش آموختگی وتحلیف دانشجویان افسری ارتش در نوشهر:

ولادت امام موسی کاظم )ع( را تبریک می گوئیم
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اقتصاد نیازمند 
نظارت با چشمان باز 

یکی از معضلاتی که امروز گریبانگیر اقتصاد کشور 
شده، ضعف در حوزه نظارت است که رهبر معظم انقلاب 
در سخنرانی اخیر خود از عنوان »چشمان باز« برای لزوم 

تقویت حوزه نظارت استفاده کردند. اینکه اگر ارز برای واردات کالایی خاص اختصاص 
داده شده است، آیا دستگاه اختصاص دهنده ارز، فرآیند نظارتی را در فلوچارت خود 
برای اطمینان بخشی به منظور اجرا تدارک دیده است؟ آیا شرکت آن کالای خاص را 
وارد کرده است؟ آیا به بازار عرضه شده است؟ آیا این اختصاص باعث بهبود وضعیت 
قبلی شده؟ آیا باید این اختصاص ادامه پیدا کند یا خیر؟ اینکه اگر تسهیلات بانکی 
برای رونق تولید پرداخت شده و یا تسهیلات بانکی برای ایجاد واحد تولیدی تصویب 
شده، آیا نظارت کافی برای استفاده از این تسهیلات در همان موضوع تدارک دیده 
شده است؟ آیا دستگاه نظارتی تا پایان دریافت تسهیلات پرداختی بر آن واحد تولیدی 
نظارت دارد؟ اینکه اگر وزارت صنعت، معدن و تجارت، موافقت اصولی، جواز تاسیس 
و یا پروانه بهره برداری برای یک واحد تولیدی صادر کرده امکان نظارت بر تولید را نیز 
پیش بینی کرده است؟ آیا آن واحد تولیدی مشغول به تولید است؟ با چه ظرفیتی 
در حال تولید است؟ در حقیقت حوزه نظارت یکی از مهمترین بخش های فعال در 
حوزه اقتصاد محسوب می شود که در صورت عدم توجه به آن می توان به انحراف 
کشیده شدن بسیاری از اقدامات مطلوب را در حوزه اجرایی نظاره کرد. این نتیجه 
یک نظارت با الگوی صحیح است که می تواند ما را از اجرای تصمیم ها مطمئن و 
نتیجه اجرای آن اقدامات را برای مراحل بعدی تصمیم گیری به واحد اجرایی منتقل 
کند.این یک نظارت درست است که می تواند ما را به عارضه های اقتصاد آشنا و 
قدم بعدی که همان عارضه یابی و تلاش برای رفع عارضه هاست را پیشنهاد کند.

ضعف در حوزه نظارت در بخش اقتصادی بویژه در حوزه صنعت و بانک که 2 بال 
اصلی برای تقویت تولید ملی محسوب می شود سبب شده است که بیشتر زحمات 
دولت بویژه در این بخش در بسیاری از موارد به انحراف رفته و خستگی را بر دوش 
دولتمردان باقی گذارد. اما چنانچه دولت خود وظیفه نظارت بر این فرآینده ای گسترده 
را برعهده بگیرد امکانپذیر است؟ آیا می تواند بیش از صدها هزار فقره تسهیلات دولتی 
به واحدهای خصوصی را رصد کند؟آیا می تواند 85 هزار واحد تولیدی در کشور را 
به منظور اطمینان از تولید نظارت کند؟ جواب به طور قطع منفی است. نظارت باید 
با الگوی درست همراه باشد زیرا آخرین بررسی ها در دنیا درخصوص نحوه نظارت و 
فرآیند آن توسط دولت نشان می دهد که هیچگاه دستگاه های دولتی در حوزه نظارت 
نتوانسته اند توفیقی به دست آورند و بیشتر کشورهایی که در حوزه نظارت موفق بوده 
اند، توانسته اند این وظیفه بزرگ را به بخش خصوصی منتقل کنند و با استفاده از 
برونسپاری نظارت به بخش خصوصی، آن را به شکلی دقیق پیگیری کنند.همه ما 
مطمئن ایم که قوای سه گانه آنچه که در توان دارد باید برای رشد و توسعه اقتصاد 
کشور به کار بندد، اما همچنان تاکید می شود که از توجه به حوزه نظارت نباید غافل 
بود زیرا می تواند همه اقدامات اجرایی و نیز قوانین خوب کشور را به یک تهدید و مانع 

برای رشد و توسعه اقتصادی کشور بدل کند.
* نائب رئیس کانون مشاوران اعتباری و سرمایه گذاری بانکی ایران

هدف از فشارها 
به دولت روحانی 

همان جریانی که فکر می کند می تواند آقای روحانی 
را برکنار کند یا او را به استعفا برساند، پشت ماجرای 
این روزهای فشار آوردن بر دولت است و رویکرد بعد از 

انتخابات ریاست جمهوری را دارد ادامه می دهد. شواهد و قرائن نشان می دهد وقایع 
دی ماه سال 96 طور دیگری دارد رقم می خورد، جریانی که در مشهد می خواست 
با اعتراضات خیابانی مردم را همراه خود کند و فشار به دولت بیاورد تا آقای روحانی 
مجبور به استعفا شود، امروز در قالب طرحی دیگر برنامه خود را جلو می برد.آنها در 
ماجرای مشهد اعتراضات را شروع کردند اما ادامه اش از دست شان در رفت و ماجرا 
کمانه کرد و به خودشان هم خورد. شاید در موضوع مدرسه فیضیه قم خواستند 
حساب شده تر عمل کنند ولی در مجموع قضیه همان ادامه اتفاقات مشهد است.به 
نظر می رسد همان جریانی که فکر می کند می تواند آقای روحانی را برکنار کند یا او را 
به استعفا برساند، پشت ماجراست و رویکرد بعد از انتخابات ریاست جمهوری سال 96 
دارد ادامه می دهد. این فشارها از نوع همان فشارهایی است که بعد از پیروزی آقای 
روحانی در انتخابات ریاست جمهوری سال 96 در روز عیدفطر، راهپیمایی روزقدس و 
غیره شاهدش بودیم و الان به نوع دیگر در حال ادامه پیدا کردن است.همه موارد پیش 
آمده در راستای برکناری آقای روحانی از ریاست جمهوری تحلیل و ارزیابی می شود 
چون اگر بنا باشد از طرق قانونی به آقای روحانی فشار بیاید، این کار در مجلس دارد 
دنبال می شود و طرح سئوال از رئیس جمهور انجام شد. آقای روحانی نیز به مجلس 
رفت و به سئوالات پاسخ داد. بقیه اقدامات از حالت قانونی خارج است و با هدف دامن 

زدن به یکسری تهدیدها، تهمت ها و برچسب ها دنبال و انجام می شود.
* فعال اصلاح طلب

هادی غفاری:

 خبرگان، موازی کاری نمی کند 
بلکه دخالت می کند 

فعال سیاسی اصلاح طلب گفت: مجلس خبرگان رهبری مجاز نیست در کار قوای 
دیگر دخالت کنند، دخالت در امور قوا، کشور را به جایی می برد که هیچ کس نداند 

چه کاره است. 
هادی غفاری در گفتگو با خبرآنلاین درباره موازی کاری مجلس خبرگان به ریاست 
آیت الله جنتی با مجلس شورای اسلامی برای نظارت بر دولت گفت: آقای جنتی با 
ردصلاحیت هایی که مجلس شورای اسلامی را از مجموعه هایی که به جد به آنها 
امیدوار بودیم، تهی کرد خودش در این شرایط مقصر است.وی با بیان اینکه من 
از خودم حرف می زنم و با کسی کاری ندارم، افزود: من همه جانم را برای انقلاب 
گذاشتم، تا پای دار رفتم و برای اسلام نیز حاضرم همه زندگی ام را بدهم، بیش از ۴5 
سال است که امام جماعت مسجد هستم اما وقتی برای من می نویسند عدم احراز 
التزام عملی به اسلام یعنی آقای هادی غفاری با 9 متر عمامه، مسلمانی اش احراز نشده 
است. در این صورت طبیعی است که مجلسی می شود که توانایی کافی برای اداره 
امور کشور را ندارد.این فعال سیاسی اصلاح طلب تأکید کرد: اگر آقای جنتی حقوقدان 
باشد می داند در مقام فرد می تواند هر اظهارنظری را انجام دهد اما به عنوان مجلس 
خبرگان رهبری، مجاز نیست در کار قوای دیگر دخالت کند.وی افزود: تعریف وظایف 
هر کدام از قوا و مجلس خبرگان در قانون اساسی مشخص است. مجلس خبرگان 
رهبری دو ظیفه دارد نخست نظارت می کند که آیا وظایف قانونی رهبری انجام 
می شود و دوم اینکه آیا شرایط رهبری در رهبر وجود دارد یا خیر؟. غفاری با بیان 
اینکه موازی کاری کشور را بی ثبات می کند و در نهایت نیز معلوم نمی شود خطاکار 
کیست، گفت: موازی کاری برای فرار از مسئولیت اصلی است. مسئولیت اصلی مجلس 
خبرگان رهبری نظارت بر دولت نیست. وی با بیان اینکه دخالت در امور قوا کشور را به 
جایی می برد که هیچ کس نداند چه کاره است ادامه داد: البته این کار مجلس خبرگان 
موازی کاری با مجلس شورای اسلامی محسوب نمی شود بلکه دخالت در کار قواست 
چون زمانی موازی کاری رخ می دهد که چند نهاد می توانند کاری را انجام دهند اما 

به جای همکاری و هماهنگی، هر کدام راه خود را بروند.

وزیر اطلاعات:

 وظیفه همه بخش ها خدمت به مردم است 
وزیر اطلاعات گفت: در نظام جمهوری اسلامی اصل مردم هستند و همه تشکیلات 

برای خدمت رسانی بوده و به آن افتخار می کنیم. 
حجت الاسلام والمسلمین سید محمود علوی روز یکشنبه همایش طلایه داران 
تبلیغ در چهل سال بصیرت عاشورایی در گرگان مرکز استان گلستان اظهارداشت: 
باید با خدمت رسانی بیشتر ، دست دشمن را از ایجاد ناامنی برای مردم کوتاه کنیم.

وی بیان کرد: دشمن در حوزه های مختلف درصدد ضربه زدن به کشور است و به 
شیوه های گوناگون مردم را تهدید می کند که یکی از این موارد باور و اعتقاد آنها است 
که سبب می شود پاسداری و حراست از مرزهای اعتقادی اهمیت بیشتری نسبت به 
حراست از مرز فیزیکی داشته باشد.حجت الاسلام علوی همچنین افزود: تبلیغ معارف 
الهی و احکام شرع و هدایت افراد به سمت مسیر الهی توفیقی برای مبلغان است.وی 
با یادآوری وظیفه خطیرعلما در تبلیع معارف اسلامی و مرزبانی از مرزهای اعتقادی 
مردم ، گفت: شما با ورود به حوزه علمیه وظیفه ای خطیر برعهده گرفته اید و باید 
مردم را با معارف اسلامی بیشتر آشنا کنید و اگر در این زمینه ورود پیدا نکنید به طور 
قطع با مشکل مواجه خواهیم شد.وزیر اطلاعات، افزایش اطلاعات و آگاهی با استفاده از 
منابع دینی، بهره گیری از آیات و روایات و بیان صحبت های حکیمانه، توجه به اخلاق، 
تواضع و فروتنی، مخاطب شناسی و احترام به شخصیت دیگران را از ویژگی های مهم 

مبلغان برای تبلیغ برشمرد.

اطلاعیه سپاه در تشریح عملیات موشکی علیه تروریست ها؛

پاسخ های کوبنده تر در صورت تکرار شرارت 
در پی حمله موشکی روزشنبه سپاه به محل استقرار و جلسه سران یکی از گروهک 

های تروریستی، سپاه پاسداران انقلاب اسلامی اطلاعیه ای صادر کرد.
به گزارش سپاه نیوز ؛ سپاه پاسداران انقلاب اسلامی در اطلاعیه ای با تشریح 
عملیات موشکی روز گذشته علیه محل استقرار و جلسه سران یکی از گروهک های 
تروریستی ، تاکید کرده است: فرزندان ملت ایران در سپاه و سایر نیروهای مسلح و 
نهادهای اطلاعاتی و امنیتی، مصمم به صیانت از مرزهای ایران اسلامی بوده و تکرار 
شرارت از سوی تروریست های اجیر شده دشمنان، با پاسخ های سخت و کوبنده تری 

مواجه خواهد شد.متن اطلاعیه به این شرح است:
بسم الله الرحمن الرحیم

در پی شرارتهای ماه های اخیر گروهک های تروریستی وابسته به استکبار جهانی 
از اقلیم کردستان عراق علیه مناطق مرزی جمهوری اسلامی ایران ، که با اعزام تیم 
های متعدد تروریستی، ایجاد ناامنی و ارتکاب اعمال خرابکارانه و سلب امنیت و آرامش 
مردم غیور استان های آذربایجان غربی، کردستان و کرمانشاه را دنبال می کردند و با 
هوشمندی و آمادگی رزمندگان نیروی زمینی سپاه از جمله در عملیات های هفته 
های گذشته در مناطق مرزی مریوان و کامیاران ضربات مهلکی را دریافت کرده بودند 
، تنبیه و برخورد با متجاوزین در دستور کار سپاه پاسداران انقلاب اسلامی قرار گرفت.

متعاقباً بی اعتنایی سران این گروهک ها به هشدارهای جدی مسئولین اقلیم کردستان 
عراق، مبنی بر عزم جمهوری اسلامی برای برچیدن پایگاه های آنان و ضرورت پایان 
بخشیدن به شرارت ها و اقدامات تجاوزکارانه و تروریستی ضد ایران اسلامی، یگان 
موشکی نیروی هوافضای سپاه با مشارکت یگان پهپادی نیروی زمینی سپاه، روز 
گذشته ) شنبه ۱۷ شهریور( در یک عملیات موفق ، محل استقرار و جلسه سران 
یکی از گروهک های پلید و جنایتکار و مرکز آموزش تروریست های وابسته را با ۷ 
فروند موشک زمین به زمین کوتاه برد ، مورد هدف قرار داد.بر اساس گزارشات  موثق 
و مستند دریافتی در این عملیات ، این مرکز توطئه علیه امنیت ملی ایران  منهدم و 
دهها تن از سران و عناصر مهم عملیاتی گروهک به هلاکت رسیده و زخمی شدند.

این عملیات قاطع و ویرانگر نشان داد ، فرزندان ملت ایران در"سپاه پاسداران انقلاب 
اسلامی" و سایر نیروهای مسلح و نهادهای اطلاعاتی و امنیتی کشور ، مصمم به 
صیانت از مرزها و تمامیت ارضی جمهوری اسلامی ایران و دفاع از آرمان ها و اهداف 
بلند انقلاب اسلامی بوده و اجازه نخواهند داد تروریست های اجیر شده سازمان های 
جاسوسی بیگانه، امنیت مثال زدنی کشور را به مخاطره اندازند.در پایان با قدردانی 
از سربازان گمنام امام زمان )عج( و انتظار از اقلیم کردستان برای مراقبت و کنترل 
جدی تر مرزهای مشترک، به گروهک های تروریستی و ضد انقلاب و حامیان آنان 
هشدار می دهیم : پاسداران انقلاب و بسیجیان دلاور و بومی مستقر در مرزهای میهن 
اسلامی با اشراف اطلاعاتی و آمادگی های همه جانبه، به فضل الهی و با همکاری مردم 
عزیز منطقه، تکرار شرارت و شیطنت از سوی آنها را با پاسخ های سخت تر و کوبنده 

تر مواجه خواهند ساخت.

عضو فراکسیون امید مجلس: 

نهادها و دستگاه های موازی 
هزینه بر و مشکل ساز هستند 

عضو فراکسیون امید مجلس شورای اسلامی گفت: وجود نهادها و دستگاه های 
موازی در کشور هزینه بر و مشکل ساز است و نمی تواند مشکلی از دستگاه های 

اصلی حل کند. 
قاسم میرزایی نیکو اظهار داشت: وجود تشکیلات و دستگاه های موازی به بخش 
های اصلی کشور ضربه اساسی وارد می کند و هزینه های هنگفت و رقابت های 
نامناسب را به همراه خواهد داشت.وی افزود: از تشکیلات موازی که هم اکنون در 
کشور وجود دارد می توان به کمیته هایی که در بخش ها، نهادها و قسمت های 
مختلف وجود دارد و تحت عنوان رسیدگی به مشکلات، مبارزه با فساد نام برد، بطوری 
که ما شاهدیم که امروز حتی در مجلس خبرگان رهبری نیز کمیته های موازی در 
بخش های مختلف ایجاد شده است.نماینده مردم دماوند در مجلس ادامه داد: ما 
شاهدیم که امروز وزارت اقتصاد و وزارت خارجه و ارگان های دولتی تصمیم ساز اصلی 
در موضوع اقتصاد و سیاست نیستند و تصمیم سازی در موضوعات اقتصادی و سیاسی 
خارج از این دستگاه ها پیگیری می شود.میرزایی نیکو افزود: امروز کمیته ها و گروه 
های موازی در بخش های مختلف کشور تشکیل می شود که فقط هزینه تولید می 
کنند و نمی توانند مشکلی را حل کند.وی تصریح کرد: حتی شاهدیم در قوه قضاییه 

نیز نهادها و دستگاه هایی هستند که اقداماتشان موازی یکدیگر است.

محسن هاشمی:

حوصله تاریخی مردم ایران ظرفیتی دارد
رییس شورای اسلامی شهر تهران با اشاره به این که میز و صندلی های ما بر دوش 

مردم است، گفت : حوصله تاریخی مردم ایران ظرفیتی دارد.
محسن هاشمی صبح دیروز در ابتدای جلسه شورای اسلامی شهر تهران با اشاره به 
سالروز ارتحال آیت الله طالقانی و جنایت ۱۷ شهریور با اشاره به این که امروز ما وارث 
خون شهروندان تهرانی در ۱۷ شهریور سال 5۷ هستیم و همه ما مسئولان باید این را 
بدانیم که پایه های میز و صندلی مان بر روی دوش مردم است.وی با بیان این که مردم 
پس از تحمل رنج ها، محرومیت ها و بی عدالتی ها و به امید گشایش و عدالت فعالیت 
کرده اند ، اظهار کرد: کوتاهی در خدمت خیانت به رأی مردم و کم فروشی در انجام 
وظایف است.رییس شورای اسلامی شهر تهران  با اشاره به این که حوصله تاریخی 
جامعه ایران نیز ظرفیتی دارد و پرداختن به بوروکراسی های بی ثمر، رانت سازی و رانت 
خواهی و دعواهای جناحی و .... موجب لبریز شدن صبر مردم می شود ، گفت : انتظار ما 
از اصحاب رسانه و فعالان مجازی این است که با نقدهای سازنده و انعکاس مشکلات 
واقعی مردم به دور از فضاسازی های سیاسی و غیر واقعی کمک کنند که صدای واقعی 
مردم شنیده شود.وی تأکید کرد: امروز در شرایطی که وضعیت نامناسب اقتصادی را 
شاهد هستیم، اظهار نظرهای تنش زا و یا سناریوسازی های غیر واقعی برای تحت تاثیر 
قرار دادن افکار عمومی ضربه دیگر برای متزلزل کردن باقی  مانده اعتماد عمومی در 

جامعه تلقی می شود که آثار مثبتی ندارد.

علی تاجرنیا: 

حداقل انتظار از فعالان سیاسی شفافیت است 
نماینده مجلس ششم معتقد است رد فوریت طرح شفاف سازی نمایندگان که 
مورد تایید هر سه فراکسیون مجلس بود، نشان دهنده نوعی از هم گسیختگی در 

فراکسیون های مجلس شورای اسلامی است. 
علی تاجرنیا نماینده مجلس ششم گفت: رد طرحی که سران فراکسیون های 
اصولگرا و اصلاح طلب در پی نتیجه بخشی آن بودند، نشان می دهد که ساختار فعلی 
انتخابات کارآمدی لازم را ندارد و کسانی با جریانات سیاسی به مجلس راه می یابند، 
خیلی زود و راحت، حاضر به پذیرش مسئولیت ها و تعهدات تشکیلاتی خود نیستند. 
این برای پارلمانی که می خواهد تاثیرگذار باشد به شدت آسیب زاست و رفتارهای 
نمایندگان را غیرقابل پیش بینی و غیرقابل اعتماد می کند. عضو حزب اتحاد ملت 
تاکید کرد: سازوکار نمایندگی مجلس در کشور ما، عمدتا نقش واقعی قوه مققنه یعنی 
قانونگذاری و نظارت نیست. از ابتدای پیروزی انقلاب اسلامی هر چه جلوتر آمدیم، به 
دلیل نوع سیاستگذاری ها در حوزه نظارتی، نمایندگان محافظه کاری که به دنبال 
مناسباتی دیگر هستند، به مجلس راه یافته اند. برخی از نمایندگان در بدو ورود به 
مجلس برای دوره های آینده خود کار می کنند و این مسئله آن ها را وادار می کند 
که رفتاری مذبذب و غیرشفاف داشته باشند.تاجرنیا افزود: طرحی که فوریت آن در 
مجلس رد شد، حداقل انتظاری است که از نیروهای سیاسی جامعه می رود. یک 
مطالبه حداقلی است تا مردم بدانند نمایندگان آن ها در مجلس به چه طرح و شخص 
و برنامه ای رای می دهند و یا نمی دهند. به نظر من ، آن روز که فوریت طرح رای 
نیاورد، به نوعی روز سرشکستگی مجلس بود و نشان داد که نمایندگان برای دفاع از 
مصوبات خود ضعیف هستند. این موضوع از چشم مردم پنهان باقی نخواهد ماند و در 

گذر زمان مردم به اصلاح تصمیمات و نظرات خود اقدام خواهند کرد. 

رئیس سازمان حفاظت محیط زیست در پاسخ به ایرنا: 

تکلیف بازداشتی های 
محیط زیستی را مشخص کنید 

رئیس سازمان حفاظت محیط زیست تعیین تکلیف بازداشتی های محیط زیستی 
را که بهمن سال گذشته به اتهام جاسوسی بازداشت شده اند، خواستار شد. 

عیسی کلانتری افزود: ما نمی گوییم این افراد را آزاد یا اعدام کنند بلکه خواستار 
تعیین تکلیف آنها هستیم و این بخشی از حقوق شهروندی ماست. 

وی اضافه کرد: قرار بوده درباره این بازداشتی ها تا پایان تابستان تعیین تکلیف شود 
اما این افراد هنوز دادگاهی نشده اند. 

کلانتری افزود: ما از قول وزیر اطلاعات گفتیم که این افراد جاسوس نیستند و وزیر 
اطلاعات تنها مرجع رسمی اعلام جاسوس بودن افراد است که در این زمینه هم به 

طور رسمی اعلام کرده که این افراد جاسوس نیستند. 

فرمانده معظم کل قوا تاکید کردند: 
با  ایران  ملت  و  اسلامی  جمهوری 
ایستادگی در مقابل آمریکا ثابت کرده 
اگر ملتی از اخم و تشر زورگویان نترسد 
و به توانایی های خود اعتماد و اتکا کند، 
ابرقدرت ها را به عقب نشینی و شکست 

می کشاند. 
به گزارش ایرنا از پایگاه اطلاع رسانی 
دفتر مقام معظم رهبری، حضرت آیت 
الله خامنه ای رهبر معظم انقلاب اسلامی 
امروز - یکشنبه - در شانزدهمین مراسم 
تحلیف  و  آموختگی  دانش  مشترک 
دانشجویان دانشگاه های افسری ارتش 
جمهوری اسلامی ایران که در دانشگاه 
علوم دریایی امام خمینی)ره( در نوشهر 
برگزار شد با حضور بر مزار شهیدان گمنام 
و قرائت فاتحه، به شهیدان سرافراز انقلاب 

و دفاع مقدس ادای احترام کردند.
رهبر معظم انقلاب سپس از یگان های 

مستقر در میدان سان دیدند.
فرمانده کل قوا در این مراسم، حضور 
هزاران جوان رشید و مؤمن در دانشگاه 
های ارتش را موجب امیدواری بیشتر هر 
انسان خردمند به آینده ایران خواندند و 
افزودند: بار سنگین آینده  روشن میهن 
عزیزمان بر دوش جوانان است و جوانان 
و  مهم  بخشهای  از  یکی  ارتشی،  غیور 

حساس این مسئولیت را برعهده دارند.
ایشان ملت ایران را پرچمدار آزادگی 
و عدالت در جهان برشمردند و تصریح 
کردند: نیروهای مسلح از چنین ملتی و 
چنین کشوری دفاع می کنند که باید این 
افتخار بزرگ را با همه وجود و با انگیزه 

های عمیق دینی و ملی ادامه دهند.
یادآوری  با  اسلامی  انقلاب  رهبر 
کشورهای  در  که  بسیاری  مردمان 
مختلف دوستدار عدالتند اما راهی برای 
چنگ  از  آزادی  و  عدالتخواهی  ابراز 
استکبار ندارند، افزودند: در چنین دنیایی، 
جمهوری اسلامی و ملت ایران با زبان رسا 
و بدون هیچ پنهان کاری، ایستادگی خود 
را درمقابل ظلم و استکبار ابراز می کند و 
همین مسئله علت اصلی دشمنی ظالمان 

جهانی با ملت بزرگ ایران است.
حضرت آیت الله خامنه ای به ناامنی و 
بی ثباتی در مناطق مختلف جهان بویژه 
منطقه غرب آسیا اشاره کردند و افزودند: 

استکبار و در رأس آن امریکای ظالم و 
ستمگر، منافع خود را در گرو ایجاد جنگ 
فجیع  توسعه  و  افزایش  خانگی،  های 
فعالیتهای تروریستی و درگیریهای منطقه 
ای می بینند و متأسفانه برخی کشورهای 

منطقه به آنها کمک می کنند.
ایشان جلوگیری از سربلند کردن یک 
قدرت اسلامی در منطقه را هدف امریکا 
و رژیم صهیونیستی خواندند و افزودند: 
آنها می دانند که پیام جذاب اسلام دفاع 
از مستضعفین و محرومین است، بنابراین 
از شکل گیری قدرتی بر مبنای اسلام 
بیمناکند.رهبر انقلاب اسلامی، ایستادگی 
مقابل  در  اسلامی  جمهوری  مقتدرانه 
استکبار را موجب شکست عمده اهداف 
ظالمان جهانی در منطقه برشمردند و 
خاطرنشان کردند: تحلیلگران سیاسی و 
هوشمندان عالم از اینکه ایران با اتکاء به 
خداوند و تکیه بر قدرت ملی، قدرتهای 
جهانی را در منطقه ناکام گذاشته است، 
شگفت زده اند و به این واقعیت اذعان می 
کنند.حضرت آیت الله خامنه ای، تهدید 
و اخم و تشر و قدرت نمایی در حرف و 
سخن را روش عمده قدرتهای ستمگر 
تأکید  و  خواندند  ملتها  ترساندن  برای 
کردند: اگر ملتی از این روشها نهراسید و 
با شجاعت و اعتماد و اطمینان به توانایی 
های خود در راه حق و عدالت حرکت 
کرد، ابرقدرتها را وادار به عقب نشینی و 

شکست می کند.
نمونه  را  اسلامی  جمهوری  ایشان 
و  دانستند  واقعیت  این  از  روشن  ای 
خاطرنشان کردند: ۴0 سال است ایران 
آماج خرابکاری های امریکا و همدستانش 

قرار دارد اما اکنون از نهالی کوچک به 
درختی برومند و پرثمر تبدیل شده و 
فراوان  اقدامات  و  شدید  اکراه  وجود  با 
مستکبران، دلهای ملتها را به پیام انقلاب 
جذب و جلب کرده و توطئه های امریکا را 

در منطقه به شکست کشانده است.
رهبر انقلاب اسلامی، سوریه، عراق و 
لبنان را نمونه هایی از شکست توطئه های 
امریکا در منطقه خواندند و افزودند: اینها 
نشانه هایی از قدرت پروردگار و صدق 
وعده های الهی است که می فرماید اگر 
خدا را یاری کنید، خدا شما را نصرت می 

دهد و ثابت قدم می دارد.
فرمانده کل قوا در بخش دیگری از 
سخنانشان نیروهای مسلح را به افزایش 
روزافزون ابتکارات، آمادگی ها و توانایی 
ها در میدانهای علمی، سازمانی، رزمی و 
پیشرفت های گوناگون توصیه کردند و 
افزودند: براساس آیه شریفه قرآن هرچه 
که  بیفزایید  خود  قدرت  بر  توانید  می 
اقتدار شما دشمن را می ترساند و به عقب 

نشینی وا می دارد.
ایشان در بخش دیگری از سخنانشان 
همه مردم به ویژه جوانان را به مراقبت 
و جلوگیری از تأثیرگذاری وسوسه های 
دشمن در فضای عمومی زندگی توصیه 
کردند و افزودند: اجازه ندهید نفوذ دشمن 
در صفوف یکپارچه جوانان مؤمن اختلال 

ایجاد کند.
رهبر انقلاب تلاش های دشمنان در 
فضای مجازی و دیگر عرصه ها را مأیوسانه 
خواندند و افزودند: با وجود این دشمن به 
شدت در زمینه های مختلف فعال است 
که باید با هوشیاری، وحدت و تکیه بر 

خداوند در مقابل او ایستاد.
در این مراسم، امیر دریادار حبیب الله 
سیاری معاون هماهنگ کننده ارتش به 
پاس خدمات شایسته و صیانت از مرزهای 
فرماندهی  تصدی  مدت  در  کشور  آبی 
به دریافت نشان  ارتش،  نیروی دریایی 
درجه یک فتح از دست فرمانده معظم 

کل قوا مفتخر شد.
استادان  فرماندهان،  مراسم  این  در 
جوایز  ارتش  نمونه  آموختگان  دانش  و 
خود را از دست فرمانده معظم کل قوا 
دریافت کردند و نمایندگان دانشجویان 
و دانش آموختگان نیز درجه و سردوشی 

دریافت کردند.
سپس گوشه هایی از آمادگی عملیاتی 
و  درآمد  نمایش  به  ارتش  دانشجویان 
یگانهای حاضر در میدان از مقابل فرمانده 

کل قوا رژه رفتند.
همچنین در این مراسم امیرسرلشکر 
ضمن  ارتش  کل  فرمانده  موسوی 
خیرمقدم، تأکید کرد: ارتش جمهوری 
اسلامی، همراه و هم افزا با دیگر نیروهای 
و  عزت  از  دفاع  مقدم  خط  در  مسلح 

شرافت ملت ایران قرار دارد.
فرمانده  مصدری  کریم  ناخدایکم 
نیز  امام خمینی  دریایی  علوم  دانشگاه 
ازفعالیتهای دانشگاههای افسری ارتش 

گزارشی داد.
آخرین مرحله از شانزدهمین مراسم 
تحلیف  و  آموختگی  دانش  مشترک 
ارتش  افسری  دانشگاههای  دانشجویان 
به تمرین دریایی دانشجویی در حضور 
فرمانده کل قوا اختصاص داشت. در این 
تمرین 8 مرحله ای در ساحل نوشهر، 
دانشجویان سال های دوم، سوم و چهارم 
گوشه هایی از آمادگی های خود را به 
نمایش گذاشتند.در ادامه این مراسم در 
ارتباطی تصویری با ناو گروه 56 مستقر در 
خلیج عدن، ناخدا دوم عرشه و ستاد ناصر 
رزاقی از اقدامات این ناو گروه، ایجاد فضای 
امن برای تردد کشتی ها در آبهای آزاد 

منطقه گزارش داد.
فرمانده کل قوا نیز با تقدیر و آرزوی 
توفیق بیشتر برای نیروهای مسلح ایران 
تأکید کردند: شما قادرید دریاهای اطراف 
ایران عزیز ما را با هوشمندی و شجاعت به 

امنیت کامل برسانید.

فرمانده کل قوا درمراسم دانش آموختگی وتحلیف دانشجویان افسری ارتش در نوشهر:

ملت ایران از اخم آمریکا نهراسید و آن را به شکست کشاند 
اخبــار سرمقاله

یادداشت

اخبــار

عضو کمیسیون حقوقی و قضایی مجلس ضمن 
توضیح درباره طرح عفو عمومی که قرار است در صحن 
علنی مجلس مورد بررسی قرار گیرد، گفت: در طرح 
جدید، حبس ابد و مجازات اعدام تعزیری به حبس 
تعزیری درجه یک تبدیل کردیم. این قدم بسیار مهمی 
است که مجازات های اعدام را تا جایی که ممکن است 

از نظر شرعی تقلیل دهیم. 
محمدجواد فتحی در خصوص طرح عفو عمومی که 
توسط تعدادی از نمایندگان مجلس ارائه و بناست با قید 
دو فوریت در صحن علنی به رای گذاشته شود، گفت:  
مدعی العموم جایی وارد می شود که جنبه عمومی جرم 
را بخواهد دنبال کند. جنبه خصوصی با شاکی است. 
در این طرح گفتیم عفو عمومی مربوط به این جنبه 
عمومی جرم است؛ یعنی برای کسانی که مرتکب جرمی 
شده اند که شاکی خصوصی ندارند، دادستان حق اقامه 

تعقیب را ندارد و آنها مشمول عفو قرار می گیرند.
این طرح،  ادامه گفت: در صورت تصویب  وی در 
چه آنهایی که متهم هستند، چه آنهایی که محکوم 
هستند و حکم برایشان صادر شده است. یعنی بر اساس 
زندانی هستند  اگر  بلااثر می شود؛   قانون حکم  این 
آزاد می شوند، اگر باید شلاق بخورند نمی خورند اگر  
مدتی از محکومیتشان گذشته باشد، باید آزاد شوند. 
اگر محکومیتشان طی شده، آثار تبعی محکومیت از 
بین می رود و سو پیشینه کیفری در مورد آنها لحاظ 
نخواهد شد. اینها آثار عفو عمومی است که در حقوق 
بحث می شود.فتحی افزود: این طرح سه بند دارد؛ در 
می کردیم  واحده  ماده  را سه  این طرح  باید  ما  واقع 
ولی دیسیپلین و تشریفات تقدیم طرح و لایحه خیلی 
پیچیده است و دائما این طرح عقب می افتد و یک عده 
رایزنی می کنند و یک طرح دیگری می آورند جلو؛ به این 
ترتیب ما فکر کردیم اگر در قالب یه طرح ارائه دهیم 
گرفتاری برای اینکه طرح را به صحن بیاوریم، خیلی 
زیاد است. در نتیجه یک ارتباط منطقی ایجاد کردیم و 
یک طرح شد.نماینده عضو کمیسیون قضایی مجلس در 
توضیح طرح افزود: ماده اول شاید خیلی هم مربوط به 
هم نباشد، چون ما می دانیم مجازات ها از حیث تقسیم 
در شرع یا حدود است یا قصاص یا دیات یا تعزیرات. 
تعزیزات »به ما یراه الحاکم« است.  یعنی حاکم میزانی 
که صلاح می داند مجازات تعیین می کند. ما گفتیم 
حبس ابد و اعدام تعزیزی بی معنی است. وی تاکید کرد 
در طرح جدید، حبس ابد و مجازات اعدام تعزیری را به 
حبس تعزیری درجه یک تبدیل کردیم. این قدم بسیار 
مهمی است که این مجازات های اعدام را تا جایی که 

ممکن است از نظر شرعی تقلیل دهیم.
فتحی در خصوص بند ب طرح مذکور گفت: در 
مقابل عفو  بند، بحث عفو عمومی است که در  این 
خصوصی قرار می گیرد که جزء اختیارات رهبر است، 
عفو عمومی جزء اختیارات قانون گذار است و مجلس 
می تواند همان طور که جرم انگاری می کند، بگوید من 
به هرکس مرتکب عملی که من پیش تر گفته بودم جرم 
است، شود، یا کسانی که مرتکب شده اند استثنائا برای 
یک مورد معافیت می دهم و اینها را عفو می کنم.وی 
با بیان اینکه ما جرم جاسوسی را از این قانون مستثنا 
کردیم، در مورد اینکه آیا تعریف جرم جاسوسی در 
قانون مشخص است یا قابل تفسیر به رای است، گفت: 
جرم جاسوسی در قانون تعریف دارد. در همه دنیا با 
جاسوس ها برخورد می کنند؛ چون جاسوس اقدام آشکار 
علیه منافع ملی یک کشور می کند. در زندان های سایر 
کشورها به حدی این افراد را تحت فشار روانی فضای 
عمومی قرار می دهند و آنقدر مردم ابراز تنفر می کنند 
که جاسوس ها خودکشی می کنند. در کشورهای مهم 
و پیشرفته فضای مطبوعات و اجتماع علیه جاسوس 
آنقدر شدید است که جاسوس احساس عذاب می کند 
و خودکشی می کند. این است که جرم جاسوسی را 

مستثنا کردیم.
این نماینده مجلس در خصوص بند سوم این طرح 
گفت: بند ج بحث ایرانیان مقیم خارج است. بر اساس 
آمار بین 6 تا 8 میلیون ایرانی مقیم خارج از کشور 
که  آدم هایی  فرهیخته هستند، هم  اینها هم  داریم؛ 
سرمایه مادی بالایی دارند. 30 هزار میلیارد دلار  دارایی 
ایرانیان در خارج از کشور است. همه هم با یک توهمی 
چون  برویم،  ایران  به  نمی کنیم  جرات  ما  می گویند 
مدت هاست نرفتیم و گذرنامه نداریم. ما گفتیم تشویق 
می کنیم این افراد بیایند و هیچ مانع قانونی وجود ندارد. 
اگر مرتکب جرمی که شاکی خصوصی داشته باشد شده 
باشند، باید رضایت شاکی خصوصی را بگیرند. اما جنبه 

عمومی جرم را مشمول عفو عمومی کردیم.
فتحی ادامه  داد: مد نظر ما افرادی مانند »مهاجرانی« 
هستند که از نظر ما جرمی مرتکب نشده و جرمشان 
جنبه خصوصی ندارد. اگر بتوانند بگویند جنبه عمومی 
دارد مشمول بند ب می شوند. اگر شاکی داشته باشند 
باید از شاکی رضایت بگیرند. برای مثال فردی به عنوان 
یک سارق اگر فرار کرده باشد، مشمول عفو عمومی 
نیست. اگر هم قرار بگیرد جرمی که جنبه عمومی 
داشته، مشمول عفو شده نه جرمی که جنبه خصوصی 
داشته است.وی افزود: اگر فردی خیانت در امانت کرده 

یا مالی را برداشته و اختلاس کرده، جنبه عمومی جرم 
او که این مجازات بوده، می تواند مورد عفو قرار بگیرد 
ولی جنبه خصوصی که رد مال است باید انجام شود و 

مشمول عفو نیست.
وضعیت  مورد  در  قضایی  کمیسیون  عضو  این 
زندان فشافویه که به تازگی گزارش های متعددی که 
نشان دهنده وضعیت وخیم این زندان از لحاظ نحوه 
و مکان نگهداری است منتشر شده، گفت : ما پیگیر 
آن هستم؛ نه تنها فشافویه بلکه من از ابتدا می گفتم 
کمیسیون قضایی باید زندان ها را ارزیابی کند. از سه 
جهت بررسی زندان، زندانی و زندانبان مهم است و باید 

مساله زندان های ما مورد بررسی جدی قرار گیرد.
فتحی با بیان اینکه این ها مباحثی هست که می تواند 
موجب ادعاهای حقوق بشری شود، گفت: این اخبار در 
صحنه بین الملل برای ما ایجاد خسارت می کند. هیچ 
شریعتی به اندازه اسلام بر این جنبه های حقوق بشری 

برای رعایت حال زندان و زندانی تاکید ندارد.
نوعی  به  که  زندان هایی  تمام  کرد:  تاکید  وی 
درباره شان شبهه ای وجود دارد، باید مورد بررسی باشند. 
حالا خبر این زندان فشافویه آمده که وضعیت مطلوبی 
ندارد؛ بنابر این شد که با تعدادی از دوستان آنجا برویم 
و دیدار و بازرسی مخصوصی داشته باشیم و اگر ضرورت 
اقتضا کند طرح تحقیق و تفحص از این زندان را امضا 

کنیم.
نماینده تهران در مورد وضعیت دو وکیلی که به 
این زندان منتقل شده  بودند، گفت: نحوه انتقال آنها 
قطعا به نظر من ایرادات اساسی دارد؛ آنچه مسلم است 
و منتشر شده این است که دو وکیلی که آمدند درب 
بوده  به دو مساله سیاسی  اعتراض  با هدف  مجلس 
است و هیچ اقدام خرابکارانه ای نداشتند و موضوع 
مشمول قانون مجرمان و محکومان سیاسی است و 
متهمان و محکومان سیاسی از حقوق ارفاقی برخوردار 
هستند که مهمترین آن در بحث همین مدت حضور 
در زندان یا بازداشتگاه هست که باید با تضمیمات و 
تامیناتی باشد که با بقیه زندانیان متفاوت باشد یک 
حقوق ارفاقی برای این ها در نظر گرفته شده که باید 
لحاظ شود.وی گفت: اگر این دو وکیل را که به این 
نحو که اعلام شده و به این دو مورد محدود و منحصر 
باشد، متهم سیاسی ندانیم پس اساسا مفهوم جرم 
سیاسی چیست؟ مصداق آن چه کسی می تواند باشد؟ 
از نظر من قوه قضاییه باید حتما با دقت فراوان و با 
وسواس بیش از حد به موضوع  اتهام این دو وکیل 

توجه و مرّ قانون را رعایت کند.

فتحی عضو کمیسیون حقوقی و قضایی مجلس تشریح کرد

جزئیات طرح عفو عمومی 

به شخص  قائم  مجلس  امید  فراکسیون  رئیس 
بودن را یکی از چالش های اصلی کارکرد حزبی در 
کشور دانست و گفت: اگر در کشور چند حزب فراگیر 
همچون  هایی  جبهه  تشکیل  به  ضرورتی  داشتیم 
»شورای عالی سیاست گذاری اصلاح طلبان« احساس 
نمی شد البته در آیِنده چاره ای جز تشکیل احزاب 

فراگیر نداریم. 
حزب  اعضای  با  دیدار  در  عارف«  »محمدرضا 
»همبستگی دانش آموختگان ایران« افزود: باید جبهه 
های سیاسی، نخبگان و احزاب به سمت تشکیل احزا 
فراگیر حرکت کرده و تلاش کنند بر اساس مشترکات 
و با هدف انسجام بخشی، رسیدن به اینگونه احزاب 
را پیگیری کنند.وی با بیان اینکه اصلاح طلبان در 
انتخابات ریاست جمهوری سال 92 و 96 به درستی 
عمل کردند، گفت: ما در حمایت از آقای روحانی به 
وظیفه خود عمل کردیم و از حمایت هایی که داشتیم 
پشیمان نیستیم، البته در پیگیری مطالبات مردم با 
هیچ کسی تعارف نداریم و وظیفه ملی و تشکیلاتی 
خود را انجام می دهیم و امیدواریم با تلاش بیشتر 
با دولت،  نهادها و جریانات  دولت و همکاری همه 

وضعیت اقتصادی کشور بهبود یابد.

عارف با اشاره به برخی حملات که به شورای عالی 
سیاست گذاری اصلاح طلبان می شود، گفت: عده ای 
تصور می کنند با تخریب یک یا چند نفر کل جریان 
اصلاحات از بین می رود در حالیکه این جریان قائم 
به شخص نیست و در دور جدید شورای عالی اصلاح 
طلبان شاهد تاثیرگذاری بیشتر این شورا خواهیم بود.

تداوم  از  مانع  اصلاح طلبان در سال 92   *
عقب گرد در اهداف انقلاب شدند

عارف به تلاش برخی جریانات برای حذف اصلاح 
طلبان و تحمیل فاصله بین این جریان سیاسی با 
حاکمیت بعد از حوادث سال 88 اشاره کرد و گفت: 
در دهه 90 برغم تلاشهایی که برای حذف اصلاح 
طلبان از حاکمیت انجام شد اما با تشخیص درست 
راه و مسیر،جریان اصلاح طلب بعد از یک دوره رخوت 
و عزلت نشینی که بخشی از آن به دلیل فشارها و 
تهدیدهای صورت گرفته به این جریان تحمیل شد، 
در انتخابات سال 92 فعالانه حضور پیدا کرد و مانع از 

تداوم عقب گرد در اهداف انقلاب شد.
عارف تاکید کرد: رقیب جریان اصلاحات نشان داد 
نمی تواند پاسخگوی مطالبات مردم باشد در حالی که 

اصلاح طلبان کارآمدی خود را در ادوار مختلف نشان 
دادند، به همین دلیل باید در صحنه بمانیم و تاثیرگذار 
باشیم و با مسئولیت پذیری، مطالبات مردم را در 
همه زمینه ها بخصوص در زمینه مسایل اقتصادی، 
اجتماعی  و آسیب های  اشتغال جوانان  و  معیشتی 

پیگیری کنیم.
عارف تصریح کرد: کسانی که شبانه روز در تبلیغات 
خود به دنبال القاء ناکارمدی جریان اصلاحات هستند، 
حداقل این شجاعت را داشته باشند و بگویند زمانی 
که خود در راس کار بودند چه دستاوردهایی داشتند؟ 
کسانی که در انتخابات سال 8۴ و 88 از نامزد انتخاباتی 
خود در انتخابات ریاست جمهوری حمایت کردند چرا 
حاضر نیستند از عملکرد کاندیدای مورد حمایت خود 
دفاع کنند؟ این نوع رفتار اوج بی صداقتی و شفاف 

نبودن با مردم است.
رئیس فراکسیون امید شرط ماندگاری یک جریان 
سیاسی را تحمل، صبر، بردباری و امید دانست و تاکید 
کرد: گاهی برای پیگیری مطالبات خود نیاز است فریاد 
بزنیم و گاهی هم باید سکوت کنیم. اما نباید هیچگاه 
فرصت طلبی کرد چرا که فرصت طلبی یک جریان 

سیاسی خیانت به رای مردم است.

محمد رضاعارف:

چاره ای جز تشکیل احزاب فراگیر نداریم 

علیرضا   شیر محمدی *

علی صوفی *
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اقتصادی

به منظور حمایت از اقشار ضعیف و کم درآمد؛

تشریحجزئیاتتوزیعبستهحمایتغذایی
رئیس اتحادیه فروشگاه های زنجیره ای: با اجرای این طرح، کارت های بانکی سرپرستان 

خانوار به ازای هر نفر ۳۵ هزار تومان شارژ می شود.
امیرخسرو فخریان درباره تصمیم دولت برای حمایت نقدی از ۹ میلیون نفر افراد تحت 
پوشش کمیته امداد امام خمینی و سازمان بهزیستی افزود: با اجرای این طرح، کارت های 
بانکی سرپرستان خانوار کمتر از چهار نفر به ازای هر نفر ۳۵ هزار تومان شارژ می شود اما 

افراد اجازه برداشت نقدی را ندارند.
وی توضیح داد: کارت بانکی سرپرستان خانوارهای بالای ۴ نفر به ازای هر نفر ۳۰ هزار 
تومان و به ازای هر نفر اضافه، ده هزار تومان دیگر اضافه خواهد شد؛ بر این اساس سقف در 

نظر گرفته شده برای هر خانوار ۱۳۰ هزار تومان است.
فخریان به مشکلاتی که پیش از این در زمینه توزیع سبد کالا بین اقشار مختلف مردم 
وجود داشت، اشاره کرد و گفت: تصمیم بر این شده که کارت بانکی سرپرستان خانوار، شارژ 

نقدی شده و برای خرید کالا از فروشگاه های زنجیره ای قابل استفاده باشد.
مدیرعامل فروشگاه های زنجیره ای افق کوروش با بیان اینکه وزارت تعاون، کار و رفاه 
اجتماعی قرار است جزییات بودجه و نحوه اجرای این طرح را تهیه و اعلام کند، خاطرنشان 

کرد: هماهنگی های لازم با فروشگاه های زنجیره ای درباره این موضوع انجام شده است.
فخریان توضیح داد: براساس این طرح کارت های بانکی سرپرستان خانوار به طور نقدی 
شارژ می شود اما آنها اجازه برداشت نقدی این مبالغ را ندارند و باید حتما از فروشگاه های 

زنجیره ای کالا خریداری کنند.
رئیس اتحادیه فروشگاه های زنجیره ای در عین حال در پاسخ به این سوال که آیا 
محدودیتی در خرید کالا برای این دسته از مشتریان در فروشگاه های زنجیره ای وجود 
دارد یا خیر، گفت: هیچ محدودیتی در این زمینه وجود ندارد و سرپرستان خانوار می توانند 

به انتخاب خود از فروشگاه های زنجیره ای هر کالایی را خریداری کنند.
وی خاطرنشان کرد: ۹ هزار فروشگاه طرف قرارداد وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
هستند که خانوارهای مشمول این طرح می توانند از آن خرید کنند. به دنبال نوسانات 
اخیر ارزی در کشور دولت ۵ بسته مختلف را برای حمایت از تمامی اقشار مردم آماده 
کرده که این طرح برای افراد تحت پوشش کمیته امداد امام خمینی و سازمان بهزیستی 

اجرا می شود.

معاون سازمان توسعه تجارت خبرداد

ممنوعیتصادراتبرخیکالاهابرایحمایت
ازدهکهایپایین

معاون سازمان توسعه تجارت ایران گفت: ممنوعیت صادراتی برخی کالاها با 2 هدف 
تنظیم بازار داخلی و حمایت از دهک های پایین جامعه که قوت غالب آنان را تشکیل می 

دهد، انجام شده است. 
»محمدرضا مودودی« افزود: چای، انواع روغن خوراکی، دانه های روغنی و روغن خام و 
پالم، شکر، انواع شیر خشک صنعتی و اطفال و کره در بسته بندی بالای ۵۰۰ گرم، گوشت 
گرم، دارو و هرآنچه با ارز چهار هزار و 2۰۰ تومان تامین اعتبار می شود در فهرست مهمترین 

اقلام ممنوعه صادراتی قرارگرفته اند. 
وی توضیح داد: یارانه ویژه به این کالاها تعلق می گیرد و مواد اولیه آنها از خارج کشور با 
ارز دولتی وارد می شود، بنابراین اولویت این است که به مصرف کنندگان ایرانی بویژه افراد 

دهک های پایین تر جامعه تعلق گیرد. 
مودودی تاکید کرد: رفع ممنوعیت های صادراتی می تواند رانت بزرگی برای همسایگان 
کشور از نظر تجاری ایجاد کند، زیرا افرادی که برای تجارت از کشورهای همسایه وارد کشور 
می شوند کالایی که با ارز دولتی تامین اعتبار شده را خریداری می کنند، اما خارج از مرز 

ایران با همان قیمت هشت تا ۹ هزار تومان به فروش می رسانند.
وی اضافه کرد: امروز شرایط به گونه ای است که مدیریت صادراتی باید جدی گرفته شود 

و نباید فضا را برای رانت و قاچاق کالا بویژه کالاهای اساسی فراهم کرد.
معاون توسعه صادرات سازمان یاد شده از ممنوعیت صادرات محصولاتی که تولید داخلی 
به آنها احتیاج دارد نیز خبر داد و افزود: بعضی محصولات مثل ضایعات کاغذ که مورد 
استفاده کارخانه های داخلی برای بسته بندی یا سایر استفاده ها قرار می گیرد با ممنوعیت 

صادرات روبرو شده اند.
به گزارش ایرنا،شرایط ایجاد شده در بازار برخی محصولات کشاورزی سبب شد تا وزارت 
جهاد کشاورزی برای جلوگیری از خروج کالاهای اساسی وارد شده با ارز ۴2۰۰ تومانی، تا 

اطلاع ثانوی صادرات ۱٨ قلم کالا را ممنوع کند.
»محمد  به  ای  نامه  در  امسال  تیرماه  وزیر جهادکشاورزی ششم  »محمود حجتی« 
شریعتمداری« وزیر صنعت، معدن و تجارت خواستار ممنوعیت صادرات ۱٨ قلم کالای 
اساسی دام، طیور و آبزیان همچون ذرت، گندم، آرد، جو، جودوسر، دانه های روغنی، 
روغن خام، روغن پالم، یونجه، کاه و کلش، پودر ماهی و گوشت، انواع سبوس، کنجاله 
سویا، سایر کنجاله ها، تفاله ها، خوراک آبزیان، افزودنی خوراک آبزیان، چاودارو سورگوم 

تا اطلاع ثانوی شد. 

برای اولین بار در شرکت تارابگین ذوب آهن اصفهان محقق شد

ساخت،نصبوراهاندازیموفقیتآمیزخط
پنجمتولیدپشممعدنی

مدیر پروژه های شرکت تارابگین ر گفت 
: این شرکت اولین تولیدکننده عایق های 
معدنی پشم سنگ است که در سال ۵6 
 VOEST-ALPIN توسط شرکت اتریشی
در کنار ذوب آهن با چهار خط تولید  پشم 
برداری  بهره  مورد  و  شد  احداث  سنگ 
قرارگرفت و از آن زمان تا کنون به دلیل بالا 
بودن کیفیت محصولات خود، جزء تولید 
کنندگان مطرح عایق های معدنی در سطح 

کشور شناخته می شود. 
مهندس مسعود پیرجمالی افزود : با توجه 
به نیاز بازار و در ادامه بهره برداری از کوره 
کک سوز شرکت در سال ۹۵ ،  به دستور 
مدیر عامل شرکت، ساخت یک خط تولید 
مشابه با خطوط تولید شرکت اتریشی در 

اردیبهشت ماه سال جاری در دستور کار این واحد قرار گرفت.  لذا با توجه به عدم وجود 
نقشه و اطلاعات مورد نیاز ، این واحد با بهره گیری از تجارب ارزشمند بخش های داخلی 
کارخانه و با استفاده از روش مهندسی معکوس ، ساخت خط پنجم کوره برقی را  از اوایل 
خرداد ماه آغاز نمود و به لطف خدا و با همت و حمایت مدیر عامل و سایر واحدهای کارخانه  
، خط پروژه مذکور در مردادماه ۹7 استارت خورد  و مورد بهره برداری آزمایشی قرار گرفت.

مهندس مسعود پیرجمالی خاطر نشان کرد : پس از انجام این روند آزمایشی موفقیت آمیز 
و بعد از انجام مراحل تکمیلی خط پنجم، تولید نامی پشم سنگ با کیفیت بسیار عالی در 
هفته اول شهریور ماه سال جاری محقق شد  و این خط جهت تولید مداوم تحویل بهره 
بردار گردید.  لذا ساخت، نصب و راه اندازی موفقیت آمیز خط پنجم تولید شرکت به روش 
کوره الکتریکی پس از گذشت بیش از ۴۰ سال برای اولین بار انجام و در ساخت،نصب و راه 

اندازی این خط تولید بومی سازی کامل صورت گرفت . 
وی در پایان  این موفقیت ارزشمند را به تمامی همکاران سخت کوش خود در شرکت  
سهامی ذوب آهن و شرکت تارابگین تبریک گفت  و از همکاری واحد های مختلف کارخانه 

تشکر نمود.

تهران- ایرنا- وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات این وزارتخانه را متولی نظارت و 
تنظیم بازار تلفن همراه ندانست و گفت: سرنوشت 72۰ هزار گوشی نامعلوم است؛ 

6۰۰ هزار گوشی در گمرک مانده و ۱2۰ هزار دستگاه هم توقیف قضایی است. 
محمدجواد آذری جهرمی صبح دیروز در یک برنامه تلویزیونی اظهار داشت: با وجود 
تلاش های انجام شده برای شفاف سازی در بازار تلفن همراه و سامان یافتن واردات، 
عده ای اقدام به تخریب فعالیت ها کردند در حالی که مدیریت بازار و کنترل قیمت 
گوشی بر عهده وزارت ارتباطات نیست و این وزارتخانه ارز آن را تخصیص نمی دهد.

آذری جهرمی به تلاش عده ای برای ربط دادن کاهش واردات گوشی تلفن همراه 
به اجرای طرح رجیستری اشاره کرد و گفت: نه تنها واردات کاهش نیافته بلکه بیشتر 
هم شده است؛ تا پیش از رجیستری ۱.۳ میلیون دستگاه تلفن همراه به طور رسمی 

وارد می شد که بعد از اجرای طرح به 2 میلیون دستگاه رسید.
وی یادآور شد: اختصاص نیافتن ارز و نبود کالا در بازار علت اصلی گرانی تلفن همراه 

است؛ ۱6 شرکت در واردات تلفن همراه تخلف کردند که در حال رسیدگی است.
وی به گلایه اعضای خانواده افرادی که در واردات تلفن همراه تخلف کردند، اشاره 
کرد و گفت: چرا زمانی که اینها ارز دولتی گرفتند و بالاتر فروختند کسی درباره آنها 
سوال نکرد؛ عده ای با استفاده از رانت به مردم ظلم کردند و اکنون که به زندان رفته 

اند، مظلوم نمایی می کنند.
وزیر ارتباطات به تشکیل کمیته ای برای مقابله با تحریم ها اشاره کرد که در آن به 

اپراتورها توصیه شده خود را برای شرایط تحریم آماده کنند.
اینها  ارز دریافت کنم،  اپراتورهای کشور  برای  نتوانستم  وی اظهار داشت: من 
)واردکنندگان( چگونه برای واردات تلفن همراه مدل اپل ارز گرفتند و در بازار گران 

تر فروختند.
* قاچاق تلفن همراه به صفر رسید 

وزیر ارتباطات بازار قاچاق تلفن همراه را 2 میلیارد دلار برآورد کرد و گفت: ۹۵ 
درصد بازار تلفن همراه قاچاق بود اما با اجرای طرح رجیستری اکنون قاچاق تلفن 

همراه از بین رفته است.
آذری جهرمی به افزایش قیمت ارز اشاره کرد و گفت: عده ای اصرار دارند این 
افزایش قیمت را به اجرای طرح رجیستری متصل کنند در حالی که ربطی به آن 

ندارد.
وی موضوع واردات تلفن همراه را ناشی از شفافیت ایجاد شده در آن توصیف کرد 

و گفت: شفاف نبودن سایر بخش ها سبب شده کار در آنها با کُندی پیش برود.
* سرشماره ها ارسال کننده پیامک قطع می شوند

آذری جهرمی درباره ارسال مداوم پیامک تبلیغاتی و ارزش افزوده گفت: ابتدا 
سرشماره ها با اختصاص حق انتخاب به مردم اجرا شد، پس از این برخی به سمت 
استفاده از سرشماره های عادی برای ارسال پیامک تبلیغاتی رفتند که برای مقابله 
با آن سیستم کشف رفتار اختصاص یافت و در کنار آن از ظرفیت مردمی نیز برای 

ارائه گزارش استفاده شد.
وزیر ارتباطات خاطرنشان ساخت: بیش از 7۰ هزار سیم کارت که پیامک تبلیغی 
ارسال می کردند، قطع شد و این روند ادامه خواهد داشت گرچه سبب متوقف شدن 

این فرایند نشد.
عضو هیات دولت گفت: مردم می توانند با ارسال #٨۰۰* به سامانه طراحی شده، 

از سرویس هایی که عضو هستند، آگاه شوند.
وی از ایجاد پرونده ای در این باره در مرجع قضایی خبر داد که اکنون نیز به پرونده 

ای بزرگ تر در پیامک ارزش افزوده رسیده است و به محض تکمیل پرونده، درباره 
آن اطلاع رسانی می شود.

آذری جهرمی روند کاهش ارسال پیامک ها را راضی کننده ندانست و گفت: اگر 
یک ریال از جیب کسی بدون رضایت بیرون آید، راضی نیستم و پیگیری خواهم کرد.

* دستگاه های کم کار در دولت الکترونیک 
عضو هیات دولت با برشمردن دستگاه های کم کار در دولت الکترونیک گفت: قوه 
قضاییه مهمترین دستگاهی است که با بیشترین تقاضا برای پاسخگویی مواجه است؛ 
27 درصد نیازمندی ها در دسترسی به دولت الکترونیک متعلق به قوه قضاییه است 

که گرچه اقدام های زیاد و خوبی انجام شده اما کافی نیست.
آذری جهرمی نیروی انتظامی را با ۱٨ درصد نیازمندی ها، دستگاه دیگری اعلام 

کرد که هنوز به دولت الکترونیک متصل نشده است.
وی، وزارت امور اقتصادی و دارایی، وزارت کشور، اتاق اصناف ایران، وزارت تعاون، 
کار و رفاه اجتماعی و وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی را از دیگر دستگاه 

هایی دانست که بیشترین نیازمندی به پاسخگویی را در دولت الکترونیک دارند.
موضوع  را  الکترونیک  دولت  به  نشدن  متصل  برای  قضاییه  قوه  استدلال  وی 

»استقلال این قوه« دانست که از سوی متولیان آن مطرح می شود.
آذری جهرمی درباره علت متصل نشدن نیروی انتظامی به دولت الکترونیک نیز 
توضیح داد: نیروی انتظامی معتقد است که زیر مجموعه دولت نیست بنابراین نیاز 

به اتصال ندارد.
به گفته وی، اتصال همه دستگاه ها به این سامانه است که اهداف دولت الکترونیک 

را محقق می کند.
وزیر ارتباطات، قوه قضاییه، سازمان ثبت اسناد و املاک کشور، سازمان امور مالیاتی، 
روزنامه رسمی کشور، شهرداری ها، بانک مرکزی، وزارت علوم، تحقیقات و فناوری و 

بیمه ها را از غایبان بزرگ دولت الکترونیک برشمرد.
* شفافیت یک شبه ایجاد نمی شود

وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات، شفافیت را هدف نهایی از دولت الکترونیک 
دانست و گفت: شفافیت با اراده یک شبه ایجاد نمی شود و ممارست دولت را می 

خواهد تا این روند اجرایی شود.
آذری جهرمی به ضرورت شفاف سازی در همه بخش ها، تشریح پیامدهای اجرایی 
شدن دولت الکترونیک و مقاومت های انجام شده در مقابله با آن بدلیل اثرگذاری آن 

در مقابله با فساد پرداخت.
وی در این رابطه به موارد مختلفی همچون چرایی اعلام نشدن مناقصه ها در 
دستگاه ها از جمله وزارت ارتباطات اشاره کرد و گفت: به طور نمونه وقتی از مسئول 
مربوطه در این وزارتخانه درباره چرایی اعلام نشدن میزان خرید پهنای باند و فروش 
آن سوال می کنم، می گویند، شرکت مربوطه نمی خواهد اطلاعات آن منتشر شود؛ 

این بر اساس قانون نیست و گفته می شود، عرفی است.
وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات شفافیت را یک فرایند یک شبه ندانست و بر 

استمرار آن تاکید کرد و گفت: دولت الکترونیک شفاف ساز فرآیند ها است. 
آذری جهرمی برنامه های نرم افزاری تلفن همراه که فرایند زندگی را شفاف سازی 

می کند، نماد دولت الکترونیک برشمرد. 
وی از همکاری وزارت صنعت، معدن و تجارت برای توسعه سیستم های نرم افزاری 
در اجرای دولت الکترونیک قدردانی کرد و گفت: تلاش های زیادی برای ایجاد 
شفافیت انجام شده است اما اینکه فردی در سیستم دستکاری کند، یعنی دولت 
الکترونیک نیست؛ اگر این سامانه ها به هم اتصال داشتند این اتفاق )نفوذ در سامانه 

ثبت سفارش در زمانه بسته بودن سایت( رخ نمی داد.
* چرا بانک ها به افراد بدحساب وام می دهند

آذری جهرمی در بخش دیگری از سخنان خود به شیوه پرداخت تسهیلات بانکی 
اشاره کرد و پرسید: چرا تسهیلات زیاد فقط به افراد خاص داده می شود؟ بررسی این 

روند ما را به ژن های خوب و روابط سببی و نسبی می رساند.
وزیر ارتباطات به اظهارات سخنگوی قوه قضاییه که گفته هشت هزار و ۳۰۰ میلیارد 
تومان معوق بانکی متعلق به ۳۱ نفر است، استناد کرد و پرسید: چگونه به چنین 
افرادی که بدحساب هستند، وام می دهند درحالی که یک کار آفرین برای اخذ وامی 

ناچیز باید مدت طولانی انتظار بکشد.
عضو هیات دولت دوازدهم پرسید: چرا در نظام بانکی ایران نباید نظام ارزیابی افراد 
وجود داشته باشد مگر ایجاد آن سخت است؟ چرا فردی توانسته ظرف 2٨ روز 
شرکتی را ثبت و با دریافت 26 میلیون یورو ارز تخلف کند در حالی که هیچ سابقه 

مالیاتی ندارد؛ مگر اداره مالیات سابقه مالیاتی افراد را ندارد؟ 
آذری جهرمی مشکل را نبود اتصال سیستم ها به یکدیگر دانست و خواستار »چک 

کردن روابط فامیلی« در دادن امتیاز به افراد شد تا فرآیندهای معیوب اصلاح شود.
عضو هیات دولت گفت: مبادله نشدن اطلاعات بین دستگاه ها یکی از مشکلاتی 

است که دولت الکترونیک را با کندی مواجه کرده است.
وی از پیگیری اتصال دستگاهها به یکدیگر در دولت و مجلس خبر داد و گفت: 
همکاری خوبی در مجلس در حال انجام است اما در زیر مجموعه ها کار با پیچیدگی 

مواجه می شود.
وزیر ارتباطات به اشکال تراشی های زیر مجموعه های دولت برای اتصال به دولت 

الکترونیک خبرداد و بر اهمیت همراهی و همکاری همگانی تاکید کرد.
دولت  که  برسند  باور  این  به  باید  حاکمیت  ارکان  همه  گفت:  آذری جهرمی 

الکترونیک اصل است زیرا اجرای دولت الکترونیک نیازمند عزم ملی بوده و رئیس 
جمهوری هم در این باره اتمام حجت کرده است.

آذری جهرمی به فرآیندهای ناسالم در بیمه و طولانی بودن آنها اشاره کرد که 
قابلیت حل شدن در مدت زمانی کمتر را دارد.

عضو هیات دولت به روند اخذ مالیات نیز اشاره کرد که به گفته وی اکنون بخشی 
از فرایند آن الکترونیک شده اما کافی نیست.

* مانع تراشی برای راه اندازی کسب و کار
وزیر ارتباطات گفت: برای راه اندازی کسب و کار به یک هزار و ۳6۴ مجوز نیاز است 
در حالی که واردات کمترین نیاز را به اخذ مجوز دارد؛ برای ایجاد یک مجموعه آبزی 

پروری باید از بیش از ۵۰ دستگاه استعلام گرفت.
آذری جهرمی به وجود یک شبکه عنکبوتی در این باره اشاره کرد که زمان دادن 

مجوزها را حتی تا 2 سال ادامه دار می کند.
وی ادامه داد: راه حل این استعلام ها این است که به جای دوندگی مردم، کارها 

بین دستگاه ها در جریان باشد.
به گفته آذری جهرمی، وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات در سامانه انتشار و 
دسترسی آزاد به اطلاعات 67 درصد به پرسش های مردم پاسخ داده که راضی کننده 

نیست و فرآیندهای آن درحال تدوین است
وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات ایجاد زیرساخت ها را از مولفه های مهم دولت 
الکترونیک دانست و گفت: در دولت یازدهم و دوازدهم کل شهرهای کشور تحت 
پوشش شبکه پهن باند سیار قرار گرفت و اکنون 67 میلیون مشترک پهن باند به 
عنوان زیرساخت دولت الکترونیک داریم اما باید دانش مردم در استفاده از این ابزارها 

تقویت شود.
* پیشگیری از قاچاق سوخت

آذری جهرمی گفت: قیمت گازوئیل سهمیه ای در کشور ۳۰۰ تومان و بهای آزاد 
آن 6۰۰ تومان است در حالی که در آن سوی مرزها 6 هزار تومان قیمت دارد و 

همین مساله قاچاق را دامن زده است.
وزیر ارتباطات گفت: در گذشته اختصاص سوخت تنها به داشتن کارت محدود 
می شد اما اکنون وزارت راه و شهرسازی و وزارت نفت برنامه ای طراحی کردند که 
سوخت براساس پیمایش تعلق بگیرد و برای آن چند سامانه به هم متصل شد؛ با 
اجرای این طرح 76 هزار کارت سوخت در یک روز باطل و از قاچاق 6.۴ میلیارد لیتر 

سوخت جلوگیری شد و اعتراضی هم دریافت نشد.
وزیر ارتباطات این ایده که نبود اشتغال در مناطق مرزی سبب افزایش قاچاق شده 
است را تایید نکرد و گفت: یکی از مشکلات ساختاری این است که دستگاهی وظیفه 
خود را به درستی انجام نمی دهد و حتی بر استمرار فرآیندهای غلط اصرار دارد که 

باید این مشکل حل شود.
وزیر ارتباطات به ایجاد سامانه ای برای کنترل دارو برای تعیین اصالت دارو در دولت 
تدبیر و امید اشاره کرد که در آن وزارت صنعت، معدن و تجارت و گمرک و وزارت 

بهداشت به یکدیگر متصل شدند.
آذری جهرمی افزود: پس از اجرای این سیستم و بنا به گزارش وزارت اطلاعات 
۳۰۰ هزار فقره از یک دارو وارد کشور شده درحالی که برای ۹۰۰ هزار عدد آن از 

بیمه پول دریافت شده و این به معنی نبود شفافیت است.
به گفته وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات، اکنون فرایند واردات دارو و نظارت بر 

مصرف آن توسط دولت الکترونیک و سیستم اصالت دارو قابل کنترل شده است.
* شفاف سازی درباره دیدار با یک بانوی ورزشکار 

وزیر ارتباطات درباره استفاده از پوشش غیر رسمی در دیدار با یک بانوی ورزشکار 
گفت: همه مردم و جوانان از پوشش های دلخواه استفاده می کنند اما هر اقدامی که 
وزیران انجام دهند، عده ای دنبال حاشیه سازی هستند؛ برخی برای خراب کردن 

نتیجه اقدام ها، از روش های دیگر بهره می گیرند.
آذری جهرمی با بیان اینکه »تلاش کرده ام خودم باشم« افزود: هیات های مذهبی 
ام را می روم، ورزش می کنم و کارهای دیگر شخصی را انجام می دهم تا ثابت کنم 
می خواهم در بین مردم باشم اما دیگرانی که نمی توانند بین مردم باشند، حاشیه 

سازی می کنند.
وزیر ارتباطات به پوشش عادی و رسمی در دیدارهای رسمی اشاره کرد و گفت: 
آقای صالحی امیری رئیس کمیته ملی المپیک تماس گرفتند و خواستار آن شدند تا 
من دیداری با »کیمیا علیزاده« ورزشکار ملال آور المپیک داشته باشم؛ وی زمانی به 

دفتر کار من آمد که من تازه از کوهنوری آمده بودم و لباس رسمی به تن نداشتم.
* شفاف سازی وزیر در فضای مجازی

آذری جهرمی ظهر دیروز نیز در صفحه شخصی خود در فضای مجازی نوشت: 
»در نظام اداری فعلی، کنترل دستگاهها و نهادها بر فعالیت های اقتصادی از طریق 
استعلام است؛ بیشترین تعداد استعلام برای کسب و کارهاست. ببینید که بیشترین 
اخبار فساد مربوط به مجموعه هایی است که بیشترین استعلامات را دارا هستند. 

راهکار استعلام نیست، شفاف سازی است.«
وی تاکید کرد: انتشار اوراق بهادار بدهی با 6۰ مجوز، تاسیس موسسه مالی اعتباری 
با نیاز به ۴۳ مجوز، پروانه کسب صنف انبارهای تجاری با نیاز به ۴۱ مجوز، تاسیس 
دامپروری با نیاز به ۳۹ مجوز، تغییر کاربری اراضی کشاورزی با ۳7 مجوز، تاسیس 
صرافی با نیاز به 2۹ مجوز و تاسیس قرض الحسنه با نیاز به 2۵ مجوز در این زمینه 

پیشتازند.

آذری جهرمی: 

سرنوشت 720 هزار گوشی تلفن همراه نامعلوم است 

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه مفروزی 
متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک 

موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید نموده اند.
۱-رای شماره ۱۳۹76۰۳۳۰۰۰2۰۱۱276 مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۵۱۱۴۴۳۰۰۰2۰۰۰۰2۱ 
آقای یوسف قلیزاده فرزند صحبت علی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده 
به مساحت ۵۰  مترمربع پلاک شماره  فرعی از ۱۹6۱ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره 

دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از عباس جواهری. )م الف  26۴۴(
2- رای شماره ۱۳۹76۰۳۳۰۰۰2۰۱۱۱۳۹ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰2۰۱۱۱۱۱ 
آقای مسیح اله بابائی فرزند محمد در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت ۱2۵/2۹ مترمربع پلاک شماره  فرعی از ۱٨2۵ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره 

دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از سیدحسین شریفی . )م الف 26۴۵ (
۳- رای شماره ۱۳۹76۰۳۳۰۰۰2۰۱۱۱۵۱ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹2۱۱۴۴۳۰۰۰2۰۰۳7۱۴ 
آقای محمدجعفر قهرمانی فرزند محمد در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده 
به مساحت ۱۱6/۱۴ مترمربع پلاک شماره ۳۵ فرعی از 2۳۴۰  اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت 

ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از کبری حاضری یزدی . )م الف 26۴6 (
۴- رای شماره ۱۳۹76۰۳۳۰۰۰2۰۱۰٨٨٨ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹6۱۱۴۴۳۰۰۰2۰۰۱٨۳۹ 
آقای محمدعلی کفایتی فرزند حسین در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت ۱6۵/2۳ مترمربع پلاک شماره ۱٨ فرعی از ۱۹۰2 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 

اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از ابوالقاسم حق پناه. )م الف 26۴7 (
۵- رای شماره ۱۳۹76۰۳۳۰۰۰2۰۱۱۴۴۰ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹7۱۱۴۴۳۰۰۰2۰۰۰7۱۳ 
آقای محمدرضا جندقی فرزند مهدی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده 
به مساحت ۱2۰۰  مترمربع پلاک شماره  فرعی از 2۵66/۱۰6۹/27۳۹ و 2۵67  اصلی واقع در 
قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی /سند رسمی/ سند مالکیت مشاعی. )م الف  

)26۴٨
6- رای شماره ۱۳۹76۰۳۳۰۰۰2۰۱۱۱۵6 مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰2۰۱۴۱۱۱ 
آقای مرتضی محمدی فرزند عیسی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت ۵۹/7۵  مترمربع پلاک شماره  فرعی از 2۳2۱ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره 

دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از سیداحمد و سیدمحمود رضوی . )م الف 26۴۹  (
7- رای شماره ۱۳۹76۰۳۳۰۰۰2۰۱۰۹۵6 مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰2۰۰۱۵۵۰ 
آقای حسین احد طجری فرزند محمد در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده 
به مساحت ۹۱/٨۰ مترمربع پلاک شماره 2۰ فرعی از ۱۹6۳ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 

اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از عزت اله فولادی . )م الف 26۵۰ (
٨- رای شماره ۱۳۹76۰۳۳۰۰۰2۰۱۱۰۹7 مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰2۰۱۴626 
آقای جمشید خسروی فرزند مختارعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده 
به مساحت 6۰/۱۵  مترمربع پلاک شماره 22۰ فرعی از ۱۹۵6 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت 

ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از قربانعلی شکوه زاده . )م الف 26۵۱ (
۹- رای شماره ۱۳۹76۰۳۳۰۰۰2۰۱26۳۹ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰2۰۱٨267 
آقای احمد مقصودی فرزند نظامعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت ۱۰۰ مترمربع پلاک شماره فرعی از  2۳٨۰ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو 

قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از غلامعلی زندیه. )م الف 26۵2 (
۱۰- رای شماره ۱۳۹76۰۳۳۰۰۰2۰۱۰۹67 مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹6۱۱۴۴۳۰۰۰2۰۰۱۴۴۵ 
آقای امیر بیات فرزند صفرعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت ٨۱ مترمربع پلاک شماره ۳ فرعی از 2۳۰۵ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو 

قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از ابوالقاسم و موسی میره ای فرزند محمد. )م الف 26۵۳ (
۱۱- رای شماره ۱۳۹76۰۳۳۰۰۰2۰۱۱۱۵۴ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰2۰۰۹6۴۴ 
آقای میرمحمود میرمحمدی قویدلان فرزند میررحیم در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن 
احداث بنا شده به مساحت ۱۰2 مترمربع پلاک شماره فرعی از ۱۹77 اصلی واقع در قم بخش حوزه 

ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از سیداحمد فاتحی. )م الف 26۵۴ (
۱2- رای شماره ۱۳۹76۰۳۳۰۰۰2۰۰٨۹۴2 مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۳۱۱۴۴۳۰۰۰2۰۰۰۳٨7 
آقای حمیدرضا شوکتی نیکو فرزند هدایت در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا 
شده به مساحت ۱۳2 مترمربع پلاک شماره فرعی از 2۱۹۰ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 

اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از حسن کاشف. )م الف 2٨۱۳  (
۱۳- رای شماره ۱۳۹76۰۳۳۰۰۰2۰۱22۰۱ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰2۰۱۹۳۵۴ 
آقای ابوالفضل دهقانی فرزند آقامعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت ۵۵ مترمربع پلاک شماره فرعی 2۳۱۹ از  اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو 

قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از هدایت اله ملائی. )م الف 2٨2۴ (
۱۴- رای شماره ۱۳۹76۰۳۳۰۰۰2۰۱۰۹6۳ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹6۱۱۴۴۳۰۰۰2۰۰۰٨۴۰ 
خانم سمیه زند فرزند غلامرضا در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت  ۱۱2 مترمربع پلاک شماره 2 فرعی از 2۳۳7 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره 

دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از علی اصغر چراغی. )م الف  2٨2۵(
۱۵- رای شماره ۱۳۹76۰۳۳۰۰۰2۰۱۳۰6۱ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۵۱۱۴۴۳۰۰۰2۰۰۰2۵2 
آقای حاتم حسیندوست فرزند حسین در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت  ۱٨7 مترمربع پلاک شماره فرعی از 22۱۵ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو 

قم مبایعه نامه عادی/سند رسمی / سند مالکیت مشاعی برابر صفحه ٨۱ دفتر 7۰6. )م الف  2٨26(
۱6- رای شماره ۱۳۹76۰۳۳۰۰۰2۰۱۰۹۰6 مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹2۱۱۴۴۳۰۰۰2۰۰۳۹۴۹ 
آقای مسلم صادق پور فرزند علی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت  ۹۳/۵۰ مترمربع پلاک شماره 2۰ فرعی از  ۱۹۴7 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 
اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از حسینعلی و محمدعلی و ربابه و فاطمه بیگدلی ورثه عباس 

بیگدلی و زهرا بیگدلی. )م الف 2٨27(
۱7- رای شماره ۱۳۹76۰۳۳۰۰۰2۰۰٨۱۱۱ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰2۰۱6۵2۳ 

آقای محمدحسین اسکندری فرزند محمد اسماعیل در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن 
احداث بنا شده به مساحت ۹6 مترمربع پلاک شماره  ۱۹ فرعی از  ۱٨7٨ اصلی واقع در قم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی/ سند رسمی/ سند مالکیت مشاعی متقاضی ۹۰/7۰/ 
مالک رسمی و از سیدرضا و سیدحسین شریفی نسبت به ۵/۳۰ مترمربع. خریداری عادی کرده است. 

)م الف  2٨2٨(
۱٨- رای شماره ۱۳۹76۰۳۳۰۰۰2۰۱2٨6۹ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹6۱۱۴۴۳۰۰۰2۰۰۱۳۹٨ 
خانم محبوبه انصاری فرزند عباس در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت ۱۳2 مترمربع پلاک شماره ۱ فرعی از ۱٨72 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره 

دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از سیدمرتضی رضوی. )م الف 2٨2۹ (
۱۹- رای شماره ۱۳۹76۰۳۳۰۰۰2۰۱۰۹۴۵ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۵۱۱۴۴۳۰۰۰2۰۰۰۱۱۵ 
آقای محمدرضا ونک فرزند علیمراد در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت ۵2 مترمربع پلاک شماره  فرعی از ۱٨۴۳ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو 

قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از غلامحسین دهقان سانیچ. )م الف 2٨۳۰  (
2۰- رای شماره ۱۳۹76۰۳۳۰۰۰2۰۱2۱۰۴ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰2۰۱۳۴76 
آقای براتعلی محمدیی فرد فرزند شیرخان در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا 
شده به مساحت ۱2۱ مترمربع پلاک شماره  فرعی از ۱۹6۵ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 
اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از سیدمحمد رضویان توسط حسین رضویان خریداری کرده 

است. )م الف 2٨۳۱ (
2۱- رای شماره ۱۳۹76۰۳۳۰۰۰2۰۱2٨7۵ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹2۱۱۴۴۳۰۰۰2۰۰۱۹7۰ 
آقای عباسعلی صلواتی رهقی فرزند محمدعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا 
شده به مساحت 7۰ مترمربع پلاک شماره  فرعی از 2۵۹۳ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 

اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از حسین محمد صالحی . )م الف 2٨۳2 (
22- رای شماره ۱۳۹76۰۳۳۰۰۰2۰۰2۰۱۹ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰2۰۰۴۳۵2 
آقای ذبیح اله ندیری زارع فرزند سیف اله در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده 
به مساحت 72 مترمربع پلاک شماره  فرعی از 2۱٨۰ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره 

دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از تقی خطیبی. )م الف 2٨۳۳ (
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند 
مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دو نوبت به فاصله 
۱۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی 
نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف مدت 
یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم 
و گواهی آنرا به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع 

از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: 1397/06/19 تاریخ انتشار دوم: 1397/07/04
مرتضی نورانی آرانی- رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان 
پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده 

به شرح آراء ذیل تایید نموده اند.
۱- رای شماره ۱۳۹76۰۳۳۰۰۰۱۰۰٨۳۰6 مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۳۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۴۰۳آقای 
یاسر موسوی فرزند تقی در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱۹/6۰ مترمربع پلاک شماره ۱۱67۱ 

اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند رسمی .)م الف 2٨۱۴(
2- رای شماره ۱۳۹76۰۳۳۰۰۰۱۰۰6۴۴2 مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۳۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۵۰7 
آقای جلیل غفاری انرجان فرزند اسداله در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱6۰ مترمربع پلاک 
شماره 27 فرعی از  ۱۱۰۳٨ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی 

خریداری مع الواسطه از صندوق ذخیره علوی.)م الف 2٨۱۵ (
۳- رای شماره ۱۳۹76۰۳۳۰۰۰۱۰۰۹6۵۴ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹6۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱6۵٨ 
آقای ابوالفضل عسگری فرزند ابراهیم در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 2٨۹/۴۵ مترمربع پلاک 
شماره  ۱۰۴۵۵ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند رسمی به 

شماره ۱٨۰۰7۱ و سند رسمی به شماره ٨6۰2۳ و سند صلح به شماره ۱7۵62 .)م الف 2٨۱6(
۴- رای شماره ۱۳۹76۰۳۳۰۰۰۱۰۰۵۳76 مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹7۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۱2۱ 
آقای سیدمهدی احمدی فرزند سیدحسن در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱۴۰  مترمربع 
پلاک شماره  ۱۱۱۰۰ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند 

رسمی. )م الف 2٨۱7 (
۵- رای شماره ۱۳۹66۰۳۳۰۰۰۱۰۱۴۳62 مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۴۰۴٨ 
آقای ابوالقاسم رمضانی میمی فرزند احمد در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱۰۰ مترمربع پلاک 
شماره  7۱2 فرعی از ۱۱۱۳۵ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی 

خریداری مع الواسطه از سیدحسین مدرسی. )م الف 2٨۱٨ (
6- رای شماره ۱۳۹76۰۳۳۰۰۰۱۰۰6۰۵۳ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۴۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۰67 
آقای محمد اسماعیلی نظر فرزند محمدحسین در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۴۰۵/2۹ 
مترمربع پلاک شماره ۱۰٨٨۳ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی 

سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر ۵۵۹ و دفتر ۵6۰ به موجب سند قطعی ۳۴۳۵. )م الف 2٨۱۹(
7- رای شماره ۱۳۹76۰۳۳۰۰۰۱۰۰۴2٨۴ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹6۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۵۱۹ 
آقای محمود نگاری بیدگلی فرزند عبداله در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت  ۱۱7/۱۵ مترمربع 
پلاک شماره  ۱۰٨77  اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند 

رسمی. )م الف 2٨2۰ (
٨- رای شماره ۱۳۹76۰۳۳۰۰۰۱۰۰٨۰۵6 مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹6۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۴٨۴ 
آقای رضا ابراهیمی کهکی فرزند علیرضا در دو دانگ مشاع از  ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 
ششدانگ ۱6۰ مترمربع پلاک شماره  ۱۰٨6٨ و ۱۰٨6۹ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک 

اداره یک قم خریداری طی سند رسمی. )م الف 2٨2۱(

۹- رای شماره ۱۳۹76۰۳۳۰۰۰۱۰۰٨۰۵۵ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹6۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۴٨۳ 
خانم منیر احسن فرزند محمد در دو دانگ از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ ۱6۰ 
مترمربع پلاک شماره  ۱۰٨6٨ و ۱۰٨6۹ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم 

خریداری طی سند رسمی. )م الف 2٨22( 
۱۰- رای شماره ۱۳۹76۰۳۳۰۰۰۱۰۰7۹۵۵ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹6۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۴٨2 
آقای ابوالفضل آرانی فرزند رمضانعلی در دو دانگ از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 
۱6۰ مترمربع پلاک شماره  ۱۰٨6٨ و ۱۰٨6۹ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم 

خریداری طی سسند رسمی . )م الف 2٨2۳ (
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند 
مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ 
روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت 
اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف مدت یکماه پس 
از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی 
آنرا به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع از مراجعه 

متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: 1397/06/19 تاریخ انتشار دوم: 1397/07/04
محمدرضا ادیبان- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

آگهیماده3قانونتعیینتکلیفاراضی
وساختمانهایفاقدسندرسمیومشاعی

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات 
مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش 

کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید نموده اند.
رای اصلاحی 

تاریخ ۱۳۹7/۰۵/2۰ جلسه هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف با حضور امضاء 
کنندگان زیر تشکیل در خصوص پرونده کلاسه ۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰2۰۱۵۵٨۰ مربوط 
به خانم ربابه استاد جلیلی موضوع رای شماره ۱۳۹6۱۱۴۴۳۰۰۰2۰۳۳۳٨۹اعلام 
میگردد که پلاک بصورت ۱٨2۳ آمده و صحیح آن بصورت ۱٨2۳/۱ اصلی می باشد 
بدیهی است بقیه مندرجات رای به قوت خود باقی می باشد و رای اولیه اصلاحی 
توامان قابلیت اجرا دارد. و مالک رسمی به صورت سید رضا شیرین آمده و صحیح آن 

سیدابوالفضل و سیدمصطفی شریفی می باشد.
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء 
موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین 
مشاعی مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی 
داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره 
ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف مدت یکماه پس از 
تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی 
تقدیم و گواهی آنرا به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند بر 

اساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار : 1397/06/19
مرتضی نورانی آرانی
 رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

آگهیماده3قانونتعیینتکلیفاراضیوساختمانهایفاقدسندرسمیومشاعی
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آیا آرزوی رضا یزدانی برآورده  می شود؟

بی تابی پلنگ جویبار برای کسب مدال المپیک 

»رضا یزدانی« آزادکار عنوان دار کشورمان معروف به 'پلنگ جویبار' در حالی هفته گذشته بعد 
از دو سال در لیگ برتر باشگاههای کشور به روی تشک رفت که سودای کسب مدال المپیک طی 

این سال ها هیچ گاه نگذاشته، او آرام و قرار داشته باشد. 
یزدانی دارنده 2 مدال طلا و 2 برنز رقابت های قهرمانی جهان و سه مدال طلای بازی های 
آسیایی است و سابقه حضور در سه دوره از بازی های المپیک )2008 پکن، 2012 لندن و 2016 

ریو( را در کارنامه ورزشی خود دارد.
وی پس از ناکامی در کسب مدال در بازی های المپیک 2008 پکن، در المپیک 2012 لندن 
که در اوج آمادگی و تجربه قرار داشت به دلیل مصدومیت، مدال طلای مسلم خود را از دست داد.

یزدانی در اوایل سال 95 و پیش از بازی های المپیک 2016 ریو و در حالی که در جویبار برای 
حضور در مرحله نهایی انتخابی تیم ملی آماده می شد، از ناحیه آشیل پا مصدوم شد و به دلیل 
همین مصدومیت نتوانست عملکرد خوبی در المپیک ریو داشته باشد. البته در این بین نباید از 

ناداوری در کشتی او با »ختاگ گازیموف« از جمهوری آذربایجان گذشت. 
وی از اوایل مرداد ماه سال گذشته تمرینات سبک خود را آغاز کرده است. یزدانی پس از پشت 
سر گذاشتن مصدومیت طی ماههای گذشته، برای حضور در مسابقات انتخابی، تمرینات سنگین 
و فنی را در جویبار پشت سر گذاشت، اما به دلیل درگذشت مادربزرگش و شرایط روحی و روانی 

در مرحله نهایی انتخابی تیم ملی حضور نیافت.
همین موضوع سبب شد تا آزادکار جویباری تیم ملی، بازی های آسیایی 2018 جاکارتا را از 
دست بدهد. با این حال کادر فنی باز هم او را رها نکرد و او را به صورت اختیاری به اردوی تیم ملی 
دعوت کرد که یزدانی در هیچ یک از اردوهای تیم ملی حضور نیافت، تا اینکه نام پلنگ جویبار در 
فهرست اعزامی به رقابت های بین المللی جام »دیمیتری کرکین« روسیه قرار گرفت، اما حاضر 

نشد به این تورنمنت اعزام شود.
یکی از شروط کادر فنی تیم ملی، ارزیابی یزدانی در یک تورنمنت بین المللی است و برهمین 
اساس دوباره نام او را در قالب تیم منتخب اعزامی به رقابت های بین المللی »الکساندر مدوید« در 

بلاروس قرار دادند که این تورنمنت به دلیل شرایط ارزی فدراسیون لغو شد.
یزدانی که در لیگ برتر کشتی باشگاههای کشور به همراه تیم آرش زین بابل در مسابقات حضور 
دارد، هفته گذشته بعد از دو سال و با یک وزن کمتر به همراه این تیم مقابل تیم پتروشیمی بهشهر 

قرار گرفت و در وزن 92 کیلوگرم توانست حریف خود را 11 بر صفر شکست دهد.
سید مراد محمدی مربی تیم آرش زین بابل و از آزادکاران عنوان دار اسبق تیم ملی در این 
خصوص گفت: یزدانی از نظر جسمانی و فنی در شرایط ایده الی قرار داد و تنها مشکل ما دوری دو 
ساله از میادین بود. به همین دلیل طی صحبتی برخی دغدغه ها از جمله سخت بودن شروع کار 

برای بازگشت دوباره و فشار مضاعف روحی و روانی را با او در میان گذاشتیم.
دارنده مدال برنز بازی های المپیک 2008 پکن ادامه داد: به همین دلیل حضور در تک مسابقات 
لیگ سبب می شود که فشار روانی و استرس برداشته شود؛ چرا که او قصد دارد تا بازی های 

المپیک 2020 توکیو به کشتی ادامه دهد.
وی در خصوص تغییر وزن یزدانی از 97 به 92 کیلوگرم در مسابقه هفته گذشته نیز گفت: 
این تغییر وزن جنبه تاکتیکی داشت که به تیم کمک کرد؛ چرا که او وقتی دید در این وزن به 
دلیل آسیب دیدگی کشتی گیر با خلا مواجه هستیم، پذیرفت که برای ما در وزن 92 کیلوگرم 

کشتی بگیرد.
سرمربی اسبق تیم کشتی آزاد نوجوانان ایران در خصوص وضعیت یزدانی در تیم ملی ایران نیز 
گفت: با توجه به اینکه تیم ایران به تورنمنت مدوید در کشور بلاروس نمی رود، او با حضور در 

همین مسابقات لیگ می تواند به شرایط ایده ال برسد.
وی در پاسخ به این سووال که آیا یزدانی توانایی حضور در پیکارهای جهانی 2018 بوداپست 
مجارستان را دارد؟ تصریح کرد: یزدانی در دنیای کشتی یک استثنا است و هر کاری از دست او 
بر می آید، اما موضوع مهم آن است که از نظر روحی و روانی باید او را آماده کرد؛ چرا که از نظر 

جسمانی آماده است.
محمدی در خصوص کسب مدال طلای »علیرضا کریمی« در وزن 97 کیلوگرم در بازی های 
آسیایی گفت: موفقیت او قابل تقدیر است، اما اینکه یک کشتی گیر با 7 تا 8 کیلوگرم وزن کمتر در 

پیکارهای قهرمانی جهان و یا المپیک حضور یابد، با بازی های آسیایی متفاوت است.
وی ادامه داد: باید شان و جایگاه کشتی گیری همچون یزدانی را حفظ کنیم و فضایی به او بدهیم 
که خودش را اثبات کند. برنامه یزدانی حضور تا بازی های المپیک 2020 توکیو است، تا مدالی 
را که در سه دوره گذشته المپیک استحقاق آن را داشت، از المپیک 2020 توکیو بگیرد و این امر 

مستلزم حمایت مسوولان فدراسیون است.

 محسن گروسی :

دست هایی در کار است تا استقلال نابود شود
پیشکسوت باشگاه استقلال گفت: تصمیم سازانی که تصمیمات کلان را برای استقلال 

می گیرند و سیاست این باشگاه را تعیین می کنند اراده ای برای بهبود اوضاع آن ندارند.
شرایط کنونی تیم استقلال و مشکلات خاصی که آن حادث شده، واکنش برخی از 
پیشکسوتان استقلال و انتقادات تند آنها را نسبت به این وضعیت در پی داشته است. پس 
از حسن روشن و هادی طباطبایی که به تندی از شرایط کنونی مدیریتی در این تیم انتقاد 
کردند، نوبت به محسن گروسی رسید تا با سخنانی بی پرده به انتقاد از شرایط آبی پوشان 

بپردازد. 
از کمیته انضباطی و استیناف به کجا شکایت کنیم؟

متاسفانه در این فوتبال هر فردی که قدرت دارد از آن سلیقه ای استفاده می کند. فدراسیون 
هرکاری دوست دارد می کند. کمیته انضباطی هر کاری دوست دارد می کند و استیناف هم 
همینطور. من یک سئوال دارم و آن این است که از کمیته های انضباطی و استیناف باید به 
کجا شکایت کرد؟ تصمیمی که در خصوص سوپرجام گرفته شد این صحبت مرا کاملا تایید 

کرد. اهدای قهرمانی سوپرجام به پرسپولیس بر اساس کدام قانون صورت گرفت؟
مدیران استقلال مردم را سر کار گذاشتند

حالا هم مدیران می گویند به دادگاه عالی ورزش شکایت می کنیم. شکایت کردن که گفتن 
نمی خواهد. اگر واقعا اراده ای برای شکایت هست که من بعید می دانم باشد، خیلی راحت 
و خیلی زود یک وکیل بگیرید و شکایت را به جریان بیندازید. بعید می دانم مدیران باشگاه 
توان و اراده شکایت را داشته باشند چون خواسته مقامات بالاتر از آنها قهرمانی پرسپولیس 
در سوپرجام بود و مدیران باشگاه هم این موضوع را درک می کنند. تنها برای بازی دادن 
افکار عمومی در رسانه ها می گویند شکایت می کنیم و از حق استقلال دفاع می کنیم. 
اتفاقی که من بعید می دانم بیفتد. به نظر من هواداران استقلال سوپرجام را از ذهن شان 
خارج کنند. مدیران استقلال هم در این زمینه ورود نمی کنند چون اگر بخواهند ورود کنند 

برکنار می شوند!
مدیران استقلال در ماهیت تفاوت ندارند

سالهاست که از مدیران استقلال تحرک خاصی به سود این باشگاه ندیدم. در واقع فقط 
ظاهر نفرات است که در سیستم مدیریت این تیم تغییر پیدا می کند و ماهیت آنها یکی 
است. اصلا برای این باشگاه مدیرانی از جنس خاص می خواهند تا مقابل تصمیمات مقامات 
بالاتر از خود نایستند. استقلال به مدیرانی نیاز دارد که وامدار مقامات بالاترشان نباشند و 
جرات ایستادن مقابل خیلی از اتفاقات را هم داشته باشند نه مدیرانی که هرچه بالایی ها 

بگویند آنها هم مطیع باشند.
 می خواهند استقلال را نابود کنند

ریشه مشکلات استقلال فراتر از مدیریت باشگاه است. ریشه مشکلات در مدیریت بالاتر از 
باشگاه استقلال است. به نظر من افرادی هستند که اساسا با این تیم مشکل داشته و قصد 
دارند تیم را نابود کنند. دستهایی در کار است تا استقلال را ضعیف و نابود کند. من نمی دانم 
مشکل این افراد با استقلال چیست که به دنبال نابودی آن هستند. اما تصمیماتی که برای 
این تیم گرفته می شود نشان دهنده این واقعیت است که افرادی در ورزش ایران هستند که 

نمی خواهند موفقیت آن را ببینند.
مردم از پیشکسوتان توقع دارند

هواداران وقتی ما را می بینند گلایه می کنند که چرا شما پیشکسوتان به مشکلات باشگاه 
ورود نمی کنید. ما به جز مصاحبه کردن و اعتراض کردن مگر کار دیگری هم می توانیم 
بکنیم؟ ما که نه برای باشگاه تصمیم گیرنده هستیم و نه قدرت اجرایی داریم. ما تنها 
می توانیم به این ترتیب اعتراض مان را بیان کنیم. متاسفانه وقتی هم که مثلا یک نفر مثل 
حسن روشن اعتراض می کند خود همین هواداران به او حمله می کنند و به حاشیه سازی 
متهمش می کنند. ما بالاخره نفهمیدیم انتظار هواداران از پیشکسوتان چیست. اعتراض 

بکنیم یا نکنیم؟
چند سال هست که حسرت می خوریم

الان چندین سال هست که با تصمیمات غیر حرفه ای ابتدای فصل امتیازاتی از دست 
می رود که ما استقلالی ها آخر فصل حسرت آن را می خوریم. چند سال هست که آخر فصل 
می گوییم ای کاش چنین می شد و ای کاش چنان می شد. روندی که من امسال شاهد آن 
هستم همین است و مطمئن هستم که در پایان فصل هم دوباره حسرت همین روزها را 
خواهیم خورد. روند حرکتی و امتیاز گیری استقلال آنقدر امیدوار کننده نیست که در پایان 

فصل جشن قهرمانی این تیم را بگیریم.

 آقایان کلاهتان را قاضی کنید !

نابودی صبای قم مبارك 

گزارش از/ رضا جعفری

تیم فوتبال صبای قم با حاضر نشدن در هفته نخست فصل جدید رقابت های 
لیگ آزادگان عملا به دست فراموشی و نابودی سپرده شد.

 معمولا کمتر پیش آمده که مسوولان رده بالا قولی به مردم داده و آن را در 
موعد مقرر عملی کنند، نه اینکه عملی نشود بلکه با تاخیر صورت می گیرد اما 
وعده ای که برای نابودی تیم فوتبال صبای قم به مردم قم داده شده بود، بدون 

فوت وقت توسط مسوولان استان قم انجام شد.
صبا اسیر عده ای غیر کارشناس 

از سال 1387 که باشگاه صبا باتری به قم منتقل و به نام صبای قم در لیگ 
برتر فوتبال ایران به میدان رفت، از هر کوی و برزن دشمنانی پیدا کرد با ادعاهای 
واهی نظیر »این تیم متعلق به قم نیست«، »صبا بودجه قم را می بلعد«، »پول 
صبا متعلق به سایر ورزش ها است«، »فلان پروژه به ثمر نرسیده چون پول آن 
هزینه صبا می شود«، »تیمی که بومی نیست به چه درد قم می خورد« و انواع و 
اقسام این موارد که هم از زبان مسوولان قم شنیده و هم ورد زبان عده ای غیر 

کارشناس و دهان بین شده بود.
در نهایت این افراد به خواسته خود رسیدند و صبا در پایان فصل 96 – 1395 
لیگ برتر فوتبال ایران به لیگ دسته اول سقوط کرد و در فصل 97 - 1396 لیگ 
دسته اول فوتبال کشور نیز آنقدر هنرمندانه مدیریت شد که خیلی زود با دومین 

سقوط متوالی راهی لیگ دسته دوم فوتبال ایران شد.
قصور مردم قم در سقوط صبا

حتی مردم قم هم در سقوط صبا مقصر هستند، آنهایی که در ورزشگاه حاضر 
نمی شدند و از صبا حمایت نمی کردند، آنهایی در بازی های بزرگ همانند جدال 
صبای قم با پرسپولیس، استقلال و تراکتورسازی به ورزشگاه یادگار امام قم 

می رفتند اما حامی حریف صبا بودند.
آنهایی که در بازی های بزرگ صبا با تیم های نامدار وقتی میکروفن و دوربین 
صدا و سیما را می دیدند، هیجان زده و کاملا دور از تعصب قمی بودن خود، صبا 
را متهم به تیم غیربومی می کردند و مدعی بودند که صبا به درد قم نمی خورد، 
اما همان افراد اکنون متضررترین کسانی هستند که از غیبت صبا در لیگ برتر 

فوتبال ایران حسرت می خورند.
برخی آن موقع یادشان رفته بود که بهانه حضور تیم های بزرگ فوتبال ایران، 
فوتبالیست های نام دار، سرمربی تیم  ملی و بازیکنان ملی پوش در قم، تیم صبای 
قم بود و حالا دیگر بهانه ای نیست که آنها با خیال راحت به ورزشگاه یادگار امام 

بروند و بازی تیم های محبوب و بازیکنان مورد علاقه خود را تماشا کنند.
حسرت حضور صبا در قم

در واقع برخی مردم قم، دوستان غیرکارشناس در حوزه فوتبال و ورزش و 
کینه توزی عده ای افراد خارج از گود با افرادی که در گود صبا بودند، در کنار 
برخی مسوولان قم که از اهمیت ورزش هیچ آگاهی ندارند و از نقش مهم ورزش 

در جامعه امروز چیزی نمی دانند، صبا بزرگترین سرمایه ورزش قم را از این 
استان گرفت.

قمی های عزیز، مسوولان گرانقدر، آنهایی که حالا حسرت دیدگاه اشتباهتان را 
می خورید، شما که حاضرید برای تماشای یک مسابقه فوتبال، حتی برای دیدن 
تیم های محبوب پایتخت کیلومترها خارج از قم بروید، پول های هنگفت هزینه 
کنید و لذت چندانی نبرید، یادتان باشد که پشت صبا را خالی کردید و حالا 

حسرت حضور صبا را در قم می خورید.
معمای بی  جواب صبا و بودجه ورزش قم

صبا 9 سال نماینده فوتبال استان قم در بالاترین سطح رقابت های باشگاهی 
فوتبال ایران بود، آقایان مسوول یادتان باشد که از 31 استان کشور تنها 8 استان 
تهران، اصفهان، مازندران، گیلان، بوشهر، آذربایجان شرقی، خراسان رضوی و 

خوزستان در لیگ برتر فوتبال ایران نماینده دارند.
آقایان مسؤول از هم رده های خود در دیگر استان ها جویا شوید که در حوزه 
ورزش چه تلاشی برای داشتن حداقل یک تیم بزرگ ورزشی در سطح اول 
ورزش ایران می کنند، آنگاه شما این سرمایه  را با توجه و عنایت ویژه خود به 
نابودی سوق دادید، شما بودید که هر جا نشستید گفتید صبا بودجه سایر رشته ها 
را می خورد، لطفا بگویید که الان دقیقا چقدر از بودجه صبا را به سایر رشته ها 
اختصاص داده اید؟ آقایان شما مسوولید، شمایی که از فرمول صبا و بودجه ورزش 

قم معمایی طرح کردید که همچنان بی جواب است.
آقایان مسؤول کلاهتان را قاضی کنید

آقایان مسوول، مگر نه اینکه قم یکی از کلانشهرهای کشور است؟ آیا این 
کلانشهر آنقدر بی پول است که توان و لیاقت داشتن و حمایت از یک تیم حرفه ای 
در سطح اول ورزش کشور را ندارد؟ لطفا بفرمایید از بودجه کلانی که در بخش ها 

و عرصه های مختلف قم وجود دارد سهم ورزش چیست؟
آقای استاندار شما که صاحب اصلی صبا هستید در زمان انتخابات در جمع های 
فوتبالی صحبت و حمایت از صبا را مطرح کردید، پس کلاه خودتان را قاضی 
کنید و ببینید که با قلب، احساس، آینده و استعداد صدها نوجوان و جوان مستعد 

فوتبال قم چه کرده اید!؟
از مسوولان همدان الگو بگیرید

آقایان مسوول در استان قم، حداقل به همتایان خود در استان همدان نگاه کنید، 
وقتی پاس همدان به لیگ دسته سوم سقوط کرد، حداقل آستین همت را بالا 
زدند و بار دیگر امتیاز یک تیم دسته دومی را خریداری کرده و فوتبال همدان را 

در لیگ دسته دوم ایران حفظ  کردند.
بعد از سقوط صبا از لیگ های برتر و دسته اول فوتبال ایران تا چه اندازه باید 
از بی توجهی و عدم علاقه شما مسوولان عزیز به ورزش رنج بکشیم، آخر با چه 
زبانی باید گفت وقتی استان قم در لیگ دسته دوم نماینده دارد، حداقل به خاطر 
وظیفه ای که به استعدادهای فوتبال این استان دارید، جلوی نابودی این سرمایه 
را بگیرید. صبا باید از هفدهم شهریور ماه در مسابقات فصل 98 - 1397 لیگ 
دسته دوم فوتبال ایران حضور می یافت اما روزه سکوت گرفتید، صبا در جاده 
نابودی به سرعت حرکت کرد و حالا صبایی وجود ندارد که در میدان رقابت 
حاضر شود و دیگر هیچ نوجوان و جوان قمی با عملکرد شما به آینده فوتبالی 

خود امیدوار نیست.

رئیس هیأت دوومیدانی استان قم از درخشش دوومیدانی کاران 
قم با کسب 10 مدال از مسابقات لیگ نونهالان و پیشتازان ایران 

خبر داد.
علی رضایی اظهار کرد: کسب 10مدال رنگارنگ توسط اعضای 
رده  لیگ  دوم  مرحله  مسابقات  از  قم  هیأت  دوومیدانی  تیم 
سنی نونهالان و پیشتازان منطقه دو کشور مهر تایید دیگری بر 

توانمندی و قابلیت بالای دوومیدانی کاران قم است.
وی ادامه داد: تیم دوومیدانی نونهالان و پیشتازان قم برای 
رقابت با حریفان شرکت کننده در مسابقات منطقه دو کشور به 
شهر قزوین سفر کرد و در مواد 100 متر، 110 متر با مانع، 400 
متر، پرتاب نیزه، پرتاب وزنه و پرش طول موفق به کسب 10 

مدال متنوع این پیکارها شد.
رئیس هیأت دوومیدانی استان قم با اشاره به مدال آوران تیم 
قم، خاطرنشان کرد: امیر مقدمی در رشته 400 متر این پیکارها 
با عملکردی بسیار خوب به مقام قهرمانی دست یافت، ضمن 

اینکه دومین مدال طلای این رقابت ها توسط علی قاسم بابایی از 
مسابقات رشته 100متر کسب شد.

وی اضافه کرد: پوریا حسنی در رشته 400 متر این دوره مقام 
نایب قهرمانی و نشان نقره را به دست آورد، در حالی که علیرضا 
اسحاقی نیز در رشته پرتاب نیز به مدال نقره رسید و علی ئیلاد 
در رقابت های رشته 100 متر یکی از پنج مدال آور برنز تیم هیأت 

قم لقب گرفت.
رضایی که مسوول کمیته پایه فدراسیون دوومیدانی و مربی 
تیم ملی کشورمان در المپیک 2018 جوانان جهان محسوب 
می شود، افزود: مرتضی محمودیه در 110 متر با مانع مدال برنز 
گرفت، امیرحسین حضرتی در پرش طول، محمدمعین قربانی 
در پرتاب وزنه، محمد عابدینی در پرتاب وزنه و متین بهرام بیگی 
در 110 متر با مانع دیگر نفراتی هستند که چهار مدال برنز برای 
تیم منتخب هیأت دوومیدانی استان قم در این پیکارها به ارمغان 

آوردند.

نایب رئیس هیأت جودو، جوجیتسو و کوراش استان قم از 
توسعه این رشته ورزشی در قم و برگزاری آیین تجلیل از مربیان 

زن جودو و دفاع شخصی در قم خبر داد.
سیما شاهزاده اظهار کرد: حرکتی که هیأت برای تحول در 
بخش بانوان این رشته و همچنین جذب استعدادها و نخبه های 
جودو قم آغاز کرده، سرمایه گذاری روی رده های سنی پایه با 

استفاده از مربیان مجرّب و با دانش این رشته است.
وی با بیان اینکه قم نخبه های زیادی در رشته جودو دارد، ادامه 
داد: جشنواره استعدادیابی این رشته در تابستان امسال با حضور 
دختران نخبه  دو رده سنی نونهالان و نوجوانان جودو و دفاع 
شخصی با حضور جودوکارانی از باشگاه های تختی، جامعه الزهرا و 
پولاد به میزبانی سالن جودو مجموعه ورزشی جهان پهلوان تختی 

برگزار شد.
نایب رئیس هیأت جودو، جوجیتسو و کوراش استان قم با اشاره 
به مهمترین اقدامات و برنامه های این جشنواره، بیان کرد: حضور 

مادران دختران جودوکار و اجرای طرح استعدادیابی این رشته 
پیرو بخشنامه فدراسیون و وزارت ورزش و همچنین برگزاری 

المپیاد نخبگان جودو در قالب این جشنواره صورت گرفت.
وی با اشاره به معرفی و اجرای برنامه  رده سنی نونهالان منتخب 
حاضر در این طرح استعدادیابی، عنوان کرد: این جشنواره با 
حضور معاون امور بانوان اداره کل ورزش و جوانان و کارشناسان 
ورزش بانوان این اداره کل همراه با آیین تجلیل از مربیان جودو و 

دفاع شخصی برگزار شد.
شاهزاده که از مدال آوران سابقه این رشته ورزشی و مربی فعلی 
تیم ملی جودو بانوان ایران محسوب می شود، در پایان اظهار 
کرد: با اجرای برنامه های آموزشی و همگانی در قالب چنین 
جشنواره هایی، خوشبختانه علاقمندان زیادی جذب رشته های 
زیر مجموعه هیأت جودو، جوجیتسو و کوراش استان قم شده اند 
و این رشته آینده بسیار خوب و درخشانی در بخش بانوان پیش رو 

دارد.

در مسابقات نونهالان و لیگ پیشتازان رقم خورد

درخشش قمی ها با 10 مدال رنگارنگ دوومیدانی ایران
نایب رئیس هیأت جودو، جوجیتسو و کوراش استان قم خبر داد

جودو بانوان قم روی خط توسعه 

مبارز ایرانی رشته MMA با بیان اینکه سخت ترین مبارزه اش را شنبه شب گذشته 
برابر حریف لهستانی پشت سر گذاشته است گفت: به حدی به من فشار وارد شد که 

تا صبح در بیمارستان بستری شدم.
امیر علی اکبری در گفتگو با ایسنا، درباره ی  پیروزی ارزشمند در رشته رزمی 
MMA برابر  دانیل اومیلانژوک ملقب به خرس لهستان که در 3 راند 5 دقیقه ای و 
به سختی بدست آمد اظهار کرد: واقعا سخت ترین مبارزه ای بود که تابحال داشتم. 
این مبارزه در مجموع 15 دقیقه در 3 راند 5 دقیقه ای به طول انجامید که نشان 

دهنده سختی کار و مبارزه نفس گیر برابر حریف لهستانی بود.
قهرمان اسبق کشتی فرنگی جهان افزود: در این مبارزه فشار بسیار زیادی بر من 
و حریفم وارد شد چرا که مبارزه 15 دقیقه نفس گیر طول کشید و دائم در حال 
جنگ با یکدیگر بودیم. به همین دلیل هر دو آسیب زیادی دیدیم و بر هر دوی ما 

خیلی سخت گذشت.
وی با بیان اینکه حریف تاکتیک خود را در این مبارزه نسبت به مبارزه های قبلی 
تغییر داده بود تا به برتری برسد گفت: تمرینات بسیار خوبی را برای کسب پیروزی 
در این مبارزه پشت سر گذاشتم چرا که کسب پیروزی در این مبارزه برایم بسیار 
مهم و ارزشمند بود. به خوبی و بسیار دقیق حریف را آنالیز کرده بودیم اما او برنامه 
و تاکتیک خود را تغییر داد و به همین دلیل کار برایم سخت تر شد. با این وجود با 
تمام توانم جنگیدم و خدا را شکر زحمات خودم، خانواده ام و مربی ام علیرضا استکی 
نتیجه داد و شرمنده مردم نشدم.  مبارز ایرانی حاضر در رشته MMA درباره علت 
توقف 3 دقیقه ای مبارزه توسط داوران که باعث شد حریف او نفس تازه کند و به 
مبارزه ادامه دهد گفت: داور فکر می کرد من خطا می زنم و به همین دلیل مبارزه را 
قطع کردند و حسابی به او استراحت دادند اما خدا را شکر در نهایت من پیروز شدم.

وی درباره کری خوانی شدید با واخایف صاحب کمربند ACB قبل و بعد از این 
مبارزه نیز گفت: خیلی وقت است با واخایف از بازی اول کری داریم. ابتدا قرار بود با 
او مبارزه کنم اما او به این مبارزه نرسید. قرار است در مبارزه بعدی 19 آبان ماه با او 
مبارزه کنم. البته وضعیت پایم جالب نیست و آسیب دیده است. باید به ایران بیایم 
تا پایم را معاینه کنم. اگر بتوانم به شرایط مبارزه برسم تا دو هفته دیگر جواب قطعی 

را برای انجام این مبارزه به ACB خواهم داد.
علی اکبری در پایان خاطرنشان کرد: مبارزه خیلی سختی را پشت سر گذاشتم 
و واقعا تحت فشار بودم تا جاییکه پس از مبارزه تا صبح در بیمارستان بودم. خدا را 
شکر الان وضعیت خوبی دارم و جا دارد از تمامی مردم ایران بخاطر دعای خیرشان 
تشکر کنم. امیدوارم در مبارزه های بعدی هم بتوانم سربلند بیرون بیایم و دل مردم 

عزیزمان را شاد کنم.

امیر علی اکبری پس از پیروزی مقابل حریف لهستانی :

شاید به مبارزه با واخایف روس نرسم

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمانشاه 
 اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک کرمانشاه ناحیه یک 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمان های 

فاقد سند رسمی  
اگهی موضوع ماده3 قانون و ماده 13ایین نامه قانون تعیین تکلیف 

وضعیت ثبتی 
رای  برابر  رسمی  سند  فاقد  نهای  ساختما  و  اراضی 
دوم    / اول  مورخ 1397/03/22هیات  شماره:139760316001001245 
موضوع قانون تعیین  تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سند 
رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک کرمانشاه ناحیه یک تصرفات 
مالکانه  بلامعارض متقاضی آقای فرزاد درخشان نیا فرزند نقی ش ش 126 
صادره از کرمانشاه در ششدانگ اعیان یک باب مغازه به مساحت 44.62 
مترمربع با مشاعات و مشترکات به شرح دیوار حد شرقی که مشترک است  با 
مجاور شرقی، سقف ملک که با کف طبقه اول مشترک است . راه پله مشاعی 
به مقدار 12.2متر و عرصه و اعیان مشاعی به مساحت 119.5 متر مربع پلاک 
645 از 7 از 93 اصلی مفروز و مجزی شده واقع در بلوار زن – نرسیده به چهار 
را شهید محرابی خریداری از مالک رسمی طلا چقا میرزایی  محرز گردیده 
است . لذا  به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 رو ز بنام 
مالک عرصه اداره کل اوقاف و امور خیریه استان کرمانشاه  اگهی میشود در 
صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند  مالکیت متقاضی اعتراضی داشته 
باشند  می توانند از تاریخ انتشار اولین اگهی به مدت دوماه اعتراض خود را 
به این اداره  تسلیم  و پس از اخذ رسید , ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم 
اعتراض , دادخواست خود را به مراجع قضا یی تقدیم نمایند. بدیهی است در 
صورت انقضای مدت مذ کور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت 

صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول : 1397/06/3
تاریخ انتشار نوبت دوم :1397/06/19
جعفر نظری 
رئیس  ثبت اسناد و املاک  

-----------------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

نظر به اینکه آقای ابوالفضل رضائی کهکی و خانم فاطمه داودی کهکی با 
ارائه دو  برگ استشهاد شهود مصدق اعلام داشته که سند مالکیت ششدانگ 
پلاک ثبتی 10614/589/600 – اصلی در بخش یک ثبت قم که در دفتر 
780 صفحه 474 و 477 ذیل ثبت 146469و 146468 بنام ایشان بالسویه 
ثبت و سند مالکیت به شماره مسلسل 067144 الف/ 93 و 93/067145 الف 
صادر و تسلیم گردیده است سپس ایشان اعلام نموده که به علت جابجایی 
مفقود گردیده است . لذا به استناد تبصره یک اصلاحی ماده 120 آئین نامه 
قانون ثبت در یک نوبت به تاریخ ذیل آگهی می گردد تا چنانچه کسی مدعی 
وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک 
خود پس از انتشار آگهی ظرف 10 روز کتبا به این اداره اعلام و ارسال و رسید 
اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد بدیهی است پس از تقاضای مهلت 
مقرر نسبت به صدور سند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد./ 

م ) م الف 16433(
 رئیس ثبت یک قم - محمدرضا ادیبان

آگهی فقدان سند مالکیت
آقای علی اورعی با ارائه یک برگ استشهاد شهود مصدق اعلام داشته سند 
مالکیت ششدانگ پلاک 280/789/1389 اصلی بخش 5 صفحه 420 دفتر 
189ذیل ثبت 178972 –بنام نامبرده ثبت و صادره نامبردگان اعلام داشته 
که سند مالکیت در اثر اسباب کشی مفقود گردیده . لذا مراتب به استناد تبصره 
یک اصلاحی ماده 120 آئین نامه قانون ثبت در یک نوبت به تاریخ ذیل آگهی 
می گردد تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله 
باشند مراتب را همراه با مدارک خود پس از انتشار آگهی ظرف 10 روز کتبا به 
این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد بدیهی 
است پس از تقاضای مهلت مقرر نسبت به صدور سند مالکیت المثنی برابر 

مقررات اقدام خواهد شد./ م ) م الف 16434(
 رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم - محمدرضا ادیبان

-----------------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

نظر به اینکه آقای مهدی آراسته و مصطفی آراسته با ارائه دو  برگ 
استشهاد شهود مصدق اعلام داشته که سند مالکیت ششدانگ پلاک ثبتی 
10529/1/134 – اصلی در بخش یک ثبت قم که در دفتر 144 صفحه 87 
ذیل ثبت 18654 بنام زبیده خاتون حقانی و سند مالکیت به شماره مسلسل 
552734 صادر و تسلیم گردیده است سپس سه دانگ از مورد ثبت فوق 
مع الواسطه به موجب سند قطعی 39264 مورخ 1355/5/27 دفتر 5 قم به 
اقایان مهدی آراسته و مصطفی آراسته )بالمناصفه( انتقال یافت سپس ایشان 
اعلام نموده که به علت جابجایی سند مالکیت مزبور مفقود گردیده است . لذا 
به استناد تبصره یک اصلاحی ماده 120 آئین نامه قانون ثبت در یک نوبت 
به تاریخ ذیل آگهی می گردد تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت 
نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خود پس از انتشار 
آگهی ظرف 10 روز کتبا به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد 
رسیدگی قرار گیرد بدیهی است پس از تقاضای مهلت مقرر نسبت به صدور 

سند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد./ م ) م الف 16435(
 رئیس ثبت یک قم - محمدرضا ادیبان

-----------------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

نظر به اینکه آقای سیدمحمود برقعی با ارائه دو  برگ استشهاد شهود مصدق 
اعلام داشته که سند مالکیت  سه دانگ پلاک ثبتی 10567/61/138-  اصلی 
در بخش یک ثبت قم که در دفتر 96 صفحه 423 ذیل ثبت 10265 بنام 
ایشان ثبت و سند مالکیت به شماره مسلسل 008923 الف/91 صادر و تسلیم 
گردیده است سپس ایشان اعلام نموده که به علت جابجایی مفقود گردیده 
است . لذا به استناد تبصره یک اصلاحی ماده 120 آئین نامه قانون ثبت در 
یک نوبت به تاریخ ذیل آگهی می گردد تا چنانچه کسی مدعی وجود سند 
مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خود پس از 
انتشار آگهی ظرف 10 روز کتبا به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند 
تا مورد رسیدگی قرار گیرد بدیهی است پس از تقاضای مهلت مقرر نسبت به 
صدور سند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد./ م ) م الف 16436(
 رئیس ثبت یک قم - محمدرضا ادیبان

-----------------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

نظر به اینکه خانم رقیه محب اقدم با ارائه دو  برگ استشهاد شهود مصدق 

اعلام داشته که سند مالکیت ششدانگ پلاک ثبتی 11922/ 291–در بخش 
پنج ثبت قم که در دفتر 274 صفحه 369 بنام ایشان ثبت و سند مالکیت 
به شماره مسلسل 047891 صادر و تسلیم گردیده است سپس ایشان اعلام 
نموده که به علت سهل انگاری مفقود گردیده است . لذا به استناد تبصره یک 
اصلاحی ماده 120 آئین نامه قانون ثبت در یک نوبت به تاریخ ذیل آگهی می 
گردد تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله 
باشند مراتب را همراه با مدارک خود پس از انتشار آگهی ظرف 10 روز کتبا به 
این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد بدیهی 
است پس از تقاضای مهلت مقرر نسبت به صدور سند مالکیت المثنی برابر 

مقررات اقدام خواهد شد./ م ) م الف 16437(
 رئیس ثبت یک قم - محمدرضا ادیبان

-----------------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

نظر به اینکه آقای محمدرضا عزیزاللهی با ارائه دو  برگ استشهاد شهود 
مصدق اعلام داشته که سند مالکیت ششدانگ پلاک ثبتی 10614/587/599 
– اصلی در بخش یک ثبت قم که در دفتر 780 صفحه 471 ذیل ثبت  
146467 بنام ایشان ثبت و سند مالکیت به شماره مسلسل 067143/ 93  
صادر و تسلیم گردیده است سپس ایشان اعلام نموده که به علت جابجایی 
مفقود گردیده است . لذا به استناد تبصره یک اصلاحی ماده 120 آئین نامه 
قانون ثبت در یک نوبت به تاریخ ذیل آگهی می گردد تا چنانچه کسی مدعی 
وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک 
خود پس از انتشار آگهی ظرف 10 روز کتبا به این اداره اعلام و ارسال و رسید 
اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد بدیهی است پس از تقاضای مهلت 
مقرر نسبت به صدور سند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد./ م 

) م الف 16438(
 رئیس ثبت یک قم - محمدرضا ادیبان

-----------------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

نظر به اینکه آقای محمد علی مومن و خانم فرانک کرم بگی با ارائه دو  برگ 
استشهاد شهود مصدق اعلام داشته که ششدانگ پلاک 10877/64/87 
اصلی در بخش یک ثبت قم که در دفتر 326 صفحه 733 ذیل ثبت 
138572 بنام محمد علی مومن ثبت و سند صادر و تسلیم گردیده است 
سپس به موجب سند قطعی 75267 مورخه 1392/12/11 دفترخانه 11 
قم مقدار دو دانگ مشاع از ششدانگ به خانم فرانک کرم بگی منتقل شده 
است. لذا مراتب به استناد تبصره یک اصلاحی ماده 120 آئین نامه قانون 
ثبت در یک نوبت به تاریخ ذیل آگهی می گردد تا چنانچه کسی مدعی 
وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک 
خود پس از انتشار آگهی ظرف 10 روز کتبا به این اداره اعلام و ارسال و 
رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد بدیهی است پس از تقاضای 
مهلت مقرر نسبت به صدور سند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد 

شد./ م ) م الف 16439(
 رئیس ثبت یک قم - محمدرضا ادیبان

-----------------------------------------
آگهی اجرایی کد 914 مجموعه بخشنامه های ثبتی 

چون آقای محبت عیوض لی از مالکین مشاعی پلاک 2287- اصلی 
واقعدر بخش 2 ثبت قم برابر تقاضای وارده بشماره های 97/1/18-2/698 

درخواست صدور سند مالکیت کاداستری ملک خویش را از این اداره نموده 
اند از طرفی برابر کد 914 مجموعه بخشنامه های ثبتی کلییه مجاورین 
و مالکین مشاعی پلاک مذکور جهت امضاء ذیل صورتمجلس و نقشه 
ترسیمی بایستی به این اداره مراجعه نمایند لذا از ایشان دعوت می شود 
در روز دوشنبه 97/6/26 در ساعت 8:30 الی 10 با در دست داشتن اصل 
سند مالکیت ملک خود و یا سایر مستندات دلیل مالکیت در محل وقوع 
ملک به نشانی قم – قم – کمربندی اراک )امام علی( بطرف اراک کنار 
انبار گاز جهت بررسی حضور بهم رسانند تا حقی از شما تضییع نگردد. 

)م الف 16440( 
رییس ثبت منطقه 2 قم 
مرتضی نوارنی آرانی

----------------------------------------- 
رای دادگاه 

خواهان : مجتبی بسطامی فرزند حسن 
خوانده: یحیی فرجی ، مجهول المکان 

به تاریخ 1397/06/12 در وقت فوق العاده جلسه شعبه 10 دادگاه عمومی 
حقوقی شهرستان قم بتصدی امضاءکننده ذیل تشکیل است. پرونده کلاسه 
فوق تحت نظر قرار دارد، دادگاه باعنایت به جامع اوراق و محتویات پرونده 
ضمن اعلام ختم رسیدگی با استعانت از خداوند متعال به شرح ذیل مبادرت 

به صدور و انشای رای می نماید.
" رای دادگاه "

در خصوص دادخواست آقای مجتبی بسطامی فرزند حسن به طرفیت 
آقای یحیی فرجی به خواسته مطالبه مبلغ 000.000. 350 ریال وجه یک 
فقره چک به شماره 369235/59 مورخ 10- 06- 1396 عهده بانک ملت 
با احتساب خسارات دادرسی و تاخیر تادیه نظر به اینکه اولا: مستند ابرازی 
خواهان یک فقره چک موصوف بوده که به علت عدم کفایت موجودی منجر 
به صدور گواهی نامه عدم پرداخت شده است ثانیا: بقاء اصل چک استنادی 
در ید خواهان حکایت از اشتغال ذمه خوانده و استحقاق خواهان نسبت به 
دریافت مبلغ خواسته داشته ثالثا: خوانده علی رغم ابلاغ قانونی وقت رسیدگی 
در جلسه دادرسی حاضر نشده و لایحه ای ارسال نکرده و در نهایت در برابر 
دعوی مطروحه ایراد و دفاعی که حاکی از پرداخت مبلغ مذکور و برائت ذمه 
ایشان باشد ارائه ننموده ؛ بنابراین دادگاه خواسته خواهان را وارد تشخیص و 
مستندا به مواد 303، 305، 306، 331 و 336 و 198 و 502 و 515 و 519 
و 522 از قانون آئین دادرسی دادگاه های عمومی و انقلاب در امور مدنی و 
مواد 310 و 313 قانون تجارت و ماده 3 و تبصره الحاقی به ماده 2 قانون صدور 
چک و نظریه تفسیری مجمع تشخیص مصلحت نظام دراین مورد خوانده را 
به پرداخت مبلغ 000، 000، 350 ریال بابت اصل خواسته بانضمام پرداخت 
خسارات دادرسی و خسارت تاخیر تادیه دین بر مبنای نرخ تورم اعلامی از 
سوی بانک مرکزی از تاریخ سررسید تا تاریخ وصول اصل خواسته که در واحد 
اجرای احکام محاسبه می گردد در حق خواهان محکوم می نماید؛ رای صادره 
غیابی و ظرف بیست روز از تاریخ ابلاغ قابل واخواهی در این شعبه و پس از آن 
ظرف مدت 20 روز قابل تجدیدنظرخواهی در محاکم تجدید نظر استان قم 

می باشد. )م الف 16427(
دادرس شعبه دهم دادگاه عمومی )حقوقی( قم 
مصطفی حاتمی 

مفقودی
مجوز حمل سلاح شکاری محمد رمضانپور 
فرزند علی به شماره ملی 0۳۸۶۳۳۹۸۴۸ با 
مشخصات ساچمه زنی دو لول روی هم به 
شماره پروانه 1۴۵۲۶۶۷ مفقود گردیده و از 

درجه اعتبار ساقط شده است.
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سرمای مصنوعی!

6 تأثیر نامناسب کولر بر سلامتی

کولر با وجود تمام خوبی هایی که دارد در صورت استفاده نادرست ممکن است بر 
سلامتی اثرات منفی بگذارد. در واقع نشستن طولانی مدت در مقابل کولر علاوه بر 
ایجاد گلودرد و سرماخوردگی های رایج می تواند بر سلامت عمومی بدن نیز آسیب 
برساند.   کولرها همه جا هستند. در منزل، دفتر کار، ماشین، مراکز خرید و خلاصه 
همه جا. البته در گرمای شدید تابستان فقط کولرها می توانند ما را از گرما نجات 
دهند و بهترین وسیله برای مقابله با گرمای تابستان هستند. حتماً شما هم پیرامونتان 
افرادی را می شناسید که بیست و چهار ساعته زیر کولر می نشینند و حتی حاضر 
نیستند برای مدت کوتاهی آن را خاموش کنند. کولر با وجود تمام خوبی هایی که 
دارد در صورت استفاده نادرست ممکن است روی سلامتی اثرات منفی بگذارد. در 
واقع نشستن طولانی مدت در مقابل کولر علاوه بر ایجاد گلودرد و سرماخوردگی های 
رایج می تواند روی سلامت عمومی بدن نیز آسیب برساند. در واقع کولر باعث خشک 
شدن هوا شده و برای سلامتی مضر می شود. بنابراین و بخصوص اینکه هوا در حال 
خنک شدن است باید در استفاده از کولر محتاط تر باشید. در ادامه 6 تأثیر منفی روی 

سلامتی را بررسی می کنیم.
استفاده افراطی از کولر: بروز مشکلات تنفسی

نخستین تأثیر منفی کولر برای سلامتی به مشکلات تنفسی مربوط می شود. یادتان 
باشد که تغییرات زیاد دما باعث حساس شدن دستگاه تنفسی می شود. در نتیجه بدن 
ضعیف شده و نسبت به بیماری های تنفسی حساس تر می شود. خلاصه اینکه ورود از 
گرمای زیاد خارج به هوای خنک و سرد فضای دارای کولر باعث ضعیف شدن بدنتان 
می شود. در نتیجه در این شرایط امکان اینکه به سادگی در معرض هر نوع ویروسی 
قرار بگیرید و از مشکلانی مانند فارنژیت یا گلودرد رنج ببرید افزایش می یابد. از طرف 
دیگر مشخص شده است افرادی که زمان زیادی را در فضای دارای کولر می گذرانند 
بیشتر در معرض علائم سرماخوردگی مانند گلودرد و آبریزش بینی قرار می گیرند. 
کولر رطوبت هوا را جذب می کند و باعث خشکی هوا می شود. یادتان باشد هوایی 
که ما تنفس می کنیم باید کمی مرطوب باشد تا از بروز بیماری ها و احتقان یا همان 
گرفتگی بینی پیشگیری شود. کولر علاوه بر خشک کردن هوا باعث خشک شدن 
مخاط بینی نیز می شود و این امر نیز می تواند سوراخ های بینی را مسدود کرده و حتی 

باعث بروز مشکلات جدی تری مانند رینیت )التهاب مخاط بینی( شود.
استفاده افراطی از کولر: عفونت های ویروسی

هرگونه خطا در نصب و نگهداری تأسیسات کولر می تواند به طور مستقیم منشأ یک 
عفونت ویروسی باشد. بنابراین به خاطر داشته باشید که نگهداری درست از وسایل 
و نصب درست آن برای پیشگیری از ورود عوامل بیماری زا لازم و ضروری است. در 
غیر این صورت هوای خنکی که از کولر جریان پیدا می کند می تواند باعث انتقال 
ویروس های عامل سرماخوردگی و گریپ شود. بنابراین یادتان باشد که امکان دچار 
شدن به بیماری های ویروسی در فضایی که کولر دارد به مراتب بیشتر از فضاهای 

فاقد کولر است.
استفاده افراطی از کولر: دهیدراته شدن یا کم آبی

از دیگر اثرات منفی استفاده افراطی و نادرست از کولر می توان به دهیدراته شدن 
یا همان کم آبی اشاره کرد. در واقع بدن شما در فضایی که کولر آن به مدت طولانی 
روشن است بیشتر دچار کم آبی می شود. چون همان طور که پیش از این اشاره شد 
کولر باعث جذب رطوبت محیط می شود. در نتیجه هوایی که تنفس می کنید حاوی 
هیچ نوع رطوبتی نیست و این امر باعث آسیب به بدن می شود. از این گذشته در 
دمای پایین بدن سرد شده و در نتیجه کمتر حرکت می کند و به این ترتیب نیز نیاز به 
نوشیدن آب کمتری احساس می کند. بنابراین یکی دیگر از عوامل کم آب شدن بدن 
کلید می خورد. بدون تردید سردرد بخشی از عوارض و اثرات نامناسب رایج استفاده 
بی رویه از کولر است. همان طور که پیش تر اشاره شد، خطر دهیدراته شدن بالا است، 
احتمال ایجاد سردردهای میگرنی نیز به همان میزان افزایش می یابد. یادتان باشد که 

کم آبی بدن یکی از عوامل بسیار رایج سردردهای میگرنی است.
استفاده افراطی از کولر: خشکی چشم ها

اگر از مشکل خشکی چشم رنج می برید توصیه می کنیم که از نشستن افراطی و 
طولانی مدت در معرض کولر بپرهیزید. چون هوای کولر مشکلتان را چندین برابر 
خواهد کرد. البته کولر به خودی خود عامل این خشکی نیست اما کولر برای افرادی 
که از خشکی چشم رنج می برند دردسرساز می شود. باید بدانید که خشکی چشم به 

صورت خارش و تحرک و قرمزی چشم ها خود را نشان می دهد.
استفاده افراطی از کولر: عادت به سرما و کم طاقت شدن نسبت به گرما

افرادی که مدت زمان طولانی تری در معرض کولر قرار می گیرند در برابر گرما 
بخصوص در تابستان کم طاقت تر می شوند. چون بدنشان به سرمای زیاد عادت پیدا 
می کند. توصیه می کنیم که از کولر به صورت محدود استفاده کرده و به آن عادت 

نکنید.

رازهایی که تشنگی مداوم در مورد وضعیت سلامت شما می داند

چرا همیشه تشنه ام؟
بدنتان با شما حرف می زند. درست در لحظه ای که احساس تشنگی سراغتان آمده، مغزتان 
از آسیب دیدن سلول هایش می گوید و پوستتان از چروکیده  شدنش. تشنگی، همیشه در 

لحظه دور ماندنتان از لیوان آب سراغ شما نمی آید.
به گزارش سلامت نیوز به نقل از آتیه نو، گاهی با وجود نوشیدن چند لیوان پیاپی آب، باز 
هم احساس تشنگی می کنید و بدنتان در چنین شرایطی، شما را از نیازی باخبر می کند که 

با وجود تلاش هایتان برای برطرف شدنش، شما را رها نمی کند.
چرا بدنتان کم آب شده

بدن شما با توجه به شرایطی که در آن قرار گرفته، به میزان متفاوتی از مایعات نیازمند است. 
اگر ورزشکار باشید و تعریق زیادی داشته باشید، نیاز بدنتان به مصرف آب چندبرابر می شود. 
گذشته از این، وقتی به دلیل بیماری، گرفتار اسهال و استفراغ شده اید یا شرایط خاص بدنی  

شما، باعث تعریق بیش از حد شده نیز به مصرف مایعات بیشتری نیاز دارید.
کم آب شدن بدن، همیشه با احساس تشنگی، خود را به شما نشان نمی دهد. تیرگی ادرار، 
خشکی دهان، خشکی پوست، احساس خستگی یا سرگیجه و سردرد، گریه بدون اشک در 
کودکان از دیگر نشانه هایی هستند که لزوم مصرف فوری مایعات را به شما یادآوری می کنند.

دیابت دارید؟
اگر بدنتان در تنظیم میزان انسولین خون ناتوان باشد، دچار افت قندخون می شوید. تکرر 
ادرار و احساس مداوم تشنگی، از عوارضی هستند که با ابتلا به دیابت، سراغ شما می آیند. 
احساس مداوم خستگی، تاری دید و گرسنگی، از دیگر نشانه هایی هستند که با ابتلا به این 

مشکل، بدن شما را هدف قرار می دهند.
دهان خشک شده؟

وقتی محیط دهان شما بسیار خشک می شود، احساس تشنگی نیز سراغتان می آید. اما 
باید بدانید که خشکی دهان، همیشه به دلیل کم آب بودن بدن نیست و ممکن است ناشی از 
کم شدن بزاق دهان باشد. مصرف برخی داروها و دخانیات، از عوامل زمینه ساز خشکی دهان 
است و اگر فکری به حال آن نکنید، بوی بد دهان، عوض شدن طعم  غذاها، آسیب دیدن لثه ها 

و خشک شدن لب ها را نیز به دنبال دارد.
کم خونید؟

کم خونی به این معنی است که بدن شما به اندازه کافی گلبول های قرمز خون تولید نمی کند. 
این اختلال در برخی موارد مادرزادی و در برخی دیگر، حاصل سبک زندگی نامناسب است. 
اگر کم خون باشید، بیشتر احساس تشنگی می کنید و علاوه بر آن، نشانه هایی مثل سرگیجه، 
خستگی مفرط، ضعف و رنگ پریدگی نیز سراغتان می آید. چه باید کرد؟ برای رهاشدن از 
احساس تشنگی، همیشه نیازمند مصرف بیشتر مایعات نیستید. شما برای سروسامان  دادن به 
وضعیت بدن خود، گاهی چاره ای جز مصرف داروهای خاص ندارید. بنابراین در صورتی که در 
تمام روز یا حتی در میانه خوابتان، تشنگی، شما را کلافه می کند، حتما برای بررسی دقیق تر 

دلیل آن، با یک متخصص مشورت کنید.

کلسترول یک ماده مومی است که توسط کبد تولید می شود و از طریق مصرف برخی مواد 
غذایی مانند گوشت، لبنیات و تخم مرغ نیز جذب می شود.

اگر به میزان زیاد از مواد غذایی حاوی کلسترول مصرف کنید، کبد میزان تولید کلسترول 
خود را کاهش می دهد، از این رو، کلسترول غذایی به ندرت اثر بزرگی بر سطوح کلی 

کلسترول بدن بر جای می گذارد.
با این وجود، مصرف زیاد چربی های اشباع، چربی های ترانس و قندها می تواند سطوح 

کلسترول را افزایش دهد.
به این نکته توجه داشته باشید که انواع مختلفی از کلسترول وجود دارند.

در شرایطی که کلسترول خوب )HDL( ممکن است برای سلامت شما مفید باشد، سطوح 
بالا از کلسترول بد )LDL(، به ویژه زمانی که اکسید شده باشد، با افزایش خطر بیماری قلبی، 

حمله قلبی و سکته مغزی پیوند خورده است.
کلسترول بد اکسید شده احتمال بیشتری دارد به دیواره سرخرگ های انسان چسبیده و 

پلاک تشکیل دهد که موجب گرفتگی در این رگ های خونی می شود.
در ادامه با برخی نکته های غذایی که می توانند به کاهش کلسترول و خطر ابتلا به بیماری 

قلبی کمک کنند بیشتر آشنا می شویم.
غذاهای سرشار از فیبر محلول مصرف کنید

فیبر محلول در مواد غذایی مانند لوبیاها، حبوبات، غلات کامل، کتان، سیب و میوه های 
خانواده مرکبات یافت می شود.

انسان از آنزیم های مناسب برای تجزیه فیبر محلول برخوردار نیست، بر همین اساس، این 
ماده در دستگاه گوارش سفر کرده و با جذب آب یک خمیر غلیظ شکل می دهد.

فیبر محلول طی حرکت خود صفرا، ماده ای که توسط کبد برای کمک به گوارش چربی 
ترشح می شود، را جذب می کند. در نهایت، فیبر و صفرای جذب شده از طریق مدفوع دفع 

می شوند.
صفرا از کلسترول ساخته شده است، از این رو، زمانی که کبد نیازمند تولید صفرای بیشتر 
است، کلسترول را از جریان خون جذب می کند که به کاهش طبیعی سطوح کلسترول 

بدن منتج می شود.
نتایج یک مطالعه نشان داد که مصرف منظم فیبر محلول با 5 تا 10 درصد کاهش در 

سطوح کلسترول کلی و کلسترول بد طی تنها چهار هفته پیوند خورده است.
توصیه شده است که روزانه 5 تا 10 گرم فیبر محلول مصرف شود تا بیشترین اثر کاهش 
کلسترول را موجب شود، اما فواید مصرف این ماده حتی در صورت دریافت 3 گرم نیز 

مشاهده شده است.
 میوه جات و سبزیجات فراوان مصرف کنید

مصرف میوه جات و سبزیجات روشی آسان برای کاهش سطوح کلسترول است.
نتایج یک مطالعه نشان داد که سطوح کلسترول در بزرگسالانی که حداقل چهار وعده در 
روز میوه جات و سبزیجات مصرف می کردند نسبت به افرادی که روزانه کمتر از دو وعده 

مصرف می کردند، تقریباً 6 درصد کمتر بوده است.
میوه جات و سبزیجات حاوی آنتی اکسیدان ها هستند که از اکسید شدن کلسترول و 

تشکیل پلاک ها در سرخرگ ها پیشگیری می کنند.
در کنار هم، این اثرات آنتی اکسیدانی و کاهنده کلسترول می توانند خطر بیماری قلبی 

را کاهش دهند.
نتایج یک پژوهش نشان داد، خطر ابتلا به بیماری قلبی برای افرادی که طی یک بازه زمانی 

10 ساله میوه جات و سبزیجات بیشتری مصرف کرده بودند، 17 درصد کمتر از افرادی بود 
که به میزان کم از این مواد غذایی مصرف می کردند.

با گیاهان دارویی و ادویه ها آشپزی کنید
و  معدنی  مواد  ویتامین ها،  از  سرشار  قوی  نیروگاه هایی  ادویه ها  و  دارویی  گیاهان 

آنتی اکسیدان ها هستند.
مطالعات صورت گرفته روی انسان نشان داده اند که به طور ویژه سیر، زردچوبه، و زنجبیل 

زمانی که به طور منظم مصرف شوند در کاهش کلسترول مؤثر هستند.
در حقیقت، نتایج یک آزمایش نشان داد که مصرف تنها یک حبه سیر در روز به مدت سه 

ماه برای کاهش کلسترول کلی به میزان 9 درصد کافی بوده است.
افزون بر کاهش کلسترول، گیاهان دارویی و ادویه ها حاوی آنتی اکسیدان هایی هستند که 
از اکسید شدن کلسترول بد پیشگیری کرده و بر همین اساس احتمال تشکیل پلاک درون 

سرخرگ ها را کاهش می دهند.
اگرچه گیاهان دارویی و ادویه ها معمولًا به مقدار زیاد مصرف نمی شوند، اما می توانند به 

طور قابل توجهی میزان کلی آنتی اکسیدان های مصرفی روزانه را افزایش دهند.
ارگانو خشک شده، مریم گلی، آویشن، میخک، فلفل فرنگی و دارچین و همچنین گیاهان 

تازه مانند ارگانو،، آویشن و گشنیز از منابع خوب برای آنتی اکسیدان های مختلف هستند.
 چربی های غیراشباع مختلف مصرف کنید

دو نوع اصلی از چربی ها در مواد غذایی یافت می شوند: چربی های اشباع و چربی های 
غیراشباع.

در سطح شیمیایی، چربی های اشباع حاوی هیچ پیوند دوگانه ای نیستند و به واسطه 
شکل صاف خود به خوبی در کنار یکدیگر قرار گرفته و در دمای اتاق جامد باقی می مانند.

چربی های غیراشباع حاوی حداقل یک پیوند دوگانه هستند و شکلی خمیده دارند که از 
پیوستن محکم آن ها به یکدیگر پیشگیری می کند. این شرایط موجب می شود تا آن ها در 

دمای اتاق مایع باشند.
نتایج یک مطالعه نشان داده که جایگزینی بیشتر چربی های اشباع با چربی های غیراشباع 
می تواند کلسترول کلی را به میزان 9 درصد و کلسترول بد را تا 11 درصد طی هشت هفته 

کاهش دهد.
مطالعات بلندمدت تر نیز نشان داده اند افرادی که بیشتر چربی های غیراشباع مصرف 
می کنند و از چربی های اشباع کمتر استفاده می کنند با گذشت زمان از سطوح کلسترول 

پایین تری برخوردار هستند.
مواد غذایی مانند آووکادو، زیتون، ماهی های چربی و مغزهای خوراکی حاوی مقدار قابل 

توجهی از چربی های غیراشباع هستند، از این رو، مصرف منظم آن ها مفید است.
از چربی های ترانس پرهیز کنید

در شرایطی که چربی های ترانس به طور طبیعی در گوشت قرمز و محصولات لبنی وجود 
دارند، گزینه اصلی که مردم با آن مواجه هستند، چربی های ترانس مصنوعی مورد استفاده 

در بسیاری از رستوران ها و غذاهای پردازش شده است.
چربی های ترانس مصنوعی از طریق هیدروژنه شدن یا افزودن هیدروژن به روغن، مانند 

روغن های گیاهی، برای تغییر ساختار آن ها و جامد ماندن در دمای اتاق تولید می شوند.
چربی های ترانس جایگزینی ارزان برای چربی های اشباع طبیعی هستند و به طور گسترده 

در رستوران ها و توسط تولیدکنندگان محصولات غذایی استفاده می شوند.
پژوهش ها نشان داده اند که مصرف چربی های ترانس مصنوعی کلسترول بد را افزایش 

می دهد، کلسترول خوب را کاهش می دهد و با افزایش 23 درصدی خطر بیشتر برای 
بیماری قلبی پیوند خورده است.

به واژه های »نیمه هیدروژنه« در فهرست مواد تشکیل دهنده محصولات غذایی توجه 
داشته باشید. این اصلاح نشان می دهد که آن محصول حاوی چربی ترانس است و در صورت 

امکان باید از مصرف آن پرهیز کرد.
چربی های ترانس طبیعی موجود در گوشت قرمز و محصولات لبنی نیز می توانند کلسترول 
بد را افزایش دهد. با این وجود، میزان اندک موجود معمولًا خطری چشمگیر برای سلامت 

در نظر گرفته نمی شود.
قند افزوده کمتری مصرف کنید

تنها چربی های اشباع و ترانس سطوح کلسترول را افزایش نمی دهند. مصرف بیش از حد 
قندهای افزوده نیز می تواند شرایطی مشابه را رقم بزند.

نتایج یک مطالعه نشان داد بزرگسالانی که 25 درصد از کالری های خود را از نوشیدنی هایی 
که در تولید آن ها از شربت ذرت با فروکتوز بالا استفاده شده بود، دریافت می کردند، 17 

درصد افزایش در کلسترول بد طی دو هفته را تجربه کردند.
افزون بر این، فروکتوز تعداد ذرات کلسترول بد اکسید شده را افزایش می دهد که به 

بیماری قلبی منجر می شود.
انجمن قلب آمریکا مصرف 100 کالری )25 گرم( قند افزوده در روز را برای زنان و کودکان 

و 150 کالری )37.5 گرم( را برای مردان توصیه کرده است.
یک رژیم غذایی سبک مدیترانه ای را دنبال کنید

یکی از ساده ترین روش ها برای ترکیب تغییرات سبک زندگی که پیش از این به آن ها اشاره 
شد، دنبال کردن یک رژیم غذایی سبک مدیترانه ای است.

رژیم های غذایی مدیترانه ای شامل روغن زیتون، میوه جات، سبزیجات، مغزهای خوراکی، 
غلات کامل و ماهی می شوند و از محتوای گوشت قرمز و لبنیات کم برخوردار هستند. از 
آنجایی که این سبک از غذا خوردن شامل بسیاری از مواد غذایی کاهنده کلسترول می شود و 
از بسیاری مواد غذایی افزایش دهنده کلسترول پرهیز می کند، به طور قابل توجهی دوستدار 

قلب است.
مطالعات نشان داده اند که دنبال کردن یک رژیم غذایی مدیترانه ای برای حداقل سه ماه 

کاهش کلسترول بد با میانگین 8.9 میلی گرم در دسی لیتر را به همراه داشته است.
همچنین، پس از دنبال کردن این سبک از رژیم غذایی برای حداقل چهار سال، خطر 

بیماری قلبی به میزان 52 درصد و خطر مرگ تا 47 درصد کاهش داشت.
سویا مصرف کنید

سویا سرشار از پروتئین و حاوی ایزوفلاون ها، ترکیبات گیاهی که ساختاری مشابه با 
استروژن دارند، هستند.

پژوهش ها نشان داده اند که پروتئین و ایزوفلاون های سویا اثرات کاهنده کلسترول قوی 
دارند و می توانند خطر بیماری قلبی را کاهش دهند.

محصولات کمتر پردازش شده سویا مانند دانه های سویا و شیر سویا نسبت به عصاره ها و 
مکمل های سویا احتمالًا در کاهش کلسترول کارایی بیشتری دارند.

چای سبز بنوشید
چای سبز با حرارت دادن و خشک کردن برگ های گیاه Camellia sinensis تهیه می شود.

بررسی 14 مطالعه نشان داد که نوشیدن روزانه چای سبز برای حداقل دو هفته، کلسترول 
کلی را حدود 7 میلی گرم بر دسی لیتر و کلسترول بد را تقریباً 2 میلی گرم بر دسی لیتر 

کاهش می دهد.
مطالعات صورت گرفته روی سوژه های حیوانی نیز نشان داده اند که چای سبز ممکن 
است کلسترول را از طریق کاهش تولید آن توسط کبد و افزایش جذب از جریان خون 

کاهش دهد.
همچنین، چای سبز سرشار از آنتی اکسیدان ها است که می تواند از اکسید شدن کلسترول 

بد و تشکیل پلاک در سرخرگ ها پیشگیری کند.
نتایج یک مطالعه نشان داد که نوشیدن حداقل چهار فنجان چای سبز در روز می تواند 
محافظت قوی در برابر بیماری قلبی ایجاد کند، اما نوشیدن یک فنجان چای سبز در روز نیز 

می تواند خطر حمله قلبی را تقریباً 20 درصد کاهش دهد.
از مکمل های کاهنده کلسترول استفاده کنید

افزون بر رژیم غذایی، برخی مکمل ها نیز می توانند به کاهش سطوح کلسترول کمک کنند.
نیاسین: نتایج یک مطالعه نشان داد که مصرف 1 تا 6 گرم نیاسین در روز می تواند سطوح 
کلسترول بد را تا 19 درصد طی یک سال کاهش دهد. با این وجود، این ماده می تواند موجب 

عوارض جانبی شود و باید زیر نظر پزشک مصرف شود.
پوست اسفرزه: پوست اسفرزه سرشار از فیبر محلول است و می توان آن را با آب ترکیب 
کرده و روزانه برای کاهش کلسترول مصرف کرد. پژوهش ها نشان داده اند که پوست اسفرزه 

می تواند مکملی برای داروهای کاهنده کلسترول باشد.
ال-کارنتین: ال-کارنتین سطوح کلسترول بد و اکسیداسیون را برای افراد مبتلا به دیابت 
کاهش می دهد. نتایج یک پژوهش نشان داد که مصرف روزانه 2 گرم ال-کارنتین برای سه 
ماه نسبت به دارونما می تواند سطوح کلسترول اکسید شده را پنج برابر بیشتر کاهش دهد.

توجه داشته باشید که همواره پیش از آغاز یک مصرف رژیم غذایی یا مکملی جدید با 
پزشک خود مشورت کنید.

نکته های غذایی برای کاهش کلسترول

همه چیز در مورد 
کنترل چربی خون

 

"دارپا" در پروژه جدیدی سعی کرده امکان کنترل همزمان چند هواپیما را با 
استفاده از سیگنال های مغزی فراهم کند.

 ،)DARPA("دارپا" یا  آمریکا"  دفاعی  پیشرفتهٔ  تحقیقاتی  پروژه های  "آژانس 
پژوهش جدیدی را در مورد ارتباط میان مغز و رایانه آغاز کرده است که در آن، 
امکان کنترل همزمان چند هواپیمای شبیه سازی شده را برای خلبان فراهم می کند.

در این روش، شخص می تواند با کمک تراشه ای که روی مغز قرار می گیرد، تعداد 
زیادی پهپاد یا حتی هواپیمای جنگنده پیشرفته را هدایت کند.

انجام شد، صورت  بررسی دیگری که در سال 2015  براساس  پژوهش،  این 
می گیرد. در بررسی سال 2015، برای یک زن معلول، امکان هدایت یک "جنگنده 
جوینت استریک")Joint Strike Fighter( از طریق یک میکروتراشه کوچک فراهم 
شد. مقامات دارپا اعلام کرده اند که این فناوری در مقیاس بزرگتر اجرا می شود تا 

کاربر بتواند چند هواپیما را به طور همزمان هدایت کند.
""جاستین سانچز")Justin Sanchez(، مدیر اداره فناوری زیستی دارپا گفت: 
سیگنال های مغز را می توان نه تنها برای کنترل یک هواپیما، بلکه برای هدایت 

همزمان سه هواپیما به کار برد.
دارپا با این پژوهش، توانست ارتباط میان خلبان و هواپیمای شبیه سازی  شده را 
بهبود بخشد و امکان ارسال و دریافت سیگنال های هواپیما را برای یک مرد معلول 

فراهم کند.
سانچز افزود: سیگنال های هواپیما را می توان مستقیما به مغز بازگرداند؛ در نتیجه 

کاربر می تواند محیط اطراف را درک کند. تلاش و انجام این پژوهش، سال ها زمان 
برده است. در این پژوهش، از سه هواپیما استفاده شد و همه سیگنال ها به طور 

کامل به خلبان بازگشتند.
این پژوهش که با بودجه چهار میلیون دلاری دارپا صورت گرفته، کار غیرمنتظره 
دیگری در حوزه ارتباط میان مغز و رایانه محسوب می شود و شاید بتواند به ارتباط 

مبتنی بر مغز، کنترل اندام مصنوعی و حتی مشکلات حافظه کمک کند.

دانشگاه  محققان  از  که  ایرانی  خواهر  دو 
"هوش  مدل  یک  هستند،   )Auckland("آوکلند"
مصنوعی" ساخته اند که می تواند تصمیمات انسان را 

پیش بینی کند.
محققان ایرانی دانشگاه" آوکلند")Auckland( یک 
مدل "هوش مصنوعی" ساخته اند که می تواند انتخاب 

یک فرد را پیش بینی کند.
این مدل مبتنی بر نوع جدیدی از تحقیقات "هوش 
مصنوعی" و شبکه عصبی است که با بهره گیری از یک 
سیستم "یادگیری ماشین بر اساس نحوه یادگیری و 

تشخیص الگوها در مغز کار می کند.
علوم"  مهندسی  و  تحقیقات  "موسسه  از  تیمی 

)KEDRI( دانشگاه آوکلند متشکل از دو خواهر ایرانی 
این پروژه را پیش برده اند.

مریم و زهره غلامی دانشجویان دکتری دانشگاه 
آوکلند هستند که مدل نامبرده را طراحی کرده اند.

سرپرست پروژه "نیکلا کاسابو" و "الکس سومیچ" از 
اساتید دانشگاه "ناتینگهام" بوده اند.

در آزمایش این پروژه، 20 شرکت کننده، ویدئویی 
از لوگوهای مختلف نوشیدنی های گوناگون را تماشا 

کردند.
با  ویدئو  تماشای  حین  در  افراد  مغزی  اطلاعات 
استفاده از هدست "نوارمغزی" به ثبت رسید و اطلاعات 
دریافت شده با الگوریتم های مشخصی هماهنگ سازی 
شد. در این الگوریتم ها الگوهای مغزی شرکت کنندگان 

طبقه بندی و تعریف شده بود.
قادر  غلامی  خواهران  توسط  شده  ساخته  مدل 
به پیش بینی نوشیدنی انتخابی شرکت کنندگان به 
مدت 0.2 ثانیه زودتر از مشاهده آن بود. این مدل 
همچنین تفاوت های میان لوگوهای مختلف که برای 
شرکت کنندگان آشنا بود و آنهایی آشنا نبود را تشخیص 

دهد.   مریم غلامی که تخصصش در حوزه "یادگیری 
ماشینی" است می گوید، عملکرد الگوریتم های مدل، 
شگفت انگیز است. زهره غلامی مسئول بررسی عناصر 
روانشناسی کار اظهار کرد، تنها 10 درصد از تصمیمات 
افراد به صورت آگاهانه گرفته می شود و 90 درصد 
باقی مانده نیز ناخودآگاه است و بر اساس تجربیات، 

گذشته، ژنتیک و معیارهای دیگر اتخاذ می شود.
این دو محقق ایرانی معتقدند که مدل ساخته شده 

توسط آن ها می تواند بسیار موثر باشد.
از کاربردهای مدل ساخت آن ها می توان به استفاده 
از آن در "بازاریابی عصبی"، "مطالعات شناختی" و 

"شناسایی مجرمان" اشاره کرد.
ابزار،  کاربرد  از  است  عبارت  عصبی  بازاریابی 
دست آوردها و آزمون های برآمده از رشته های علمی 
روان شناسی و علوم مغز و اعصاب و عصب شناسی به 
منظور اندازه گیری و سنجش واکنش های زیستی در 
مواجهه با محرک های بازاریابی. علاوه بر آن، ترجیح 
انسان ها در انتخاب های گوناگون نیز با استفاده از این 

مدل میسر خواهد شد.

شرکتی موسوم به "نیما")nima( به زودی از حسگر جدید خود که قابلیت تشخیص 
پروتئین بادام زمینی را دارد، رونمایی می کند.

شرکت "نیما")Nima( قصد دارد نسخه دیگری از حسگر غذای خود را که به 
قابلیت های جدید مجهز است، ارائه دهد.

نخستین حسگر این شرکت، می توانست وجود گلوتن را در غذا مشخص کند اما این 
حسگر جدید می تواند وجود پروتئین بادام زمینی را در غذا تشخیص دهد.

برای استفاده از این حسگر، تنها کافیست آن را در یک کپسول آزمایشی یک بار 
مصرف قرار دهید و سپس کپسول را در ابزار مورد نظر بگذارید تا شما را از وجود 
بادام زمینی در غذا آگاه کند. حسگر نیما، در کمتر از پنج دقیقه این کار را انجام 

می دهد.
این حسگر به وسیله بلوتوث، به تلفن همراه متصل می شود و به اپلیکیشن مربوط 
امکان می دهد سابقه آزمایش کاربر را مشخص کند. همچنین، این اپلیکیشن، نقشه 

رستوران هایی که نیما غذای آنها را بررسی کرده، نشان می دهد.
 گفتنی است که حسگر نیما، تنها می تواند کاربر را از وجود بادام زمینی آگاه کند و 
در مورد مغزهای دیگر کاربرد ندارد اما این شرکت در نظر دارد حسگر خود را به این 

قابلیت نیز تجهیز کند.
هدف از ابداع این حسگر، کمک به درمان واکنش های آلرژیک است و روشی برای 

اطمینان از مناسب بودن غذا به کاربر ارائه می دهد.
هزینه حسگر نیما به تنهایی، 229 دلار و به همراه 12 کپسول آزمایشی، 289 
دلار تعیین شده است. نیما در تاریخ 12 سپتامبر سال جاری از این حسگر رونمایی 

خواهد کرد.

کنترل همزمان چندهواپیما با سیگنال های مغزی

پیش بینی تصمیمات افراد با کمک هوش مصنوعی

حسگری که پروتئین بادام زمینی را در غذا مشخص می کند

تولید لامپ باتری دار برای شرایط اضطراری
 

یک شرکت تجاری لامپ ال ای دی تازه ای تولید کرده که 7 واتی است و در درون آن 
از باتری لیتیومی برای تامین روشنایی بهره گرفته شده است.

این لامپ می تواند با روشن کردن محیط اطراف در شرایط اضطراری ناشی از قطع برق 
به یاری افراد سانحه دیده یا خانوارهایی بیاید که در خاموشی به سر می برند.

این لامپ فقط 8 دلار قیمت دارد و رویه آن از نوعی پلاستیک مقاوم و نشکن طراحی 
شده که در صورت سقوط یا وارد آمدن فشار آسیب نمیبیند.

لامپ مذکور برای 25 هزار ساعت استفاده مناسب است و با فشار دادن سوکت آن 
می توان از لامپ یادشده به عنوان فلاشر و علامت دادن استفاده کرد. شرکت پاناسونیک 

قصد دارد در آینده مدل های متنوع تری از این لامپ را تولید کند.
با هر بار شارژ باتری حداکثر می توان دو ساعت از لامپ یادشده استفاده کرد.

ساخت یک باتری پرقدرت با 1200 لیمو!
مهندس اسبق ناسا اقدام به ساخت یک باتری لیمویی کرده و تصاویر مراحل ساخت آن 
را منتشر کرده است که به منظور تامین نیروی مورد نیاز یک خودروی مسابقه ای الکتریکی 

طراحی شده است.
مهندس اسبق ناسا به نام "مارک رابر")Mark Rober( با استفاده از لیمو ترش یک باتری 
قدرتمند ساخته است که یک سیستم شارژ منحصر به فرد برای خودروهای مسابقه ای 

برقی است.
بله، چیزی که شنیدید درست است؛ شارژر لیمویی! بنابراین، "رابر" شروع به ساختن 

بزرگترین باتری لیمویی جهان کرد.
اگر فکر می کنید که این حرف کمی مبالغه آمیز است باید بدانید که اختراع "رابر" اکنون 

به عنوان یک رکورد جهانی گینس ثبت شده است.
البته در نهایت، این باتری قادر به تولید قدرت کافی برای خودروی برقی مسابقه نبود، اما 

این آزمایش باعث شد یک باتری بسیار جالب، رکوردشکنی کند.
"رابر" تمام مراحل ساخت باتری لیمویی خود را ضبط کرده و آن را برای همه دنیا در 

یوتیوب به اشتراک گذاشته است.
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سوهان به یکی از محصولات غذایی پرطرفدار تبدیل شده است

شیرینی سفر به قم با طعم سوهان 

سوهان سال هاست طعم سفر را به کام زائران حرم 
اوج  اما   ، است  کرده  شیرین  )س(  معصومه  حضرت 
محبوبیت این خوراکی دوست داشتنی به ذائقه ایرانیان 
افزایش  برای  شده  انجام  اقدامات  با  و  آمده  خوش 
ماندگاری آن، سوهان در حال تبدیل شدن به یکی از 

محصولات غذایی پرطرفدار کشور است. 
همه مردم ایران، سوهان را مهمترین سوغات خوراکی 
به قم سفر می کنند،  افرادی که  بیشتر  می دانند و 
بدون خرید سوهان از این شهر خارج نمی شوند؛ طعم 
خوشمزه، ظاهر جذاب و بسته بندی زیبا، باعث شده 
است تا این محصول به یک کالای صادراتی تبدیل شود 
و مشتریان فراوانی را در سایر کشورهای جهان نیز به 

خود جذب کند.
خبرنگار ایرنا گفت و گویی پیرامون آخرین اقدامات 
صورت گرفته برای رونق بیش از پیش این محصول با 

شماری از مسئولان اقتصادی قم انجام داده است .
*صادرات 2 میلیون دلاری سوهان قم 

این  مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی قم در 
خصوص به ایرنا، گفت: سوهان راه خود را به عنوان یک 
صنعت شکوفا در داخل و خارج کشور پیدا کرده است و 
امیدواریم با حمایت های لازم این صنعت بتواند به مسیر 

رشد خود ادامه دهد. 
امیر طیبی  نژاد بیان کرد: زمانی که برای یک کالا تقاضا 
وجود داشته باشد می  توانیم آن را به سمت بازارهای 
داخلی و بین المللی هدایت کنیم و امروز سوهان قم با 
حمایت مسئولان و مشارکت فعال بخش خصوصی در 

این مسیر گام برمی دارد. 
وی با اشاره به صادرات 2 میلیون دلاری سوهان قم 
در سال،گفت: تبلیغات و بسته بندی مناسب تاثیر بسیار 
زیادی در استقبال مردم از یک کالا دارد و درصورتی که 
بتوانیم در این 2 عرصه اقدام های مطلوبی انجام دهیم 

میزان صادرات سوهان بسیار بیش از این خواهد شد. 
مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی قم ادامه داد: 
صنعت سوهان با برنامه توسعه  ای که در نظر گرفته 
است یک افق بسیار روشن را پیش رو دارد و برخلاف 
مشکلاتی که در بخشی از صنایع وجود دارد سوهان قم 

از این مشکلات دور است . 
وی با بیان این که سوهان مانند فرش ابریشم قم می 
 تواند نشان تجاری خود را در جهان ثبت کند گفت: ثبت 
نشان تجاری، ارتقای یک ساله مدت زمان ماندگاری و 
صادرات به بازارهای جهانی ازجمله اقدام هایی است که 
برای افزایش حجم تولید این محصول درحال انجام است. 
وی اضافه کرد: ارتقای کیفیت سوهان و پایین آوردن 
قیمت تمام  شده آن نیز به منظور افزایش رقابت پذیری 
این محصول در بازارهای داخلی و بین المللی در دستور 

کار مسئولان استان قرار گرفته است. 
* سوهان جزئی از سبد کالای مصرفی مردم 

طیبی نژاد همچنین گفت: اکنون سوهان قم از سبد 
کالای مصرفی مردم استان فراتر رفته و با اقدام های 
انجام شده برای افزایش مدت زمان نگهداری آن، این 
محصول به سبد مصرفی خانواده های ایرانی اضافه شده 

است. 

وی بیان کرد: سال گذشته خوشه سوهان قم رتبه دوم 
کشور را در زمینه توسعه خوشه های صنعتی به دست 
آورد و روند موفقیت های این خوشه در سال جاری نیز با 
اقدام هایی که برای افزایش مدت زمان ماندگاری آن در 

حال انجام است، ادامه می یابد. 
گفت:  قم،  های صنعتی  مدیرعامل شرکت شهرک 
تلاش برای ارتقای کیفیت تولید سوهان درکارگاه ها و 
افزایش میزان ماندگاری آن به بیش از یک سال ادامه 
دارد و با این کار زمینه برای حضور بیش از پیش این 
بازارهای منطقه ای و جهانی  تاریخی قم در  سوغات 

فراهم می شود. 
طیبی نژاد گفت: به منظور توسعه متمرکز این خوشه، 
10هکتار زمین در شهرک های صنعتی قم در اختیار 
خوشه سوهان استان قرارخواهد گرفت تا کارگاه های 
سوهان پزی به شکل متمرکز در منطقه ای مشخص 
مستقر شوند و از پراکندگی آنان در سطح شهر جلوگیری 

به عمل آید. 
وی همچنین ادامه داد: ارتقای کیفیت، استانداردسازی 
و استفاده از دستگاه های جدید، از جمله اقدام هایی 
است که باید در راستای توسعه کسب و کار و کاهش 
هزینه های تولید در کارگاه های سوهان پزی، مورد توجه 
قرار گیرد تا فرآیند تولید سوهان از وضعیت سنتی به 

صنعتی تغییر کند. 
* استقبال مردم کشورهای اسلامی از سوهان 

معاون هماهنگی امور زائران استانداری قم با اشاره به 
این که کالاهای تولیدی قم با استقبال مسلمانان جهان 
مواجه می شود، در این خصوص گفت: تجربه برگزاری 
نمایشگاه های بین المللی نشان داده است، کالاهای 
تولیدی قم به دلیل موقعیت مذهبی این شهر و مشخصه 
کشورهای  مسلمانان  استقبال  مورد  آن،  بودن  حلال 
مختلف جهان قرار می گیرد که باید از این ظرفیت به 
خصوص در معرفی سوهان به نحو احسن استفاده شود. 
یونس عالی پور افزود: یکی از بهترین راهکارها برای 
افزایش اعتماد مشتریان جهانی به کالاهای تولید شده 
در قم از جمله سوهان، اجرای فرآیند کامل تولید این 
محصولات در نمایشگاه های بین المللی و در مقابل 
دیدگان مشتریان است؛ برای مثال افراد فعال درخوشه 
سوهان قم می توانند با آوردن وسایل مورد نیاز تهیه این 
محصول، مراحل تولید آن را برای بازدیدکنندگان اجرا 
کنند.  وی ادامه داد: برای حضور موفق کالاهای استان 
دربازارهای بین المللی باید ذائقه مردم منطقه هدف را 
به خوبی بشناسیم و در این زمینه کشورهای اسلامی 
همچون لبنان به دلیل علایق مشترک دینی، موقعیت 
قم همچون  تولیدی  برای عرضه محصولات  ممتازی 

سوهان را دارند. 
*سوهان نماد سوغات قم 

پژوهشگر قمی نمونه کشور نیز در این رابطه با اشاره 
به این که استان قم قابلیت های بسیاری برای تحقق 
اقتصاد مقاومتی ومشارکت فعال مردم درتوسعه اقتصادی 
دارد، به ایرنا، گفت: پژوهش ها نشان می دهد سالانه 80 
میلیون تن از محورهای مواصلاتی قم عبور می کنند و 
20 میلیون تن از این افراد به منظور زیارت حرم حضرت 

معصومه )س( و مسجد مقدس جمکران وارد می شوند.
وی گفت : همچنین سالانه سه میلیون زائر خارجی 
به این شهر مذهبی عزیمت می کنند که این مساله 
موقعیت ممتازی را برای عرضه محصولات تولیدی قم و 
از جمله مهمترین آنها سوهان که به عنوان نماد سوغات 

این استان شناخته می شود، فراهم آورده است. 
استان قم درمنطقه مرکزی ایران و در شاهراه مواصلاتی 

17 استان کشور قرار گرفته است. 
علیرضا باباخان گفت: بنابراین درهر سال بیش از 23 
میلیون زائر وارد قم می شوند که هر کدام از آنان علاقه 
مند به خرید سوغاتی از این شهر هستند، اما هنوز در این 
زمینه اقدام مورد انتظار صورت نگرفته است و بسیاری 
از زائران برای خرید محصول مورد علاقه خود همچون 
سوهان مرغوب و درجه یک از فروشگاه های معتبر با 

مشکل مواجه هستند. 
وی همچنین با اشاره به لزوم صنعتی شدن فرآیند 
تولید سوهان ادامه داد: با مشارکت شرکت های دانش 
بنیان و کارشناسان صنایع غذایی، زمان ماندگاری سوهان 
درحال افزایش است و با این کار، علاوه بر پاسخگویی به 
نیاز بازار سوغات قم، زمینه عرضه این محصول در بسته 
بندی های متنوع به بازارهای داخلی و خارجی نیز فراهم 
می شود که ارزش افزوده اقتصادی بسیار بالایی را برای 

بهره برداران این صنعت، ایجاد می کند. 
* سوهان خوراکی صادراتی قم 

رئیس اتحادیه سوهان قم نیز پیرامون وضعیت تولید و 
صادرات این محصول گفت: سال گذشته فقط به کشور 
آمریکا 19 تن سوهان صادر شد که مورد استقبال بازار 
آن کشور قرار گرفت و این روند با ورود به سایر بازارهای 

رقابتی همچنان ادامه می یابد. 
قم  معرفی سوهان  افزود: در حال  اصغر جهانگیری 
به سایر کشورهای جهان هستیم تا ظرفیت تولید این 
محصول در استان روز به روز گسترش یابد و ظرفیت این 
کسب و کار در افزایش تولید و رونق اشتغال، آزاد شود. 

وی تاکید کرد: 90 درصد سوهان قم به سایر استان 
های کشور صادر می شود و در این زمینه نیز اقدامات 
گسترده ای برای افزایش مدت زمان ماندگاری سوهان 
و جذابیت بخشیدن به بسته بندی آن، انجام شده است. 
اتحادیه صنفی سوهان و حلوای قم 800 عضو دارای 
پروانه کسب دارد، این صنعت با اشتغالزایی برای چهار 
هزار تن به صورت مستقیم و 10 هزار تن به صورت غیر 

مستقیم سهم عمده ای در اشتغال استان دارد. 
میزان تولید این محصول در استان سالانه حدود 20 
هزار تن بوده و میزان صادرات این کالا 2 میلیون دلار 

در سال است. 
12 خوشه فعال صنعتی در قم شناسایی شده است که 
از این تعداد فعالیت پنج خوشه از جمله خوشه سوهان 
نیز در سال جاری وارد چرخه  آغاز شده و 2 خوشه 

اقتصادی می شود. 
قم دارای هفت شهرک صنعتی شکوهیه، الغدیر، چاپ 
و نشر، سلفچگان، محمود آباد،ثامن الائمه )ع( - قنوات 
- و فناوری اطلاعات و ارتباطات )I.C.T( و چهار ناحیه 

صنعتی خورآباد، دستجرد، سیرو و طغرود است. 

اجتماعی6

معاون امور اقتصادی و توسعه منابع استاندار قم: 

روند اعطای مجوز به واحدهای تولیدی
 کمتر از 45 روز باشد 

معاون امور اقتصادی و توسعه منابع استاندار قم با بیان این که روند اعطای مجوز به واحدهای 
تولیدی باید کمتر از 45 روز طول بکشد گفت: اگر این روند در مدت زمان مشخص شده انجام 

نمی شود، مراحل کار بررسی و موانع احصا شود و برای حل آنها اقدام عاجل صورت پذیرد. 
مهرداد غضنفری روز یکشنبه در جلسه ستاد تسهیل و رفع موانع تولید، وجود بعضی ظرفیت 
های معطل در استان را مورد توجه قرار داد و تصریح کرد: باید کمیته ای جهت ظرفیت یابی و 

نیز شناسایی واحدهای نیمه فعال تشکیل شود.
2 هزار و 394 واحد صنعتی کوچک، متوسط و بزرگ در قم وجود دارد که از این تعداد 2 
هزار و 256 واحد مربوط به صنایع کوچک، 75 واحد مربوط به صنایع متوسط و 63 واحد 
مربوط به صنایع بزرگ است؛ همچنین حدود 54 هزار تن در واحدهای صنعتی استان مشغول 
به کار هستند.  قم دارای هفت شهرک صنعتی شکوهیه، الغدیر، چاپ و نشر، سلفچگان، محمود 
آباد، ثامن الائمه )ع( - قنوات - و فناوری اطلاعات و ارتباطات )I.C.T( و چهار ناحیه صنعتی 
خورآباد، دستجرد، سیرو و طغرود است. وی همچنین با بیان این که اولویت استان در پرداخت 
تسهیلات، واحدهای معرفی شده از سوی دستگاه های دولتی است اظهار داشت: پرداخت های 
مستقیم بانک ها به مشتریانشان نیز اگر در مسیر تقویت تولید باشد مشکلی ندارد. وی بیان 
داشت: مبلغ 900 میلیارد تومان در نظر گرفته شده برای رونق تولید باید از مسیر دستگاه های 
دولتی به بانک ها معرفی شود. غضنفری، وظایف کمیته نظارت زیر مجموعه ستاد تسهیل را 
مورد توجه قرار داد و بیان داشت: شیوه کمیته نظارت باید به این شکل باشد که اثربخشی 
تسهیلات پرداختی به واحدهای تولیدی جهت رونق تولید و اشتغال را بررسی کند. معاون 
استاندار قم در بخش دیگری از سخنان خود با بیان اینکه لیست واردات و روش توزیع آنها در 
قم باید بررسی شود افزود: مواد اولیه ای که برای استان تخصیص داده می شود باید به دست 
تولیدکننده برسد. غضنفری همچنین بحث نظارت بر واحدهای صنفی را نیز مورد توجه قرار 
داد و گفت: باید مصادیق اصلی احتکار بدرستی شناخته شود و به صورت ناحق آبروی افراد 
ریخته نشود. وی با تاکید بر برخورد قاطع و به موقع با محتکران کالا بیان داشت: حفظ آبروی 
افراد منافی برخورد جدی با مخلان اقتصادی نیست. در این جلسه مسئولان واحدهای تولیدی 

مشکلات خود در زمینه تهیه مواد اولیه و نیز دریافت تسهیلات را بیان نمودند.
* دستگاه ها فرهنگ استفاده از کالاهای تولیدی را در دستورکار قرار دهند

معاون سیاسی امنیتی و اجتماعی استاندار قم نیز در جلسه کارگروه فرهنگی اجتماعی و 
گردشگری ذیل ستاد اقتصاد مقاومتی قم، خواستار در دستور کار قرار گرفتن فرهنگ سازی 
استفاده از کالاهای تولید داخل با اولویت محصولات تولید استان توسط دستگاه های دولتی 
مسئول شد. سید محمدرضا هاشمی با اشاره به تاکیدات رهبر معظم انقلاب مبنی بر استفاده 
از کالاهای تولید داخل و نامگذاری سال جاری با این عنوان افزود: همه قشرهای جامعه باید 
نسبت به استفاده از کالای تولید داخل تعصب داشته باشند و این مهم زمانی تحقق می یابد که 
در کنار تولید محصولات باکیفیت، مجموعه های فرهنگ ساز کار خود را بدرستی انجام دهند.

وی با اشاره به بعضی مشکلات فرهنگی در سطح شهر قم اظهار داشت: مسئولان استان 
باید به فراخور وظایف خود نسبت به برنامه ریزی جهت بهبود وضعیت فرهنگی اقام نمایند.

معاون استاندار قم در بخش دیگری از سخنان خود به مشکل کم آبی در قم اشاره کرد و با 
بیان این که بیش از 90 درصد از منابع آب در بخش کشاورزی مصرف می شود گفت: فرهنگ 

سازی در زمینه اصلاح الگوی کشت می تواند در راستای بهره وری در مصرف راهگشا باشد.
هاشمی همچنین به ضرورت فرهنگ سازی در زمینه رانندگی اشاره کرد و با اشاره به آمار 
تصادف های جاده ای گفت: 500 دانش آموز در 40 مدرسه استان قم به عنوان همیار پلیس 

مشخص شده اند که گام موثری برای تربیت نسل آینده جهت رعایت این مسائل می باشد.

رئیس پلیس آگاهی استان قم  خبرداد

شناسایی و کشف انبار احتکار لوازم خانگی در قم 
رئیس پلیس آگاهی فرماندهی انتظامی استان قم گفت: با تلاش ماموران، یک انبار در این 

استان که 6.5 میلیارد ریال لوازم خانگی در آن احتکار شده بود شناسایی و کشف شد. 
سرهنگ احمد کرمی روز یکشنبه در گفت و گویی اظهار داشت: ماموران پلیس آگاهی 
استان قم پس از بررسی های اولیه و با هماهنگی اتاق اصناف و سازمان تعزیرات حکومتی 
استان، محل احتکار تعداد زیادی لوازم خانگی را در یک انبار شناسایی کردند. وی گفت: در 
ادامه پس از دستور مقام قضایی و ورود ماموران به داخل انبار مشخص شد لوازم خانگی از 
قبیل 70 دستگاه یخچال 22 فوت، 16 دستگاه یخچال دوقلوی 17فوت، 215 دستگاه اجاق 
گاز،250 دستگاه بخاری، 45 دستگاه بخاری،60 دستگاه آبگرمکن 165 لیتری، 16 دستگاه 
آبگرمکن 50 لیتری،13 دستگاه آبگرمکن 60 لیتری، 72 دستگاه آبگرمکن 10 لیتری،22 
دستگاه آبگرمکن 165 لیتری یخچالی و 70 دستگاه اجاق گاز صفحه ای نگهداری می شود. 
وی ادامه داد: کارشناسان ارزش اموال مکشوفه را بیش از 6.5 میلیارد ریال اعلام کردند. کرمی 
با اشاره به دستگیری متهم و پلمب انبار مذکور، افزود: سرانجام نامبرده به همراه پرونده برای 
انجام مراحل قانونی تحویل مرجع قضایی استان شد. جانشین فرمانده انتظامی قم  همچنین 
روزشنبه  گفت: از ابتدای سال جاری تا نیمه شهریورماه، در حوزه احتکار و قاچاق کالا در این 
استان با روند افزایشی مواجه بوده ایم که یکی از دلایل آن قرار داشتن قم در محور مواصلاتی 
17 استان کشور است. سرهنگ صیاد درویشی افزود: در این مدت در حوزه کشف قاچاق کالا 
و ارز در پرونده های زیر 100 میلیون 2 درصد، پرونده های بالای 100 میلیون 17 درصد و 

پرونده های 500 میلیون 50 درصد نسبت به مدت مشابه سال گذشته افزایش داشته ایم.
هفته گذشته نیز 2 هزار و 570 کارتن پوشک بچه و 13 تن برنج احتکار شده در قم کشف 

شد.

فرماندار شهرستان شهریار  تاکید کرد

رعایت اصل ضوابط و مقررات درایجاد 
ایستگاه های صلواتی 

فرماندار شهرستان شهریار  گفت :به منظور 
تسهیل عزاداری ها  باید در ایجاد ایستگاه 
های صلواتی اصل ضوابط و مقررات رعایت 

شود.
فرمانداری  عمومی  روابط  گزارش  به 
فرهنگ  شورای  جلسه  شهریار؛  شهرستان 
عمومی شهرستان شهریار با حضور مهندس 
ائمه  شهریار،  شهرستان  فرماندار  طاهری 
جمعه شهرهای شهرستان شهریار و اعضای 
شهریار  شهرستان  عمومی  فرهنگ  شورای 
برگزار شد. بنابر این گزارش؛ مهندس طاهری 
فرماندار شهرستان شهریار با اشاره به برخی 
ناهنجاری ها در ایام محرم؛ اظهار داشت: باید 

با این هنجار شکنی ها با ظرافت خاص و دقت برخورد شود زیراکه برخورد غیرکارشناسی با 
موضوعات فرهنگی، تبعات نادرستی را در پی خواهد داشت. فرماندار شهرستان شهریار با اشاره به 
فعالیت ایستگاه های صلواتی در ماه محرم بیان داشت: باید با برنامه ریزی و رعایت اصول و مقررات 
همکاری های لازم صورت بپذیرد و یک ساماندهی مناسب در این راستا ایجاد شود و ادارات و 
سازمان های مرتبط به منظور تسهیل عزاداری ها با رعایت اصل ضوابط و مقررات کار ایجاد 
ایستگاه های صلواتی انجام شود و نظارت بدرستی صورت بپذیرد و از هر گونه اقدامی که خلاف 
قوانین میباشد جلوگیری بعمل آید و این موضوع نباید سبب ایجاد ناراحتی در میان عزادارن شود.

به مناسبت روز خانواده و تکریم بازنشستگان برگزار شد

 همایش بزرگ مردمی با محوریت صیانت از 
حقوق شهروندی

همایش بزرگ مردمی با محوریت صیانت از حقوق شهروندی به مناسبت روز خانواده در تالار 
فرهنگ و هنر باغ ملی شهرقدس برگزار شد. به گزارش روابط عمومی فرمانداری شهرستان 
قدس ، همایش بزرگ مردمی با محوریت صیانت از حقوق شهروندی به مناسبت روز خانواده 
در تالار فرهنگ و هنر باغ ملی شهرقدس برگزار شد. این مراسم با حضور امام جمعه، فرماندار، 
بخشدار، شهردار قدس، نیروی انتظامی، دادستانی و ادارات و نهادهای مردمی انجام شد و در 
حاشیه این مراسم نشست خبری با مسئولان در راستای اجرای شدن بیش از پیش حقوق 
شهروندی با حضور اصحاب رسانه برگزار شد. سخنرانی ، ارتباط مستقیم با فرماندار شهرستان 
قدس در قالب دلنوشته ای به فرماندار ، مشاوره حقوقی و مذهبی در زمینه امور خانواده و 
امور شاهد و ایثارگران ، آشنایی با ظرفیت ها و توانمندی های شهروندان شهرستان قدس ، 
حضور انجمن های هنری جهت ارائه خدمت به شهروندان ، ارائه ظرفیتهای مردمی شهرستان 
توسط سازمان های مردم نهاد و برگزاری نشست خبری با مسئولان شهرستان با محور حقوق 

شهروندی از برنامه های اصلی این همایش بود.

معاون فرماندار ملارد:

تامین آب شرب روستاییان از دغدغه های 
اصلی فرمانداری است 

معاون فرماندار ملاردگفت : تامین آب شرب روستاییان از دغدغه های اصلی فرمانداری است 
و آبفای روستایی راه حل مناسب  را در کمترین زمان برای رفع کم آبی روستائیان در دستور 
کارخود قراردهد .  به گزارش روابط عمومی فرمانداری شهرستان ملارد، نخستین جلسه شورای 
حفاظت از منابع آب شهرستان ملارد در سالجاری با هدف هماهنگی میان دستگاه های مختلف به 
منظور استفاده بهینه از منابع آبی و مقابله با بحران کم آبی و اقدامات کارشناسی به ریاست مردانه 
، سرپرست معاونتی فنی و عمرانی فرمانداری و دیگر اعضای این شورا برگزارشد. مردانه، معاون 
فرماندار ملارد گفت: استفاده از ظرفیت پساب تصفیه خانه شهرستان ملارد به منظور جایگزین با 
منابع آبهای زیرزمینی بعنوان یک راهکار اجرای حفظ منابع ارزشمند آبهای زیر زمینی مطرح بوده 
، ضرورت دارد تا با همکاری مسئولین آبفای استان در این خصوص اتخاذ تدبیر گردد. وی افزود: 
تامین آب شرب روستاییان از دغدغه های اصلی فرمانداری است و آبفای روستایی راه حل مناسب  
را در کمترین زمان برای رفع کم آبی روستائیان در دستور کارخود قراردهد . در ادامه این جلسه 
هرکدام از اعضای شورا به صورت جداگانه گزارشی از اقدامات و پیشنهادات خود را برای مدیریت 
آبهای زیرزمینی و استفاده از پساب در این شهرستان بیان نمودند. تعیین تکلیف حلقه چاهای 
فاقد پروانه با مصرف کشاورزی فرهنگ سازی بر الگوی مصرف ، نصب کنتور هوشمند چاه های 

کشاورزی و پلمپ چاه های غیر مجاز از مهمترین مصوبات این جلسه بود.

نماینده قم درمجلس: 

تولید و اشتغال نباید به قیمت جان مردم
 تمام شود 

نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی با اشاره به برخی معضلات زیست محیطی در 
استان، آلایندگی برخی واحدهای صنعتی در بخش سلفچگان را مورد توجه قرار داد و گفت: 

تولید و اشتغال نباید به قیمت جان مردم تمام شود. 
احمد امیرآبادی فراهانی در دیدار مدیر کل حفاظت محیط زیست قم و معاونان خاطرنشان 

کرد: امروز در روستاهای بخش سلفچگان سلامت مردم در مخاطره جدی قرار گرفته است.
سلفچگان یکی از بخش های پنجگانه استان قم می باشد که فاصله آن تا مرکز شهر قم حدود 
40 کیلومتر است. در این بخش واحدهای صنعتی زیادی مستقر شده و آلایندگی برخی از این 

واحدها به عنوان یکی از دغدغه های مسئولان تبدیل شده است.
وی در ادامه با بیان این که سازمان حفاظت محیط زیست باید بر اساس وظایف حاکمیتی و 
نظارتی خود، با همه توان برای تامین سلامت جامعه و طبیعت تلاش کند، گفت: مسئولان این 
سازمان نباید هیچ گاه در برابر افراد صاحب نفوذ کوتاه آمده و در صدور مجوزها برای واحدهای 

صنعتی، باید همواره قانون را مدنظر داشته باشند و در برابر هجمه ها ایستادگی کنند.
وی با اشاره به نظارت بر کار مدیران اجرایی استان قم از سوی نمایندگان مجلس، بر ضرورت 
توجه جدی به خدمت رسانی به شهروندان تاکید کرد و گفت: در صدور مجوزهای زیست 
محیطی نباید افراط و تفریط داشته باشیم و فقط باید قوانین و ضوابط سازمان محیط زیست 

ملاک و معیار بوده و هیچ توصیه ای از سوی دیگر مسئولان پذیرفتنی نیست. 
امیرآبادی تصریح کرد: مدیرانی که ارزش های نظام را حفظ کرده و به دور از حاشیه های 
سیاسی، فقط به مردم خدمت می کنند و در این مسیر از کسی جز خداوند متعال هراسی 

ندارند، به طور حتم مورد حمایت نمایندگان مردم قرار می گیرند.
عضو هیات رئیسه مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری از سخنان خود، بحران خشکسالی 
دریاچه نمک را نیز مورد توجه قرار داد و گفت: با ادامه روند کنونی و عدم تامین حقابه های 
این تالاب ارزشمند، دریاچه نمک به یکی از کانون های اصلی گرد و غبار در مرکز کشور تبدیل 

خواهد شد و زندگی 25 درصد جمعیت کشور را تحت تاثیر قرار می دهد.
وی با بیان این که اگر حقابه های دریاچه نمک تامین نشود و این منطقه به کانون گرد و 
غبار تبدیل شود، مسئولان وزارت نیرو و سازمان حفاظت محیط زیست باید پاسخگوی آن 
باشند، تصریح کرد: سرمایه گذاری در دریاچه نمک باید با رعایت تمامی شرایط و ضوابط 

زیست محیطی انجام شود.
دریاچه نمک در ناحیه شرقی استان قم و درحد فاصل سه استان قم، سمنان و اصفهان قرار 
گرفته و بزرگترین دریاچه فصلی و فراشور کشور است که حدود 200 هزار هکتار وسعت داشته 
و یک سوم آن درمحدوده جغرافیایی قم قرار گرفته و دارای ساختار زمین شناختی کم نظیر 

شامل پوسته نمکی و حاشیه باتلاقی است. 
این دریاچه که در دهه های گذشته از طریق رودخانه های کرج، جاجرود، شور، قمرود و قره 
چای کاملا پرآب بوده است، اکنون با قطع حقابه ها، خشکسالی مستمر و برداشت بی رویه از 
منابع آب زیرزمینی که باعث پیشروی آب های فراشور در سفره های زیرزمینی به سمت دشت 
ها و نابودی پوشش گیاهی و اکوسیستم منطقه شده، به یکی از کانون های فعال القاء ریزگردها 

در منطقه تبدیل شده است. 
سید رضا موسوی مشکینی مدیرکل حفاظت محیط زیست قم نیز در ابتدای این دیدار 
گزارشی از وضعیت و مشکلات زیست محیطی استان در حوزه های مختلف انسانی و طبیعی 
ارائه کرد و اقدام های انجام شده و برنامه های اداره کل برای دستیابی به محیط زیست سالم و 

پایدار در این خطه مقدس را مورد توجه قرار داد.

معاون سازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای کشور: 

آزادراه قم -کاشان باید ایمن سازی شود 
معاون سازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای کشور گفت: آزادراه قم - کاشان از محورهای 
ترانزیتی است که باید بهره بردار نسبت به ارائه خدمات جاده ای در دو بخش نگهداری و ایمن 

سازی به مسافران و رانندگان بپردازد. 
به گزارش روابط عمومی اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای قم روز یکشنبه اعلام 
کرد که خداداد مقبلی در بازدید از این آزاد راه در سخنانی اظهار داشت: با توجه به وضعیت 
رویه آسفالتی این محور باید عملیات ترمیمی آن در قالب درزگیری، رفع دست اندازها و اجرای 

روکش آسفالت به فوریت دردستور کار قرار گیرد.
وی گفت: باتوجه به ایام پایانی تابستان و نزدیک شدن به دهه اول ماه محرم که آمد و شد 
زائران و مسافران در محورهای مواصلاتی بخصوص آزادراه قم - کاشان افزایش می یابد، اجرای 
طرح های زود بازده در قالب آرامسازی و نصب المانهای ایمنی جاده ای بیش از گذشته باید 

انجام شود.
مقبلی به تعمیر و تعویض گاردریل های معیوب این محور اشاره کرد و افزود: لزوم همکاری و 
وظیفه نظارتی اداه های کل استانی اقتضا می کند که بر نوع و نحوه اجرای طرح های نگهداری 

از راه ها توسط شرکت های بهره بردار نظارت کامل داشته باشند.
آزادراه کاشان- قم با بیش از 100 کیلومتر طول در مسیر ترانزیتی شمال- جنوب کشور قرار 
دارد. وی در بخش دیگری از سخنان خود گفت: شرکت های بهره بردار در قبال دریافت عوارض 
و دیگر درآمدها، باید به ارائه خدمات حداکثری و مطلوب بخصوص بهسازی راه ها اقدام کنند.

وی استفاده از فناوری های روز درامر نگهداری راه ها را از جمله عوامل مهم در راستای تسریع 
در اجرا، کاهش در هزینه و ارائه کیفیت مطلوب در خدمات جاده ای برشمرد.

مقبلی ادامه داد: اداره های کل استانی نیز بعنوان نمایندگان مردم باید در امر نظارت بر نحوه 
ارائه خدمات توسط شرکت های بهره بردار از آزادراههای کشور حضوری جدی تر از گذشته 

داشته باشند.
وی تصریح کرد: استان قم دارای هشت راه مواصلاتی اصلی و چهار راه فرعی است که از جمله 
آنان می توان به آزادراه قم - تهران، جاده قدیم قم - تهران، بزرگراه قم - ساوه، جاده قدیم قم 
- کاشان، آزادراه قم - کاشان، آزادراه قم - گرمسار و بزرگراه قم - سلفچگان - اراک اشاره کرد.

350 کیلومتر آزادراه، 400 کیلومتر بزرگراه و 500 کیلومتر راه اصلی، فرعی و روستایی در 
استان قم وجود دارد.

در این بازدید که مدیرکل و معاون راهداری اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای 
استان قم و همچنین نماینده شرکت بهره بردار آزادراه قم - کاشان نیز حضور داشتند، نحوه 
ارائه خدمات به رانندگان و همچنین نحوه نگهداری و تامین ایمنی این محور مورد بررسی 

قرار گرفت.

معاون هماهنگی امور زائران استانداری قم: 

ظرفیت های گردشگری در قم
 به فرصت تبدیل شود 

معاون هماهنگی امور زائران استانداری قم گفت: شهر مقدس قم دارای ظرفیت های بسیاری 
است که باید در حوزه های مختلف از جمله گردشگری مذهبی به فرصت تبدیل شود. 

یونس عالی پور شامگاه شنبه در اولین همایش کارآفرینی گردشگری)استارت آپ( در سالن 
همایش های شهید آوینی اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی قم اظهار داشت: نخبگان باید با 
ارائه طرح های مختلف در زمینه های فرهنگی، اجتماعی، اقتصادی و گردشگری به کارآفرینی 

و اشتغال اهتمام ورزند.
وی افزود: کارگروه گردشگری در بنیاد نخبگان استان قم هفته ای یک جلسه برگزار می شود 
که در آن طرح ها و ایده های مختلف در حوزه جذب گردشگر و ارتقای زیرساخت های آن 
بررسی می شود که ظرفیت خوبی را برای استفاده از طرح های برتر این نخبگان فراهم ساخته 
است. معاون هماهنگی امور زائران استانداری قم تاکید کرد: شهر مقدس قم با وجود حرم کریمه 
اهل بیت)ع( حضرت معصومه)س( و بقاع متبرکه در حوزه گردشگری مذهبی می تواند ارتقا 

پیدا کند که باید از توان علمی و فکری همه فرهیختگان و نخبگان استفاده کند.
وی با بیان این که شاهد بازتاب های خوبی در حوزه گردشگری مذهبی در قم خواهیم بود 
گفت: برگزاری نخستین همایش کارآفرینی گردشگری نقش مهمی در ارائه طرح های برتر و 

ارتباط بین بخش دولتی و خصوصی دارد.
وی بیان داشت: مشارکت بین دستگاه ها و دانشگاه ها می تواند در ارتقای زیرساخت های 

توسعه ای استان تاثیرگذار باشد و آثار آن را در استان به مرور زمان مشاهده کنیم.
نخستین رویداد استارت آپ گردشگری در قم با هدف شناسایی ایده های خلاق، انتقال 
تجربه و شبکه سازی با همکاری اداره کل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری و بنیاد 

نخبگان استان برگزار شد.

مدیر عامل سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری اصفهان  اعلام کرد

تدابیر ایمنی سازمان آتش نشانی
 برای ایام محرم

مدیر عامل سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری اصفهان از آماده باش این سازمان 
در راستای ارتقای ایمنی هیأتهای مذهبی برای ایام محرم و مراسم عزاداری حضرت اباعبدالله 

الحسین )ع( خبر داد.  
محسن گلابی در مورد تمهیدات سازمان آتشنشانی برای ایام محرم اظهار کرد: سازمان 
آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری با توجه به آغاز محرم و شروع مراسم عزاداری حضرت 
اباعبدالله الحسین )ع( و به منظور ایمن سازی محیط برای عزاداران حسینی در هیأت ها و 
تکایا، اقدامات لازم را در دو مرحله قبل از برپایی ایستگاه صلواتی و یا خیمه های عزاداری و بعد 

از برپایی مراسم انجام می دهد. 
وی با اشاره به اقدامات سازمان آتش نشانی قبل از برپایی ایستگاه صلواتی اذعان داشت: 
کارشناسان سازمان از هیأت ها، تکایا و خیمه های عزاداری بازدید و موارد ایمنی را بررسی می 
کنند، همچنین ایستگاه های صلواتی و ... روز بعد توسط فرماندهان شیفت ایستگاه ها مجدداً 
بررسی می شود.     مدیر عامل سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری اصفهان اضافه 
کرد: خاموش کننده های دستی نیز به صورت امانت به متولیان مراکز عزاداری و تکایا تحویل 

داده می شود تا حوادث احتمالی را مهار کنند. 
وی اعزام و استقرار نیرو با خودروهای اطفائیه و یا موتور سیکلت به محل های عزاداری و 
معابر پر ترافیك شهر را از دیگر اقدامات این سازمان به مناسبت ایام محرم برشمرد و تصریح 
کرد: بازدید دوره ای فرماندهان شیفت از محل های عزاداری به صورت مستمر و ارائه پیشنهاد 
و تذکرات ایمنی به مسئولین و متولیان امر از اقدامات پیشگیرانه سازمان آتش نشانی در این 
ایام است.    گلابی، به حضور و نظارت مستقیم مدیران، مسئولین و افسران کشیك در اماکن و 
مراسم عزاداری در دهه اول محرم اشاره و عنوان کرد: بازدید و استقرار نیروها و پوشش دهی 
ایمنی در میدان امام )ره( و دیگر مکان های شلوغ در روزهای تاسوعا و عاشورا از دیگر خدمات 

این سازمان به عزاداران اباعبدالله الحسین)ع( است.
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آیا هیأت نظارت صلاحیت رسیدگی به شکایت از سخنان نمایندگان را دارد 

شکایت از نطق امیدی ها
  تقابل سیاسی یا حق قانونی 

شیما  شعاعی

هرچند قانون اساسی بر آزادی رأی نمایندگان در راستای انجام وظایف شان تأکید 
می کند، اما اعضای جبهه پایداری، پا را از تهدید و توهین به سلحشوری و حیدری فراتر 
گذاشتند و بنا دارند به بهانه خدشه به امنیت ملی برای آن ها پرونده سازی کنند. 20 تن از 
نمایندگان مجلس شورای اسلامی در واکنش به نطق های پروانه سلحشوری و غلامرضا 
حیدری از نمایندگان مردم تهران به بهانه مصالح ملی به هیأت نظارت بر رفتار نمایندگان، 
شکایت کرده اند. هم زمان جواد کریمی قدوسی، نماینده مشهد در گفت وگو با فارس گفته: 
»این دو نطق کپی برداری از متون تهیه شده توسط اتاق فکر استکبار جهانی است.« البته 
در بخش دیگری از مصاحبه مدعی اشراف اطلاعاتی بر این دو نماینده شده و تأکید کرده: 

»به لطف خدا ان شاءالله همه آن ها به زودی ضربه کاری نیز خواهند خورد.« 
* نمایندگان به مبانی فکری هم احترام بگذارند

حال سؤال این است که آیا باوجود تأکیدات قانونی مبنی بر آزادی نمایندگان در 
اظهارنظر، هیأت نظارت بر رفتار نمایندگان صلاحیت رسیدگی به چنین شکایتی را دارد؟  
داوود محمدی، نماینده تهران در این باره به خبرنگار ایرناپلاس می گوید: نمایندگان بر 
اساس قانون مجاز به بیان نظرات شان هستند. آنان می توانند انتقاد و انتظارات خود را بیان 
کنند و این اختیاراتی است که قانون به آن ها داده است. وی با اشاره به اینکه نمایندگانِ 
دیگر نیز حق اعتراض به این نظرات را دارند، می افزاید: قانون به فردی که نماینده می شود 
اختیار می دهد مشکلاتی که می بیند را بیان کند. بنده معتقدم نمایندگان باید به مبانی 
فکری یکدیگر احترام بگذارند. این نماینده تهران بابیان اینکه نمایندگان مجاز نیستند از 
اختیارات شان علیه امنیت ملی استفاده کنند، می گوید: بهتر است نمایندگان اگر موضوعی 
را مدنظر دارند با دیگر نمایندگان در میان بگذارند و به این طریق نقدشان را بیان کنند. 
محمدی در پاسخ به اینکه آیا هیأت نظارت بر رفتار نمایندگان می تواند به این موضوع 
ورود کند، تصریح می کند: باید این موضوع را بر اساس آیین نامه هیأت نظارت بررسی 

کنیم. تصور من این است که آیین نامه در این باره اظهارنظر نکرده است. 
* نطق انتقادی؛ اقدام علیه امنیت ملی

علیرضا سلیمی، نماینده محلات و از اعضای جبهه پایداری که عضو هیأت نظارت 
بر رفتار نمایندگان نیز هست، درباره اینکه آیا هیأت نظارت بر نمایندگان می تواند به این 
موضوع ورود کند، به خبرنگار ایرناپلاس می گوید: بله؛ به هیأت نظارت شکایت شده و 
می تواند به آن ورود کند. اصلًا یکی از وظایف ذاتی این هیأت این است. اگر هیأت نظارت 
نتواند در امور مربوط به امنیت ملی ورود کند، کجا باید ورود کند؟ وی در پاسخ به این 
پرسش که نوبت بررسی این شکایت در هیأت مشخص شده است یا نه، می گوید: شکایت 

به هیأت واصل شده و در اولین جلسه بررسی خواهد شد. 
* اصل 86 قانون اساسی، آزادی رأی نمایندگان 

بر اساس بند پ ماده 2 آیین نامه هیأت نظارت بر رفتار نمایندگان، رسیدگی به 
گزارش های واصله درباره اعمال خلاف امنیت ملی کشور و سایر اعمال مجرمانه از بُعد 
انتظامی نمایندگان در حدود صلاحیت این هیأت است.با این حال، همین آیین نامه دو 
بار بر آزادی اظهارنظر نمایندگان تأکید دارد. بر اساس ماده 9 این آیین نامه، »نمایندگان 
مجلس در مقام ایفای وظایف نمایندگی در اظهارنظر و رأی خود کاملًا آزادند و نمی توان 
آن ها را به سبب نظراتی که در مجلس اظهار کرده اند یا آرایی که در مقام ایفای وظایف 
نمایندگی خود داده اند تعقیب یا توقیف کرد.« و این موضوعی است که اصل 86 قانون 
اساسی نیز بر آن تأکید کرده است. همچنین تبصره 2 ماده 6 همین آیین نامه تأکید 
دارد: کلیه امور مربوط به حقوق نمایندگی ملت که در قانون اساسی به آن تصریح شده 
است؛ اعم از اظهارنظر و اعلام مواضع در مسائل داخلی و خارجی کشور و آزادی در انجام 
وظایف قانونی و اعمال رأی خود و کسب اخبار و اطلاعات مورد نیاز وظایف نمایندگی و 
قانونگذاری و تحقیق و تفحص در تمام امور کشور و سؤال و استیضاح وزرا و رئیس جمهور 
و رأی اعتماد و رأی عدم  اعتماد و مأموریت های محوله که همه آن ها در راستای ایفای 

وظایف نمایندگی به عمل می آید، از شمول مجازات موضوع این ماده مستثنی است.
* دو نطق انتقادی؛ بهانه حمله پایداری ها به امیدی ها 

سه شنبه هفته گذشته، دو عضو فراکسیون امید درباره مشکلات کشور و راه های 
برون رفت از آن ها، نطق کردند. پروانه سلحشوری در بخشی از نطق خود از رهبر معظم 
انقلاب اسلامی درخواست برگزاری همه پرسی برای اصلاح قانون اساسی کرد و منتقد 
نظارت استصوابی شورای نگهبان شد. همچنین، غلامرضا حیدری دیگر نماینده مردم 
تهران با انتقاد از شیوه اداره کشور و نوع تعاملات ما با کشورهای دنیا تأکید کرد: مگر 
ما قیم دنیا هستیم که می خواهیم بینی همه را به خاک بمالیم. خود را حق مطلق 
نپنداریم و آنچه را که بافکر ما تفاوت دارد، باطل نپنداریم. شاید این نگاه یکی از مهم ترین 
دلایل تنش ها و درگیری های روابط داخلی و خارجی کشور است.این سخنان واکنش 
گروهی از نمایندگان و چهره های سیاسی را به دنبال داشت. سلحشوری به ایرناپلاس 

می گوید:»معترضان به نطق من، بیشتر، نمایندگان متعلق به جناح پایداری بودند.« 

روند پیگیری و سرانجام لوایح مرتبط با FATF  چه می شود؟

تفسیر مجمع تشخیص 
و بلاتکلیفی لوایح چهارگانه 

دومین تفسیر مجمع تشخیص مصلحت نظام درباره یکی از لوایح مرتبط با توصیه های 
کارگروه اقدام مالی به صورت غیررسمی در فضای رسانه ای کشور منتشر شد. مجمع در 
این نامه نسبت لایحه اصلاح قانون مبارزه با پولشویی را با سیاست های کلی نظام مغایر 
دانسته است. اما این همه ماجرا نیست. یک ماه به مهلت تعیین شده برای ایران جهت 
اصلاح برخی قوانین و اجرای توصیه های گروه ویژه اقدام مالی - FATF - باقی مانده و 
فرصت برای نهاد قانونگذاری - مجلس شورای اسلامی - اندک است.نشست عمومی گروه 
ویژه اقدام مالی )FATF( در مورد وضعیت ایران قرار است در ماه اکتبر )آبان ماه( برگزار 
می شود.گروه ویژه اقدام مالی که به اختصار FATF نامیده می شود، سازمانی بین دولتی 
و دبیرخانه آن در مقر سازمان همکاری اقتصادی و توسعه - پاریس- است. این گروه در 
آخرین نشست خود تا جلسه بعدی که در اکتبر برگزار می شود به ایران فرصت داد 
قوانین خود را اصلاح کند.گروه ویژه، 41 توصیه داشت که تاکنون 37 مورد آنها اجرا شده 
و چهار توصیه مانده که در حقیقت اصلی ترین آنها است. برای اجرای این چهار توصیه، 
دولت چهار لایحه ارائه داده است: اصلاح قانون پولشویی، اصلاح قانون مبارزه با تامین 
مالی ترویسم، لایحه کنوانسیون مبارزه با جرایم سازمان یافته )پالرمو( و لایحه کنوانسیون 
مبارزه با تامین مالی تروریسم.در این شرایط، تاکنون دو نامه از مجمع تشخیص مصلحت 
نظام به مجلس شورای اسلامی ارسال شده است. در نخستین نامه ، مغایرت های لایحه 
کنوانسیون پالرمو با سیاست های کلی نظام تشریح شد و اکنون در دومین نامه مغایرت 
های لایحه اصلاح قانون مبارزه با پولشویی با سیاست های کلی نظام برشمرده شده 
است.تاکنون از میان این چهار لایحه، سرنوشت لایحه اصلاح قانون مبارزه با تامین مالی 
تروریسم مشخص و برای اجرا ابلاغ شده است. لایحه کنوانسیون پالرمو به دلیل ایرادات 
شورای نگهبان در حال حاضر در کمیسیون قضایی و حقوقی است. لایحه الحاق ایران به 
کنوانسیون مبارزه با تامین مالی تروریسم هم با رای نمایندگان مسکوت گذاشته شده و 
در کمیسیون قضایی و حقوقی مجلس است. لایحه اصلاح قانون مبارزه با پولشویی هم 
با ایرادهای شورای نگهبان مواجه شده بود و کمیسیون قضایی مجلس این ایرادات را به 
تازگی بررسی و آن را برطرف کرده است و هم اکنون برای تصویب نهایی در دستور کار 
مجلس قرار گرفته است.اکنون انتشار غیررسمی نامه مجمع تشخیص مصلحت نظام از 
 FATF آن جهت مهم به نظر می رسد که شماری از نمایندگان مجلس با الحاق ایران به
شدیدا مخالف هستند و برای مقابله با این اقدام تا جایی پیش رفته اند که با آبستراکسیون، 
جلسه کمیسیون امنیت ملی مجلس برای رای گیری درباره لایحه کنوانسیون تامین مالی 

تروریسم را از حدنصاب انداختند. 
* نهایی ترین مرجع رسیدگی به سیاست های کلی نظام

آیت الله سید محمود هاشمی شاهرودی رییس مجمع تشخیص مصلحت نظام چهارم 
شهریور در نامه ای به آیت الله احمد جنتی دبیر شورای نگهبان که به امضای محسن 
رضایی دبیر مجمع رسید، مغایرت لایحه اصلاح قانون مبارزه با پولشویی با سیاست های 
کلی اقتصاد مقاومتی، تشویق سرمایه گذاری، امنیت قضایی و امنیت اقتصادی را اعلام 
کرد.وی در این نامه به نظر هیات عالی نظارت بر حسن اجرای سیاست های کلی نظام 
در مورد این لایحه اشاره می کند. این هیات مهر 1396 تشکیل شد تا به گفته محسن 
رضایی دبیر مجمع تشخیص مصلحت نظام، وظایفی که در صحن مجمع وجود دارد به 
این هیات منتقل  شود.به گفته رضایی، این هیات در نظارت بر حسن اجرای سیاست 
های کلی نظام نقش تعیین کننده ای دارد و در حقیقت نهایی ترین مرجع رسیدگی به 
سیاست های کلی نظام است.در این هیات میزان انحرافات را از سیاست های کلی تعیین 
می شود و سپس انحرافات به دستگاه ها ابلاغ شده تا آنها فعالیت ها و تصمیمات خود را 
اصلاح کنند.اعضای این هیات، روسای قوای سه گانه هستند که حق رأی دارند. مدیران 
و روسای دستگاه های اجرایی، روسای کمیسیون های مجلس و معاون اول های قوای 

سه گانه هم می توانند بدون حق رای در جلسات هیات شرکت کنند.
رییس، دبیر و 20 نفر از اعضای مجمع عضو این هیات هستند که در مجموع تعداد 

اعضای آن را به 25 نفر می رساند.
آیت الله هاشمی شاهرودی پیش از این، در تیرماه امسال هم با ارسال نامه ای به 
دبیر شورای نگهبان، مغایرت های لایحه الحاق دولت ایران به کنوانسیون سازمان ملل 
متحد برای مبارزه با جرایم سازمان یافته فراملی )لایحه کنوانسیون پالرمو( را با بخشی از 

سیاست های کلی نظام اعلام کرده بود.

نکتـه

ویـژه
این روزها که پیش از فرارسـیدن ماه محرم، شـهرها کم کم 
رنـگ و بوی محرم پیدا می کنند، متولیان برگزاری مراسـم های 
عـزاداری نیـز بـرای دعـوت از مداحان و وعاظ در تکاپو هسـتند. 
در همین رابطه، آیت الله سـیدمحمد غروی عضو عضو شـورای 
عالی حوزه های علمیه سراسـر کشور معتقد اسـت: نباید اهداف 
حزبـی، گروهـی و جناحـی را در برگـزاری ایـن گونه مراسـم ها 
مدنظـر قـرار داد. مراسـم هـا بایـد به گونـه ای برگزار شـوند که 
زمینـه حضـور همـگان در آن فراهـم باشـد. نباید مراسـم ها با 
رنـگ و بویـی برگـزار شـوند کـه تنها یک عـده خاصـی بتوانند 
در آنهـا شـرکت کننـد یا اگر هم مردم شـرکت کننـد از حضور 
خـود پشـیمان شوند.مشـروح گفت و گـوی  جماران  بـا وی در  

ادامه مـی خوانید:
عاشورا همواره باید زنده بماند 

* در آسـتانه مـاه محرم قـرار داریم، به نظر شـما چه 
توصیه هایـی می توان بـه برگزارکننـدگان مجالس عزا 

داشت؟
 مـاه محرم ماهی اسـت که یـادآور نهضت حسـینی در برابر 
زور زورگویانـی اسـت کـه تمـام ارزش هـای اسـلامی را زیـر پـا 
گذاشـته بودنـد. زیرا اگر امام حسـین)ع( با یزیـد بیعت می کرد، 
چیـزی از ارزش هـای اسـلامی باقـی نمی مانـد یـا آنچـه باقـی 
می ماند، بسـیار ضعیف بود.اما امام حسـین)ع( با بیعت مخالفت 
کردنـد و شـرایطی متفاوت بـه وجود آمـد. لذا ما باید عاشـورا را 
همیشـه زنده نگه داریـم و از آن حادثـه از جهات مختلف درس 
گرفته و اسـتفاده کنیم. همانطور که حضرت امام روی آن تاکید 
داشـتند و سـایر علما تاکید دارند، مراسـم های عـزاداری باید به 
صـورت سـنتی و به روال گذشـته برگزار شـود؛ البته بـا پررنگ 
کـردن نقـاط مثبـت آن؛ یعنی به گونه ای نباشـد که مراسـم ها 
سـنتی، ولی با برخی حواشـی همراه باشـد.ما باید سـعی کنیم 
سـنت های ریشـه دار را در برگزاری مراسم ها حفظ کنیم و بدون 
آسـیب زدن بـه اصـل مقاصـد این مـاه، بایـد مراسـم ها را برگزار 
کنیـم. عاشـورا همواره بایـد زنده بماند و شـعائر دینی و مذهبی 
آن مـورد توجـه قـرار گیرد. با عاشوراسـت که بار دیگـر ارزش ها 
در جامعـه زنـده شـده و توجـه به امربـه معروف و نهـی از منکر 
بیشـتر می شـود. زیرا امام حسـین)ع( بـرای آن، حرکـت خود را 
شـروع کردند و شهادتشـان نیز بـرای حفظ ارزش هـا و مقابله با 

منکرهـا و احیـای امربـه معروف و نهـی از منکر بود.
باید ارزش های 

معنوی و اسلامی را تقویت کنیم 
مـا بایـد ارزش هـای معنـوی و اسـلامی را تقویـت کنیـم. 
ارزش هایـی مانند برخورداری اجتمـاع از معروف و دوری اجتماع 
از منکـر بایـد بـار دیگـر در جامعـه زنـده شـود. اگر مراسـم ها و 
شـعائر مـا با این هـدف برگزار شـود، می توانیم مراسـمی خوب 
و در شـأن عاشـورا برگـزار کنیم. انتظـار این اسـت؛ عزیزانی که 
بـه امام حسـین)ع(، شـهدای کربـلا و اهل بیت وابسـتگی دارند، 
تمـام تـلاش خـود را بکار بسـته تا ایـن هدف تحقق پیـدا کند.

مقصـد آنجا نیسـت کـه خود و هیئت خـود را در این ماه نشـان 
دهیـم، بلکـه هـدف این اسـت کـه زمینـه ای بـرای آن ارزش ها 
فراهـم شـده که بـار دیگر در جامعـه بازگو و تبیین شـوند. باید 
روشـن شـود که چه شـرایطی باعث شـد تا امام حسـین)ع( به 
شـهادت برسـد؟ چرا امام حسـین)ع( در مدینه نمانـد و حرکت 
کـرد و آن اتفـاق افتـاد؟ چـه شـد کـه مدت محـدودی بعـد از 
وفـات پیامبـر)ص(، این طور جامعه اسـلامی به انحراف کشـیده 
شـد و حکومت دسـت فردی چون یزید و امثالهم افتاد؟کسـانی 
کـه صاحبـان و متولیان برگزاری مراسـم ها هسـتند، باید هدف 
اصلـی خـود را زنده کردن شـعائر و ارزش ها قرار دهنـد. آنها باید 
برای مراسـم های خود از کسـانی دعوت کنند که در این مسـیر 
موفقنـد. کسـانی کـه از مداحـان و وعاظ دعوت مـی کنند، باید 
سـعی کنند به اشـخاصی تریبون دهند که مردم را به اهل بیت 

و حفظ شـعائر عاشـورا نزدیـک می کنند.
عزاداری ها به گونه ای باشدکه 
زمینه حضور همگان فراهم شود

نبایـد اهـداف حزبـی، گروهـی و جناحـی را در برگـزاری 
این گونـه مراسـم ها مدنظـر قـرار داد. مراسـم ها باید بـه گونه ای 
برگـزار شـوند کـه زمینـه حضـور همـگان در آن فراهـم باشـد. 
نبایـد مراسـم ها با رنـگ و بویی برگزار شـوند که تنهـا یک عده 
خاصـی بتواننـد در آنها شـرکت کنند یـا اگر هم مردم شـرکت 
کننـد از حضـور خود پشـیمان شوند.مراسـم ها باید بـه گونه ای 
باشـند که روح ایثار، وفاق، ارزش های اخوت اسـلامی و رسیدگی 
بـه افـراد و فقـرا را نشـان دهنـد. ایـن مراسـم ها باید بـه معنای 
واقعی مانند کلاسـی باشـند برای آنکه مردم را به سـبک زندگی 
اهل بیـت)ع( نزدیک کننـد. اگر مداحان در این مسـیر بودند که 
بسـیار خـوب اسـت، امـا اگـر نـه بایـد تلاش کننـد کـه در این 
مسـیر قرار گیرنـد.از آنهـا انتظار مـی رود که مطالعـات انبوهی 
داشـته باشند. خوشـبختانه کتاب های مختلفی در ارتباط با این 
دهه هـا و عاشـورا وجـود دارد که از اعتبار بالایی برخوردار اسـت. 
متاسـفانه گاهـی اوقـات کـه من در مراسـمی شـرکت می کنم، 
می بینـم؛ روضـه ای کامـلًا جدید کـه دارای هیـچ منبع موثقی 
نیسـت، خوانده می شـود. ما باید روضه خواندنمان نیز بر اسـاس 
منابـع و مـدارک باشـد. اگر بر اسـاس گفته های ایـن و آن و توام 

با بافتن و سـاختن باشـد، این بسـیار بد اسـت.
باید حقایق عاشورا به دور از 
تحریف برای مردم بازگو شود

نمی تـوان هـر مطلبی را به زبان آورد و وقتی کسـی اعتراضی 
کـرد، بگوئیـم بـه زبان حـال حـرف زدیـم، در صورتـی زبان حال 
معنـای دیگـری دارد. بایـد دقت کـرد که مفاهیمی کـه در این 
جلسـات مطـرح و شـعرهایی کـه خوانـده می شـود، در مسـیر 
اهـداف امام حسـین)ع( باشـد و حقایقـی کـه دربـاره عاشـورا و 
قبـل از آن هسـت، بـه دور از تحریـف بـرای مـردم بازگو شـود.

درسـت اسـت که مداحی نمک طعام معنوی مراسمات است، اما 
متاسـفانه برخی مداحان، بدون آنکه دانش کافی داشـته باشند، 
سـخنرانی می کننـد. محور جلسـاتی که برگـزار می شـود، باید 
وعاظ و افراد دانشـمندی باشـند که مسـائل را تبیین می کنند.

باید سـعی شـود که در این مجالس، وحدت و یکپارچگی باشـد 
و جنبه هـای ایثـاری کـه در ایـن حادثه وجود داشـت بـه همراه 
روش اهل بیـت و امام حسـین)ع( مطـرح شـود. بایـد از طـرف 
دیگر سـعی کنیم که دچار اسـراف و تبذیر نباشـیم. متاسـفانه 

در بسـیاری از هیئتهـا یا مجالسـی که برگزار می شـود، اسـراف 
و تبذیـر زیـاد اسـت. مـردم باید توجه کننـد که اگـر در چنین 
مراسـم هایی حضـور پیدا کنند، برای این اسـت تـا از مفاهیمی 
کـه وعاظ یا مداحان به کار می برند، اسـتفاده کنند.جای تاسـف 
اسـت که افراد معتنابهی که در این مراسـم ها شرکت می کنند، 
آخـر وقت می آیند و توجیه شـان نیز این اسـت کـه برای تبرکی 
می آینـد. در صورتـی که بـرای مفاهیمی حضور پیـدا می کنند 
کـه اگـر برایشـان تکـرار هـم می شـود، اما لازم اسـت کـه مورد 

توجه قـرار گیرد.
وعاظ و مداحان نباید در بحث های حاشیه ای ورود کنند

بـرای  و  برگـزار شـوند  بـا اخـلاص  تـوام  بایـد  مراسـم ها 
برگزارکنندگانـش حالـت خودنمایـی نداشـته باشـد. وعـاظ و 
مداح هـا نباید در بحث های حاشـیه ای ورود کنند، البته ما امروز 
بحث هـای اجتماعی داریم ولـی ورود به آنها نیاز به پختگی دارد. 
اگـر کسـانی این پختگی لازم را دارند و حاشـیه ای بـرای نظام و 
انقـلاب ایجاد نمی کننـد، ورود پیدا کننـد. در غیراین صورت اگر 
وارد نشـوند، بسیار بهتر اسـت.آنها نباید مجالس امام حسین)ع( 
را از ماهیـت اصلـی خود بیرون بیاورند و باعث بریده شـدن پای 

یـک عـده از حضور در مراسـم ها شـوند.
* در سـال های گذشـته ما شـاهد بودیم که مراسم ها 
مـداح محور شـده بودند تـا وعاظ محـور؛ بدین معنا که 
سـخنرانی ها معمـولاً حجم کمـی از مراسـم ها را در بر 
مـی گرفـت. بـه نظر شـما ایـن موضوع تـا چه انـدازه 

مهم اسـت؟
این مسـأله ضعف کار ما را می رسـاند. در جریان عاشورا و این 
فرصتـی کـه محرم الصفر برای ما بـه وجود مـی آورد، ما تحریک 
عواطـف و هیجانـات را نیاز داریـم، اما در کنـار آن نیاز به بینش 
و فهـم و معرفـت هـم داریـم. بنابرایـن کار باید به دسـت وعاظ 
سـالمی داده شـود که اهل مطالعه هستند و بینش لازم را دارند. 

در واقـع بایـد از چنین وعاظـی برای مراسـم ها دعوت کرد.
برخی مداحان، بدون آنکه دانش کافی داشته باشند، 

سخنرانی می کنند
ایـن سـوال را بایـد از برگزارکننـدگان و صاحبـان مراسـم ها 
کرد، آنها باید توجه کنند و در این زمینه بیشـتر سـرمایه گذاری 
کنند. درسـت اسـت که مداحی نمک طعام معنوی مراسـمات 
اسـت، امـا متاسـفانه برخـی مداحـان، بـدون آنکه دانـش کافی 
داشـته باشـند، سـخنرانی می کنند. محور جلسـاتی کـه برگزار 
می شـود، بایـد وعـاظ و افـراد دانشـمندی باشـند که مسـائل را 

تبییـن می کنند.آنهـا بایـد بـا بیـان و ادبیاتی کـه بـرای جوانان 
قابـل فهم باشـد، مسـائل را مطـرح کنند. ایـن کاری نادرسـت 
اسـت که جلسـات بـه گونه ای تنظیم شـود که محـور مداحان 
باشـند و احیاناً چاشـنی کار برخی از وعاظ باشـند. این مسـأله 
بـا اهـداف اهل بیت)ع( و کسـانی که در این راه شـهید شـدند و 

سـرمایه گذاری کردنـد، در تعارض اسـت.
سبک، واژه ها و حتی صدای برخی مداحان ما 

دقیقاً مشابه آوازه خوانان لهوی است
* در برخـی مـوارد شـاهدیم کـه از اشـعار و الفاظی 
توسـط مداحان اسـتفاده می شـود که هیچ سـنخیتی 
بـا مـاه محرم نـدارد. بـه نظر شـما در چنین شـرایطی 
بایـد چه اقدامـی انجـام داد؟ آیا بایـد مداحان خـود را 
اصـلاح کنند یـا باید نظارتـی روی عملکـرد آنها وجود 

داشـته باشد؟
بـه نظـر می رسـد کـه هم نیـاز بـه تذکر اسـت و هـم خود 
مداحـان باید توجه داشـته باشـند. اگـر مداحان مـا بخواهند به 
سـبک برخـی خواننده هـای کذایـی بخواننـد و به بهانـه جذب 
اقشـار جـوان جامعـه، الفـاظ و ادبیاتـی را بکار برند که مناسـب 
نیسـت، چنین کاری به هیچ وجه صحیح نیسـت. سـبک، واژه 
هـا و حتـی صدای برخـی مداحان ما دقیقـاً مشـابه آوازه خوانان 
لهـوی اسـت که چنیـن امری به طور قطع، خلاف شـرع اسـت.

چرا باید سـبک و شـعر خواننده ای که برای معشوقه خود و برای 
یـک فضـای دیگر آهنگی را می خواند، از سـوی یک مداح و تنها 
بـا اندکی جابه جایی کلمـات خوانده شـود؟ این قبیل مداحی ها 
خـلاف شـرع اسـت و پذیرفتـه نیسـت. گاهـی اوقات نیـز دیده 
می شـود کـه مداح ها شـعرهایی بچه گانـه و عوامانـه می خوانند 
کـه آن نیـز صحیح نیسـت. مـا در فرهنـگ خودمان شـعرهای 
بسـیار نابی داشـتیم و اشـعار بسـیار خوب و بلندی در سـطوح 
مختلـف در ایـن رابطـه وجود دارد.متاسـفانه برخـی مداحان به 
جـای مطالعـه چنین اشـعاری، شـعرهای عوامانـه را بـا ادبیات 
کوچه بـازاری و سـبک های موهـن می خواننـد. بدون شـک این 
مسـأله انحـراف و تحریف هایـی اسـت کـه در این مسـیر انجام 
می گیرد. حتماً کسـانی که جزو مداحان هسـتند، هدفشان این 
اسـت که برای امام حسـین)ع( بخوانند. اما چنین اقداماتی قطعاً 
هـم آنهـا و هـم دیگـران را از اهـل بیـت و اسـلام دور می کنـد. 
متاسـفانه برخـی از همین مداحی ها را در صداوسـیما می بینیم 

کـه بایـد از تبلیـغ و ترویج آنها پرهیز شـود.
مداحان نباید با جنبه های 

مالی ارزیابی شوند
* در سـال های اخیـر در فضای مجـازی برخی اخبار 
منتشـر می شـد که فـلان مداح بـرای شـرکت در یک 
مراسـم رقم نجومی درخواسـت کـرده یا مبلغـی قابل 
توجـه به او دادند، به نظر شـما این مسـأله تا چـه اندازه 

می توانـد به جایـگاه دیـن و اهل بیت آسـیب بزند؟
آسـیب می رسـاند، اولاً ایـن فضاهایـی کـه ایجـاد می شـود، 
تاثیـر کار مداحـان را پائین می آورد. کسـانی که دعوت می کنند 
وظیفـه ای بـرای پرداخت وجـه دارند، اما نبایـد کار ما در چنین 
رقابتـی قـرار گیـرد کـه دیگـران متوجـه شـوند. کار مداحـان 
ارزشـش بالاتـر از جنبه هـای مالـی اسـت. ایـن صورتی کـه در 
برخـی جاهـا دیدیـم یا بعضـی دعوت هایی که در شهرسـتان ها 
انجـام می گیـرد، جلـوه ای مناسـب نـدارد و مورد قبـول بزرگان 

دین نیسـت.
ایـن مسـأله چـه بـرای مداحـان، چه بـرای اهل وعـظ فرقی 
نمی کنـد. در هـر مسـأله ای حـد تعادلـش خـوب اسـت، نباید 
گذاشـت چشـم و هم چشـمی ها و رقابت ها به این مسـأله دامن 
بزنـد و چنیـن اخبـاری در جامعـه منعکـس شـود و مداحان با 
جنبه هـای مالـی ارزیابـی شـوند و احیانـاً دربـاره آنهـا قضـاوت 

صـورت گیـرد؛ این در شـأن آنها نیسـت.

رییس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس، 
نقش ستون پنجم در تشدید مشکلات را بیشتر از تحریم ها 
دانست و گفت: موضوع تحریم را اگر به عنوان یک واقعیت نبینیم 
،برخورد واقع گرایانه هم با آن صورت نمی گیرد ضمن این که اثر 

خارجی تحریم ها کمتر از ستون پنجم در داخل است. 
حشمت الله فلاحت پیشه یکی از مشکلات کشور را تصمیم 
گیری در فضای جزمیت ذهنی و سیاسی عنوان کرد و افزود: مهم 
ترین عارضه این است که بسیاری کسانی که تصمیم گیری می 
کنند با واقعیت های جامعه ارتباط ندارند و بیشتر در یک فضای 
دگم ذهنی تصمیم گیری می کنند.وی ادامه داد: جزمیت سیاسی 
و ذهنی باعث تداوم شرایط تقابلی در کشور است و بسیاری هنوز 
دچار این تفکرات و تعصبات جزمی جناحی هستند و همین باعث 
شده که در فضای همفکری وارد نشوند و بیشتر تفکر مقابله را 
شکل دهند و همین تقابل را به رابطه بین دولت و ملت کشانده 
اند.رییس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس با 
تاکید بر این که »دولت و مجلس نباید اجازه دهند که افراط 
گرایان دو جریان سیاسی در کشور بر مناسبات این دو قوه حاکم 
شوند«، یادآور شد: این افراط گرایان، تفکرات خود را دنبال می 
کنند در صورتی که انتظار مردم از دولت، حل مشکلات است و 
هیچ گاه افراطیون به دنبال حل مشکلات نبوده اند.فلاحت پیشه 
تصریح کرد: در موضوع سوال از رییس جمهوری هم مشاهده شد 
که به رغم این که هم نمایندگان مجلس و هم رییس جمهوری 
با آرام و در یک فضای منطقی و بدون تنش سوال ها و پاسخ ها 
را مطرح کردند ولی نتیجه ای که به دست آمد، نتیجه ای نبود 
که به رفع مشکلات جامع کمک کند و دلیل آن این است که 
راهکار رفع مشکلات کشور این نیست . این رویه که سه قوه به 
دنبال مقصر بگردند هیچ کمکی به حل مشکل نمی کند؛ بلکه 
باید با همفکری و همکاری بتوانند عمل کنند.وی افزود: من این را 
می پذیرم که فضای احساسی شکل گرفته که هدف آن این است 
که دولت و مجلس با هم همکاری نکنند ولی یک واقعیتی وجود 
دارد که نمایندگان مجلس تحت فشار جامعه عمل می کنند. ما 
ضعف نظام تنظیم بازار را به وضوح می بینیم که قابلیت نظارت 
و پیگیری دارد. انتظار این است که دولت در این زمینه به خوبی 
عمل کند، برای مثال در موضوع فساد خودرو و گرانی های موجود 

خود رییس جمهوری شخصا وارد شوند و برخورد کنند.
بیشتر  کنونی  شرایط  در  پنجم  ستون  نقش   *

ازتحریم ها است 
رییس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس 

شورای اسلامی همچنین گفت: در شرایطی که به صورت بی 
سابقه ای اقدامات تحریمی برنامه ریزی شده علیه جمهوری 
اسلامی ایران شکل می گیرد در داخل کشور می بینیم که 
از سیاست ها و  برای صیانت  ای  برنامه ریزی شده  اقدامات 
راهبردها و به ویژه منافع ملی و اقتصادی کشور صورت نمی گیرد 
و این یک ضعف است. فلاحت پیشه نقش ستون پنجم در تشدید 
مشکلات کشور بیشتر از تحریم ها دانست و یادآور شد: تصمیم 
گیری باید بر واقعیات مبتنی باشد. موضوع تحریم را اگر به عنوان 
یک واقعیت نبینیم برخورد واقع گرایانه ای با آن صورت نمی گیرد 
به ویژه در بخش هایی که اثر خارجی تحریم ها کمتر از ستون 
پنجم آن در داخل است. وی افزود: اثر ستون پنجم در تحریم ها 
کسانی هستند که از این شرایط سوء استفاده می کنند و به این 
وسیله می خواهند منافع خود را پیش ببرند. کسانی که احتکار 
می کنند و با بر هم زدن نظام عرضه و تقاضا، بیشترین آسیب را 
به کشور وارد می کنند و دستگاه هایی که وظیفه نظارت بر این 
سیستم را دارند و به وظیفه خود عمل نمی کنند، نقش ستون 
پنجم دشمن را در شرایط تحریم بازی می کنند؛ با این ستون 
پنجم اگر برخورد شود، می توانیم به راحتی شرایط موجود را 

پشت سر بگذاریم.وی ادامه داد: قابل توجیه نیست و هیچ گونه 
نظارت و برخوردی در سیستم توزیع و عرضه و تقاضا وجود ندارد 
و بسیاری از شرایط موجود سوء استفاده می کنند و همین مساله 

فشارهای سنگین اقتصادی را بر مردم تحمیل می کند.
همکاری  و  پاسخگویی  مانع  تشریفاتی  غرور   *

دستگاه ها است
رییس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس 
شورای اسلامی، »غرور پروتکلی و تشریفاتی« را از موانع همکاری 
و همفکری قوا و دستگاه های کشور دانست و خاطرنشان کرد: 
همکاری و همفکری صورت نمی گیرد به چند دلیل؛ هنوز غرور 
پروتکلی و تشریفاتی بر مناسبات میان دستگاه ها در کشور حاکم 
است به جای این که دستگاه ها و مسوولان با هم بنشینند و برای 
حل مشکلات کشور چاره جویی کنند، گروه خود را به رخ می 
کشند؛ من این را به عنوان یک گلایه مطرح می کنم.وی ادامه داد: 
برخی مسوولان که باید در قبال سوالات مطرح شده در مجلس و 
کمیسیون امنیت ملی حضور داشته باشند، می بینیم که کماکان 
غرور تشریفاتی را دارند و توجهی به خواسته های این کمیسیون 
برای پاسخگویی به سوالات مربوط به امنیت ملی و سیاست 

خارجی ندارند و این یک ضعف است و امیدواریم که دوستان از 
اسب مغرور تشریفات پیاده شده و در حوزه خود پاسخگو باشند.

این نماینده مجلس درباره روند استیضاح هایی که در مجلس 
شکل گرفته است، گفت: برخی وزیران دولت واقعا ضعیف هستند 
در حالی که انتظار ما این است که رییس جمهوری وزاری ضعیف 
را برکنار کند. بسیاری از مشکلات که در جامعه وجود دارد ناشی 
از عدم اجرای مسئولیت ها است مانند نبود نظارت بر گرانی های 
خودسرانه ای که شکل می گیرد یا مسائلی که در حوزه های 
دیگری است، فسادی که در کارخانجات عظیم از جمله خودرو 

وجود دارد و بیشترین التهاب را به بازار وارد کرده است.
دولت  کابینه  ترمیم  ضرورت  بر  تاکید  با  پیشه  فلاحت 
خاطرنشان کرد: انتظار می رود بخشی از ترمیم ها را خود رییس 
جمهوری در کابینه انجام دهد ضمن اینکه نمایندگان مجلس 

بخشی از استیضاح ها با شرایط روز جامعه همخوان نیست. 
در  پرورش  و  آموزش  وزیر  استیضاح  مثلا  داد:  ادامه  وی 
شرایطی که به هرحال جامعه درگیر مسائل اقتصادی است، 
مشخص نیست که چه اندازه با واقعیت های جامعه همخوانی 
داشته باشد. جامعه الان در فصل راه اندازی مدارس به سر می برد 
و نشان می دهد قوا با هم هماهنگی های لازم را در رویارویی با 
مسائل کشور ندارند.وی خلاء حضور نخبگان و مشاوران جوان را 
از دیگر مشکلات کشور در حوزه سیاست های راهبردی برشمرد 
و عنوان کرد: برخی مشاوران کشور دچار فرسودگی مغزی شده 
اند و این مشاوران که در حوزه راهبردی مشورت می دهند، نمی 
توانند مشکلات امروز جامعه را حل کنند. اصرار مسوولان مختلف 
کشور بر حفظ این مشاوران و عدم توجه به مشاوران جوان و 
نظرات مشورتی با نخبگان دانشگاهی و روشنفکر با آنان از ضعف 

های موجود است. 
* قوه قضاییه هنوز اقدام قضایی مناسب در برخورد با 

متخلفان انجام نداده است 
رییس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس 
تصریح کرد: بسیاری از مسائل از ضعف در سیستم قضایی ناشی 
می شود، عدم برخورد قضایی و نبود اطمینان به برخوردهای 
قضایی، ضعف هایی را به وجود آورده و باعث شده که کماکان 
مجرمان و متخلفان در جامعه جولان دهند و قوه قضاییه نیز هنوز 

اقدام قضایی مناسب در این خصوص ترتیب نداده است. 
وی ادامه داد: سران قوه در نشست های مختلف برگزار می 
کنند و فقط تصویر این نشست ها در تلویزیون پخش می شود و 

مردم اثری از آن در مناسبات بین سه قوه نمی بیننند.

سخنگوی جبهه پیروان خط امام و رهبری گفت: امروز روز دعوا در کشور نیست و 
همه گروه ها و جناح ها باید دولت را برای انجام ماموریت و وظایف خود کمک کنند. 

»سید کمال سجادی« ، فرمایشات رهبر معظم انقلاب در دیدار اعضای مجلس 
خبرگان رهبری مبنی براین که »دعوا و ایجاد تشکیلات موازی با دولت، اصلاح کار 
نیست؛ کار جهادی باید توسط خود مسئولان و از مجاری قانونی انجام شود« را کاربردی 

توصیف کرد و افزود: در هر اموری باید از موازی کاری جلوگیری شود. 
وی به شرایط ویژه ای که امروز در کشور بوجود آمده است، اشاره کرد و ادامه داد: در 
ساختار سیاسی ایران و قانون اساسی تفکیک قوا وجود دارد و هر کدام ساختار خاص 
خود را دارند بویژه دولت که اداره کشور در ابعاد سیاسی ، اقتصادی ، فرهنگی و اجتماعی 

در صف اول اجرای برنامه های تعیین شده قرار دارد.
دبیرکل جامعه اسلامی کارمندان همچنین اظهار داشت: وجود ساختارهای موازی 

موجب اتلاف وقت، سرمایه و نیروی انسانی در کارها می شود و دستیابی به اهداف و 
رسیدن به موضوع واحد را سخت می کند .

سجادی گفت: در صورت وجود دستگاه های موازی، آنها یا باید ادغام یا فعالیت 
آنها به نهاد اصلی واگذار شود، در گذشته شاهد بودیم که برخی وزارتخانه ها به دلیل 
جلوگیری از موازی کاری ادغام شدند مگر استثناء هایی که طبق قانون وظایف خود 
را دارند.وی افزود: در شرایط امروز که جنگ اقتصادی از سوی دشمنان نظام بیش از 
هر زمان مشهود است جا دارد تا با هماهنگی بیشتر همه دستگاه ها و با حضور افراد 

متخصص، کارآمد برای دستیابی به بهره وری بیشتر تلاش کنند.
سخنگوی جبهه پیروان خط امام و رهبری با یادآوری این که یکی از وظایف قوه 
مقننه نظارت است، گفت: این نهاد نیز می تواند با قانون گذاری از عملکرد تشکیلات 

موازی جلوگیری کند.

سجادی ادامه داد: انسجام و همدلی امروز بیش از هر زمان دیگری از نیازهای اساسی 
کشور است، همدلی و اتحاد همه گروه های سیاسی کمک حال دولت خواهد بود تا 

ماموریت خود را به نحو احسن به انجام برساند.
وی افزود: امروز همگرایی جناح ها و گروه ها در راستای منافع ملی و امنیت ملی 
است و انتظار این است امروز که مهم ترین مسئله اقتصادی است جناح های اصولگرا، 

اصلاح طلب و مستقل تلاش کنند تا فشارها بر دوش دولت ومردم کم شود.
سخنگوی جبهه پیروان خط امام و رهبری تصریح کرد: گروه های سیاسی نمی 
توانند در زمینه مسایل اقتصادی شانه خالی کنند و بگویند کاری به دولت ندارند ولی 

در ابعاد دیگری از جمله سیاسی و فرهنگی ورود داشته باشند.
سجادی اضافه کرد: امروز وظیفه همه جناح ها و تشکل های سیاسی و مسئولان 

این است که دولت را در انجام ماموریتش بویژه اقتصادی کمک کنند.

آیت الله سیدمحمد غروی  :

اهداف حزبی، گروهی و جناحی  درعزاداری ها مدنظر نباشد

در گفت وگو با »حشمت الله فلاحت پیشه« مطرح شد

نقش ستون پنجم تاثیرگذارتر از تحریم ها 

سخنگوی جبهه پیروان خط امام و رهبری: 

همه گروه ها باید دولت را در اجرای وظایف کمک کنند 
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واحد آنتیک سنگ مسعود به عنوان 
اولین تولید کننده ی سنگ آنتیک در 
اعتبار و جایگاه ویژه ای  از  استان قم 
برخوردار است، این واحد با تولید 17 نوع 
سنگ آنتیک در 5 رنگ مختلف از نظر 
کمیت و تنوع تولیدات در سطح استان و 
همچنین در کشور به عنوان یک واحد- 
تولیدی برتری در صنایع سنگ به شمار 

می رود.
مسعود افشاری مدیر واحد آنتیک 
سنگ مسعود در مصاحبه با خبرنگار ما 
اعلام کرد: فعالیت در صنایع سنگی حرفه 
ی ابا اجدادی ما محسوب می شود و پدر 
من طی سال های طولانی به عنوان 
ارایه  این صنعت  های  پروژه  پیمانکار 
داده است.وی افزود: من نیز از حدود 12 
سال قبل به این صنعت ورود کردم البته 
یکسال اول را در یک واحد صنایع سنگ 
کسب تجربه کرده و از 11 سال قبل 
به طور مستقل در این عرصه فعالیت و 
خدمات خود را کلید زدم.مسعود افشاری 
با بیان اینکه ایده راه اندازی این واحد از 
چند سال قبل در ذهن من شکل گرفت، 
توضیح داد: هنگام بازدید از یک سایت 
تخصصی صنعت سنگ خارجی، طرح 
آنتیکی مشاهده کردم که در بورس بود و 
از جمله طرح های قدیمی محسوب می 
شد.از اینرو با پدر خود و همچنین دایی 
ام که او نیز در این صنعت تجاربی دارد. 
مشورت کرده و تصمیم گرفتیم قطعه 
زمینی که در اختیار داشتیم را به کارگاه 
اینرو  از  دهیم.  اختصاص  بری  سنگ 
شروع به ساخت و ساز این واحد کردیم 
و کار تزیینات سنگ را رسماً از سال 85 
استارت زده و کار تولید را عملًا از اویل 

سال 86 آغاز کردیم.
نقاط  اقصی  از  *حذب مشتری 

کشور
مدیر واحد آنتیک سنگ مسعود در 
ادامه با بیان اینکه تهیه برش فرآوری و 
عرضه ی انواع سنگ زمینه اصلی فعالیت 
و خدمات این واحد را تشکیل می دهد؛ 
اظهار کرد: برش سنگ قله هم در این 
واحد انجام می دهیم که سنگ ها را به 
صورت ورق ورق و همچنین به صورت 
پلاک در می آوریم وی افزود: 30 درصد 
از معادن و 70 درصد نیز از  تولیدات 
ضایعات و پرتی کارخانه های سنگ بری 
ها ی دیگر تأمین می شود. مدیر واحد 
آنتیک سنگ مسعود با اشاره به اینکه 
از سراسر کشور مشتریان زیادی جذب 
کرده ایم؛ اظهار کرد: از تمامی نقاط ایران 
از جمله تبریز، محلات، اصفهان، قم، آذر 
شهر و برخی شهرهای دیگر، مشتریانی 
داریم که انواع سنگ مورد نیاز خود را به 
ما سفارش و مطابق با سفارش و سلیقه 

مشتریان عزیز خدمات دهی می کنیم.

های  سال  طی  اینکه  بیان  با  وی 
طولانی فراز و نشیب فراوانی را در این 
از شرایط  ایم،  صنعت پشت سرنهاده 
سخت و دشوار کاری در برخی مقاطع 
زمانی خبرداد که به ناچار در فضایی 
به  آفتاب  داغ  زیر هرم  و  بدون سقف 
فعالیت می پرداخت و به تدریج سرمایه 
اندکی از محل فروش واحد مسکونی و 
دیگر امکانات زندگی شخص جمع آوری 
و به احداث و راه اندازی این واحد اقدام 
کرده است. مسعود افشاری سپس اعلام 
کرد: در حال حاضر 8 دستگاه تولیدی 
در این مجموعه نصب شده که 3 دستگاه 
فعلا غیر فعال و 5 دستگاه مشغول به 
کار است.  وی مشخصاً از دستگاه بادبری 
نام برد که در کشور تولید نمی شود و از 
سال 70 در ایران در بورس قرار داشته 
که از کارکردهای خاص خود برخوردار 

است.
* تولید 50 مدل سنگ در آنتیک 

سنگ مسعود
وی در خصوص کارکرد این دستگاه 
توضیحات فنی ارایه کرد و افزود: ایده 
نواری  به صورت  دستگاه  این  ساخت 
نوار قرار  شکل گرفته که سنگ روی 
داده می شود و دو تیغه ی آن را از فعل 
ناهموار می گردد که عملی نشد و یکی از 
فعالان عرصه ی صادرات و واردات اعلام 
کرد که می تواند این دستگاه را از کشور 
ادامه  افشاری  کند.مسعود  وارد  ترکیه 
داد: در سایت تخصصی صنایع سنگی، 
نحوه کارکرد این دستگاه تشریح شده و 
درنمایشگاه ارومیه نیز به نمایش گذاشته 
شد. نهایتاً از کشور ترکیه به قیمت 11 
هزار دلار خریداری کردیم و طرح آن را 
به یک دستگاه ساز ایرانی دادیم که برای 
ما بومی سازی کرد.مدیر واحد آنتیک 
سنگ مسعود آنگاه خاطر نشان کرد: 
در این مجموعه 17 نوع سنگ آنتیک 

در 5 رنگ مختلف تولید و عرضه می 
شود ضمن اینکه در مجموعه 50 مدل 
سنگ در این مجموعه تولید و در اختیار 

مشتریان عزیز قرار می دهیم.
صنعت  تولیدی  محصولات   *

سنگ قابلیت برندسازی ندارد
در  اشتغالزایی  خصوص  در  وی 
مجموعه تحت مدیریت خود نیز اظهار 
صورت  به  نفر   9 این  از  پیش  کرد: 
مستقیم در این واحد مشغول به کار 
با  شدن  مواجه  علت  به  که  اند  بوده 
رکود کاری ناگزیر از تعدیل نیرو شده و 
در حال حاضر فقط 3 نفر در این واحد 
افشاری  دارند.مسعود  کار  به  اشتغال 
همچنین اعلام کرد که هر سال طرح 
ها و مدل های جدیدی از سنگ های 
آنتیک تولید و عرضه می شود که برای 
موفقیت در این صنعت باید هنگام با 
تحولات صنایع سنگی دنیا؛ به روز باشیم 
در غیر اینصورت از چرخه ی توسعه در 

این صنعت خارج خواهیم شد.
وی در همین حال با ابراز تأسف از 
اینکه محصولات تولیدی این صنعت 
قابلیت برندسازی ندارد. توضیح داد: نمی 
توان روی سنگ برندی حک کرد و از 
اینرو برخی واسطه ها خود را به عنوان 
تولید کننده ی سنگ های مرغوب و با 
کیفیتی که در واحدهای معتبر از جمله 
این واحد تولید می ش ود؛ معرفی می 
کنند. وی در همین زمینه از خرید انواع 
توسط  آنتیک  و  گیوتین  های  سنگ 
دلال ها و افراد واسطه خبرداد و افزود: 
سنگ آنتیک در سه نوع و مدل تولید 
می شود و در سطح استان قم این واحد 
تنها مجموعه ای به شمار می رود که 
به طور انحصاری در این حیطه فعالیت 
و خدمات دهی می کند.مسعود افشاری 
سپس با اشاره به اینکه شناخت کیفیت 
و مرغوبیت تولیدات سنگی فقط از عهده 

فعالان کارآزموده این صنعت بر می آید؛ 
افزود: طی چند سال اخیر عده ای به 
صنایع سنگی ورود کرده اما نهایتا دو 
الی سه سال بعد ناگزیر از تعطیلی واحد 
خود شدند.مسعود افشاری خاطر نشان 
کرد: هزینه تولید هر روز افزایش می یابد 
و در مقابل هیچ حمایت و پشتیبانی از 
سوی مسوولان ذیربط از بخش تولید و 

کارآفرینی صورت نمی گیرد.
برای کمبود  اینکه  به  اشاره  با  وی 
نقدینگی و پوشش هزینه ها در یک 
مقطع زمانی ناگزیر از دریافت وام در 
قالب مضاربه شدیم که این نوع وام در 
یک بازه مشخص زمانی باید یکجا به 
علاوه سود هنگفت آن به بانک عامل 
بازگردانده شود. متأسفانه به دلیل رکود 
کسب و کار موفق به بازپرداخت اصل و 
سود وام در موعد مقرر 6 ماه نشده و به 
خاطر 6 ماه تأخیر؛ اصل وام را که 10 
میلیون تومان بوده به علاوه 5 میلیون 
تومان سود بانکی یکجا به بانک عامل 
بازگردانیم. وی با بیان اینکه از مدتی 
قبل تقاضای دریافت مجدد تسهیلات 
اکنون  اما  افزود:  ایم؛  داده  ارایه  را  وام 
دیگر تسهیلات  پرداخت نمی کنند و 
از دو سال قبل در سایت مربوطه ثبت 
نام کرده ایم که هنوز هیچ نتیجه ای 

نداشته است.
مدیر واحد آنتیک سنگ مسعود در 
ارزان  تسهیلات  چنانچه  گفت.  پایان 
قرار  مجموعه  این  اختیار  در  قیمت 
گیرد. فضای کاری وسیع تری احداث 
و با خرید دستگاه های جدیدتر برای 
بیش از 20 نفر اعم از مرد و زن فرصت 
شغلی ایجاد خواهم کرد چرا که بخش 
مربوط به ظریف کارهای سنگ و ابعاد 
می  توری چسبانده  روی  که  آن  ریز 
را  کارزنانه  ظرافت  و  خلاقیت  شود، 

طلب می کند.

در گفت و گو با مسعود افشاری مطرح شد

آنتیک سنگ مسعود در کمیت و تنوع تولیدات 
حرف اول را در صنایع سنگی می زند

مسیر  در  مردم  گفت:  قم  استان  راه آهن  مدیرکل 
جنت آباد به سمت ایستگاه محمدیه واقعاً با خطرات زیادی 
روبه رو هستند که تا امروز باوجود مکاتبات زیاد اما هنوز 
نتیجه ای نداشته است.محسن اعتماد، با اشاره به قرار گرفتن 
ایستگاه محمدیه در 20 کیلومتری شهرقم اظهارداشت: 
مردم در حالی مجبور به استفاده از این ایستگاه هستند 
که هیچ یک از خدمات حمل ونقلی و جاده ای مناسب این 
مسیر به مردم ارائه نشده و ما روزانه شاهد اعتراضات بسیار 
از طرف مردم هستیم. وی یکی از مهم ترین مشکلات این 

ایستگاه را جاده دسترسی به آن دانست و خاطرنشان کرد: 
مردم در مسیر جنت آباد به سمت ایستگاه محمدیه واقعاً با 
خطرات زیادی روبه رو هستند که تا امروز باوجود مکاتبات 
زیادی که با اداره کل شهرسازی، استانداری از طریق شورای 
تأمین شهرستان و فرمانداری انجام شده اما هنوز نتیجه ای 
نداشته است.اعتماد تأکید کرد: مسیر تاریک و باریک جاده 
جنت آباد نیاز شدیدی به مرمت جاده و روکش آسفالت 
و تأمین روشنایی داشته که عامل تصادفات شده و مردم 
اعتراض زیادی به این مسئله دارند که البته به حق هم بوده  

اما هیچ اقدامی از طرف دستگاه های مرتب صورت نگرفته 
و حاضر به همکاری با اداره کل راه آهن استان نیستند.وی 
به استفاده روزانه 300 تا 400 مسافر از ایستگاه محمدیه 
اشاره کرد و ادامه داد: این تعداد مسافر داخلی و بین المللی 
نیازمند خدمات شهروندی مناسب هستند که ما تنها در 
این 20 سال توانسته ایم کارهایی ازجمله مناسب سازی برای 
تردد مردم، ساخت سکو، توسعه ایستگاه، نصب دوربین های 
ساخت  ایستگاه،  در  آهن  پلیس راه  حضور  مداربسته، 

سرویس بهداشتی و محوطه سازی را انجام دهیم.

مدیرکل راه آهن استان قم مطرح کرد

بی توجهی مسئولان قم به کمبودهای ایستگاه محمدیه

سناریوی رژیم صهیونیستی - سعودی  و انگلیسی: تفرقه افکنی بین ایران و عراقطرح روز

طرح:  سجاد جعفرى

نامحـرمانه

نیم نگـاه

ماجرای تیراندازی در نهاد ریاست جمهوری چه بود؟ 
شنبه شب حدودا ساعت 9 شب، صدایی شبیه به تیراندازی در اطراف نهاد ریاست جمهوری شنیده 
شد که رجانیوز اولین خبر مربوط به این صدای تیراندازی را منتشر کرد، اما دقایقی بعد تکذیب شد. به 
گزارش خبرآنلاین، یک منبع آگاه در نهاد ریاست جمهوری گفت: »هیچ تیراندازی در کار نبوده و صدای 
انفجار ناشی از آتش بازی و مربوط به یک جشن عروسی بوده است.« پس از آن جانشین فرمانده قرارگاه 
ثارالله هم خبر تیراندازی در اطراف ساختمان ریاست جمهوری را تکذیب کرد. سردار اسماعیل کوثری 
به ایسنا گفت: »آن چه حوالی منطقه پاستور شنیده شده، صدای آتش بازی در جشنی در اطراف این 
منطقه بوده است. شرایط خیابان های اطراف ساختمان ریاست جمهوری همچون ساعات قبل عادی 
و امنیت کامل در این منطقه برقرار است. حمیدرضا گودرزی، مدیر کل امنیتی استانداری تهران نیز با 
تکذیب اخبار منتشر شده در خصوص تیراندازی در اطراف نهاد ریاست جمهوری گفت: »صدای ممتد و 
شبیه به تیراندازی شنیده شده شامگاه شنبه در محدوده خیابان پاستور مربوط به پرتاب فشفشه و منور 
در تالار عروسی واقع در خیابان احسانی در حین ورود عروس و داماد بوده است و شایعه های مربوط به 

آن در فضای مجازی، طبق بررسی های صورت گرفته صحت ندارد.« 

بحرین 14 ایرانی را بازداشت کرده است
وزارت کشور بحرین مدعی ورود 14 شهروند ایرانی با گذرنامه های جعلی به این کشور و بازداشت 
آنهاشد.به گزارش ایسنا، به نقل از اسکای نیوز عربی، وزارت کشور بحرین به نقل از مدیر کل اداره 
تحقیقات و پرونده های کیفری این کشور مدعی شد که 14 شهروند ایرانی با گذرنامه های آسیایی 
وجعلی و با نام های غیرحقیقی وارد بحرین شده و در این کشور بازداشت شده اند.این وزارت در ادامه 
اعلام کرد:به محض اینکه اطلاعات اولیه در این زمینه تایید شد، تحقیقات را آغاز کردیم که و مظنونین 
را شناسایی و دستگیر کردیم و به این نتیجه رسیدیم که آنها تابعیت ایرانی دارند.براساس این گزارش 
مدیر کل اداره تحقیقات و پرونده های کیفری مدعی شد که این افراد با هدف ورود به کشور بحرین 
و با هماهنگی برخی افراد بحرینی ایرانی الاصل گذرنامه های آسیایی خریداری کرده اند.وی افزود که 

اقدامات قانونی لازم صورت گرفته است و پرونده افراد بازداشت شده به دادستانی ارسال شده است.

عیسی کلانتری: غلط کردند، من سیاسی حرف نزدم 
معاون رئیس جمهور گفت: صحبتم در کنگره اصلاح نباتات و زراعت با 10 هزار عضو متخصص 
سیاسی نبود، دیدگاهم تخصصی و در حوزه سیاستگذاری بخش کشاورزی است.عیسی کلانتری به 
مانور خبری بی بی سی درباره صحبت های خود که با هدف سیاسی کردن موضوع انجام شد واکنش 
نشان داد و گفت: بی بی سی غلط کرد. من بحث سیاسی نداشتم، دیدگاهم تخصصی و در حوزه 
سیاستگذاری بخش کشاورزی است. معاون رئیس جمهور تأکید کرد: صحبتم در آنجا این بود وقتی 
کنگره اصلاح نباتات و زراعت با 10 هزار عضو متخصص درباره نوع کاشت محصولات و تغذیه افراد 
ساکت باشند کسی مثل آقای نقدی از بی اطلاعی اش می گوید »به یک میلیارد نفر غذا می دهیم«. در 

واقع وقتی انجمن های علمی ساکت می شوند دیگرانی مثل آقای نقدی اظهارنظر می کنند.

چه کسانی سبد 1۳۰ هزار تومانی می گیرند؟
با تصمیم دولت قرار بر این است که به زودی 9میلیون نفر از افراد تحت پوشش کمیته امداد و 
بهزیستی، به ازای هر نفر 35هزار تومان کارت خرید کالا دریافت نمایند، اما جزئیات طرح دیگر حمایتی 
دولت در دستور کار است. سرپرست وزارت تعاون اکنون می گوید: توزیع مواد غذایی در ادامه سال های 
قبل است و ارزش ریالی این سبد 130 هزار تومان برای خانواده های کامل است که شامل گوشت قرمز، 
مرغ، تخم مرغ، برنج، حبوبات و ماکارونی، لبنیات، روغن مایع و غیره می شود. افراد می توانند به انتخاب 
خود از هر میزان کالا به هر میزانی که بخواهند دریافت کنند. سعی کرده ایم در این مرحله از توزیع سبد 

کالا آرام آرام به سمت گروه هایی برویم که در نهادهای حمایتی ما نیستند

علی کریمی دادگاهی می شود
هوشنگ مقدس از علی کریمی شکایت کرده و بر این عقیده است که او باید در دادگاه پاسخگوی 
ادعاهایی که کرده باشد.هوشنگ مقدس تاجر ایرانی در امارات گفت:علی کریمی مدعی شده بود که من 
از حساب شرکت های خارجی پول های فدراسیون را دریافت کردم باید این ادعا را ثابت کند، او در یک 
برنامه تلویزیونی به من اتهام زده و باید جوابگو باشد. حالا هم شکایتم از علی کریمی درباره اتهام دریافت 

پول های فیفا به مرحله صدور کیفر خواست رسیده است.

دو بیمار در حرم امام رضا)ع( شفا یافتند 
معاون تبلیغات و ارتباطات اسلامی آستان قدس رضوی گفت: دو زائر بیمار در جریان زیارت حرم 
مطهر رضوی با عنایت حضرت امام رضا)ع( شفا یافتند. حجت الاسلام سیدجلال حسینی روز یکشنبه 
در گفت و گو با خبرنگار ایرنا افزود: یکی از این دو نفر مردی 59 ساله مبتلا به فلج اندام ناشی از سکته 
مغزی و دیگری خانمی 20 ساله مبتلا به بیماری لاعلاج خونی بوده اند که دیگر امیدی به حیات نداشته 
اما با شفاعت امام هشتم)ع( شفا پیدا کردند. وی گفت: دیروز ظهر بعد از نماز ظهر و عصر نقاره های حرم 

امام رضا)ع( بنا به شفایافتگی این دو نفر نواخته خواهند شد. 

19۰۰ دختر در معرض فرار شناسایی شدند!
مدیرکل دفتر امور آسیب دیدگان اجتماعی سازمان بهزیستی کشور گفت: سال گذشته حدود 1900 
دختر در معرض آسیب در کشور شناسایی و مورد حمایت بهزیستی قرار گرفتند. که این دختران از 
طریق اورژانس اجتماعی یا به صورت خود معرف مراجعه کردند همچنین برخی از طریق دادگستری 

به ما مراجعه کردند.

سردوش کاهنده مصرف 

همانطوری که گفته شد حدود یک سوم مصارف یک واحد مسکونی مربوط به استحمام هست . 
بنابراین کاهش مصرف در این بخش اهمیت زیادی دارد و اگر به خوبی مدیریت بشود می تواند در 

اصلاح الگوی مصرف و کاهش سرانه بسیار تاثیرگذار باشد . 
در این قسمت قصد داریم یکی دیگر از ابزارهای کارامد رو به شما معرفی کنیم و آن وسیله، 
سردوش کاهنده مصرف هست . ابن سردوشها عمدتا به دو روش باعث کاهش مقدار مصرف آب 
می شوند. در روش اول ساختمان انها به صورتی طراحی شده  است که با تاثیر گذاری بر فشار آب 
و تغییر سرعت خروجی آب، باعث کمتر شدن مقدار آب مصرفی می شوند . در توضیح باید بگوییم 
این سر دوشها اصطلاحا با مکانیسم های رگولاتوری کار می کنند یعنی با قرار گرفتن مانعی در برابر 
مسیر جریان آب فشار آب کم، سرعت جریان آب افزایش پیدا می کند و در فشارهای مختلف مقدار 
جریان ثابتی تحویل مصرف کننده می شود. این نوع از سردوشها به دلیل اینکه بر فشار آب تاثیر گذار 
هستند، و تحت هر فشاری یک جریان ثابت أب را به مصرف کننده تحویل می دهند به تدریح ممکن 
است باعث اعتراض  مصرف کننده بشوند. پس این نوع سردوش کاهنده مصرف صرفا در مکانهایی 
که فشار آب نقطه مصرف زیاد هست و آب املاح و رسوبات کمتری دارد توصیه می شود. در مقابل 
یک نوع سردوش کم مصرف دیگر هم وجود دارد که به ان سردوش اختلاط آب و هوا گفته میشود. 
روش عملکرد این نوع سردوش شبیه پرلاتورهاست. در مطالب قبلی اشاره کردیم که این استوانه 
های ارزشمند از روزنه هایی که بر محیط خارجیشان وجود دارد هوا را به داخل مکش می کنند و 
پس از مخلوط کردن آب و هوا، آن را در اختیار  مصرف کننده قرار میدهند. نحوه عملکرد سردوش 
کاهنده مصرف  دقیقا به همبن صورت می باشد. یعنی بخش عمده ای از آبی که وارد سردوش می 
شود جای خودش را به هوا می دهد و آب و هوای مخلوط شده در اختیار مصرف کننده قرار می گیرد 
و به همین دلیل سردوش کاهنده مصرفی که به روش اختلاط آب و هوا کار می کند به نسبت فشار 
آب در نقطه مصرف می تواند تا 75 مقدار مصرف آب را کاهش دهد که واقعا مقدار قابل ملاحظه ای 
است . برای روشن تر شدن موضوع بد نیست مثالی بزنیم : اگر سردوش مورد استفاده شما قدیمی و 
از نوع معمولی هست ، می تواند به نسبت فشار محل بین 20 تا 25 لیتر در هر دقیقه آب را پخش 
کند . یعنی اگر مدت زمان باز بودن دوش در استحمام ده دقیقه باشدحدودا یک بشکه 220 لیتری 
آب از سردوش قدیمی خارج می شود . حالا اگه این سردوش رو با نوع کم مصرف اختلاط آب و 
هوا تعویض کنید در همان مدت زمان )یعنی ده دقیقه با توجه به فشار محل مقدار مصرف می تواند 
به جای 220 لبتر به حدود 50 لیتر برسدکه مقداری کاملا منطقی و مناسب می باشد(  این نکته 
بسیار مهم را دوباره یادآوری می کنیم که در مصارفی نظیر استحمام، با صرفه جوئی در مصرف آب 
به دلیل اینکه مقدار مصرف آب گرم هم کمتر می شود شما در حقیقت در مقدار مصرف انرژی هم 
صرفه جوئی می کنید؛ یعنی انرژی که صرف گرم کردن آب شده است .  همچنین با صرفه جوئی در 
مصرف آب در این بخش حجم قابل توجهی از آب هم به فاضلاب تبدیل نمی شود که این خودش در 
کاهش آلودگی محیط زیست و حفظ منابع آب شرب به عنوان با کیفیت ترین مابع آب در دسترس 
کمک می کند. در خصوص تعمیرات و نگهداری این سردوشها موارد مهمی وجود داردکه در شماره 

بعدی به صورت مفصل به ان خواهیم پرداخت.
روابط عمومی و آموزش همگانی شرکت آب و فاضلاب استان قم

رئیس شورای اسلامی شهر قم :

عملیات احداث خط نخست متروی قم 
تا پایان سال به اتمام می رسد 

رئیس شورای اسلامی شهر قم گفت: عملیات احداث خط نخست 
متروی این شهر تا پایان سال جاری به اتمام می رسد، اما این به معنای 
بهره برداری از این خط در سال 97 نیست چرا که بهره برداری از خط 

مترو نیاز به تامین واگن و نیروی انسانی دارد.
عبدالله جلالی با اشاره به برنامه های شورای اسلامی شهر قم اظهار 
کرد: اعضای این شورا در یک سال گذشته صدها بازدید و دیدار عمومی 
داشتند و این برنامه ها در سال آتی تقویت خواهد شد.وی ادامه داد: با 
وجود کاهش درآمد مدیریت شهری شهر قم، هیچ پروژه ای بدون دلیل 
در این شهر متوقف نشد و حتی پروژه های جدیدی در شهر قم آغاز 
شدند.رئیس شورای اسلامی شهر قم با بیان اینکه در شورای اسلامی شهر 
قم در کمترین زمان به لوایح ارائه شده رسیدگی می شود افزود: شورا در 
خصوص شفاف سازی اقداماتی داشته است، گرچه که هنوز به وضعیت 
مطلوب در این زمینه نرسیدیم، البته شورای اسلامی شهر قم هنوز یک 
سایت اختصاصی ندارد که تمام اطلاعات مربوط به فعالیت های شورا در 
آن درج شود.جلالی دوری از فضای سیاست زدگی را راهبرد شورای 
اسلامی شهر قم دانست و تصریح کرد: شورای شهر در خصوص لوایح 
مربوط به شوراها و شهرداری ها در مجلس شورای اسلامی فعال بوده 
است.وی ادامه داد: سهم شهرداری قم از عوارض مربوط به سوخت قطع 
شد که به دنبال دریافت دوباره این عوارض با پیگیری های لازم هستیم، 
امسال شهرداری قم، پروژه بزرگ بلوار آیت الله بروجردی را به بهره برداری 
رساند.رئیس شورای اسلامی شهر قم افزود: اغلب آب مصرفی در فضای 
سبز این شهر از آب غیرشرب است، البته تفاهم نامه ای برای خرید پساب 
فاضلاب برای تامین آب موردنیاز فضای سبز شهر قم به امضا رسیده 
است.جلالی با اشاره به وضعیت پروژه متروی شهر قم اظهار کرد: عملیات 
احداث خط نخست متروی این شهر تا پایان سال جاری به اتمام می رسد، 
اما این به معنای بهره برداری از این خط در سال 97 نیست چرا که بهره 
برداری از خط مترو نیاز به تامین واگن و نیروی انسانی دارد.وی در پایان 
خاطرنشان کرد: مردم از اجرای طرح پیاده روسازی در خیابان ارم رضایت 

دارند و این پروژه رونق اقتصادی به آن بخش از شهر بخشیده است.

مدیرعامل سازمان بهسازی اطراف حرم مطهرمطرح کرد

ضرورت تغییر الگوهای ترافیک 
پیرامون حرم مطهر 

مدیرعامل سازمان بهسازی، نوسازی و زیباسازی اطراف حرم مطهر 
حضرت معصومه)س( با بیان اینکه پیرامون حرم مطهر نیازمند تغییر 
الگوی ترافیک هستیم، بیان کرد: بالغ بر 40 میلیون تشرف از سوی 
مجاوران و زائران در سال صورت می گیرد و این مسئله نشان می دهد که 

تقاضا برای حضور در حرم مطهر روز افزون است.
علیرضا خاکی با اشاره به وضعیت میدان شهید مطهری با توجه به 
مرکز ثقل بودن و برگزاری مراسم های مختلف در مناسبت های ملی 
و مذهبی، بیان کرد: این میدان به واسطه چند منظوره بودن به لحاظ 
ترافیکی، خدماتی و موقعیت جغرافیایی آشفتگی زیادی دارد.مدیرعامل 
حضرت  مطهر  حرم  اطراف  زیباسازی  و  نوسازی  بهسازی،  سازمان 
معصومه)س( با اشاره به اینکه مطالعات لازم برای افق بلند مدت شهری 
در معابر پیرامون حرم آغاز شده است، افزود: آرام سازی میدان، اصلاح 
ترافیکی، پیش بینی های آینده، مترو و منوریل و... مطالعه گسترده ای 
می طلبد که باید در مقیاس گسترده انجام شود.خاکی با بیان اینکه 
پیرامون حرم مطهر نیازمند تغییر الگوی ترافیک هستیم، بیان کرد: بالغ 
بر 40 میلیون تشرف از سوی مجاوران و زائران در سال صورت می گیرد 
و این مسئله نشان می دهد که تقاضا برای حضور در حرم مطهر روز 
افزون است.وی با اشاره به اینکه باید الگوهای دسترسی به حرم مطهر 
بر اساس مطالعات کارشناسی اصلاح شود، گفت: ما حتی اگر 5 هزار 
ظرفیت پارکینگ دیگر در اطراف حرم افزایش دهیم تقاضای جذب سفر 
را افزایش داده ایم، در حالی که باید پارکسوارهایی ایجاد کرده و زائران 
با وسایلی مثل بی آر تی و مترو به حرم مطهر منتقل شده و فضاهای 
پیرامون حرم عاری از ترافیک شود.مدیرعامل سازمان بهسازی، نوسازی 
و زیباسازی اطراف حرم مطهر حضرت معصومه)س( با اشاره به اینکه 
هرچه پارکینگ بسازیم و سطح شوارع را افزایش دهیم پاسخگوی نیاز 
نخواهد بود، اضافه کرد: کاهش تردد سواره، افزایش حمل و نقل عمومی، 
ایجاد فضاهای پیاده روی ایمن و مناسب از جمله راهکارهایی است که در 
دست بررسی است.خاکی با اشاره به اینکه تقویت حرکت پیاده با استفاده 
از وسایل برقی و... در حال مطالعه است، خاطرنشان کرد: باید به این باور 

برسیم که الگوی دسترسی به حرم مطهر نیازمند تغییر است.
 

مهدی جعفری برگزیده مسابقه عکس طولانی ترین 
ماه گرفتگی قرن شد

تقدیر رئیس سازمان فضایی ایران 
از عکاس قمی

معاون وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات و رئیس سازمان فضایی ایران 
با اهدا لوح تقدیری از مهدی جعفری خبرنگار و عکاس فارس به دلیل 
برگزیده شدن در مسابقه عکس طولانی ترین ماه گرفتگی قرن تقدیر کرد.

در مراسمی که در سازمان فضایی ایران برگزار شد از برگزیدگان 
مسابقه عکاسی طولانی ترین ماه گرفتگی قرن تقدیر شد که در این مراسم 
از مهدی جعفری خبرنگار و عکاس  فعال استان قم نیز با اهدا لوح و 
هدیه تجلیل شد.در این مسابقه حدود 608 اثر متعلق به 174 عکاس با  
هشتک سازمان فضایی ایران در شبکه های اجتماعی منتشر شد که از 
میان این آثار، 3 اثر به عنوان آثار منتخب برگزیده و یک اثر نیز شایسته 

تقدیر شناخته شد.

معاون شهردار قم خبرداد

پیشرفت 69 درصدی فاز نخست 
تقاطع سه سطحه ولیعصر)عج(

معاون فنی و عمران شهرداری قم از پیشرفت 69 درصدی فاز نخست 
تقاطع سه سطحه ولیعصر)عج( خبر داد.

علیرضا قاری قرآن با اشاره به آخرین وضعیت تقاطع غیرهمسطح 
ولیعصر)عج(، اظهار کرد: پروژه تقاطع سه سطحه میدان ولیعصر)عج( 
یکی از پروژه های ویژه شهرداری قم است که سال گذشته عملیات 
عمرانی آن آغاز شد و نمونه اجرایی آن با جزئیاتی که تعریف شده در 
قم وجود ندارد.معاون فنی و عمران شهرداری قم جزئیات اجرایی پروژه 
تقاطع سه سطحه ولیعصر)عج( را مورد توجه قرار داد و گفت: این پروژه در 
دو فاز به صورت پل اصلی و پل رمپی در حال احداث است که فاز نخست 
آن از کمربندی امام علی)ع( به سمت بلوار شهید کبیری با پیشرفت 
69 درصدی روبرو است.قاری قرآن با تاکید بر اینکه پل اصلی تقاطع 
ولیعصر)عج( به زودی به بهره برداری می رسد، تصریح کرد: فاز دوم این 

تقاطع غیر هم سطح نیز تا پایان سال عملیاتی و به اتمام می رسد.
وی خاطرنشان کرد: پل رمپی از سمت کمربندی امام علی)ع( به 
سمت جمکران بوده که به صورت مثبت دو به طول 615 متر اجرا 

می شود و درمجموع این پروژه با پیشرفت 46 درصدی روبروست.

اخبــار

معاون عمرانی استاندار قم گفت: طرح 
احداث آرامستان جدید در منطقه جمکران 
تا 3 ماه از دستور کار خارج شده تا مطالعات 
کارشناسی درباره آن صورت گیرد، در 3 ماه 
آینده مسئله آرامستان جدید در جمکران 

نهایی می شود.
مشکلات  از  برخی  بهشتی  محسن 
تهاتر املاک شهرداری را موردتوجه قرار 
با  تهاتر  مسئله  در  داشت:  اظهار  و  داد 
املاک شهرداری با صورت وضعیت کردن 
املاک، مشکلاتی در زمینه تهاتر و اجرای 
پروژه های استانی اتفاق می افتد که باید 
شورای شهر قم تدابیر لازم در این زمینه 
را بیندیشد، یکی از مهم ترین موارد اختلاف 

بین شهرداری و پیمانکاران را این مسئله 
شامل می شود.وی با اشاره به مسئله اراضی 
32 هکتاری شهر پردیسان خاطرنشان 
کرد: این اراضی را زمین های مستعدی 
تشکیل داده که با تعامل شهرداری می توان 
مشکل برخی مناطق حاشیه ای شهر را 
حل کرده و ساکنین این مناطق را به آنجا 
منتقل کرد، توسعه و ایجاد زیرساخت های 
گسترش  از  مانع  اراضی  این  در  لازم 
حاشیه نشینی های غیرمنطقی می شود.

معاون عمرانی استاندار قم با تأکید بر وجود 
مشکل در زیرساخت های شهر پردیسان 
درجه  در  پردیسان  مشکل  کرد:  عنوان 
نخست در مسئله زیرساخت ها بوده و از نظر 

سیما و منظر شهری استانداردهای لازم تا 
حدودی رعایت نشده است، باید با تدابیر 
درست مانع از ساخت وسازهای غیراصولی 
در اراضی 32 هکتاری شد.وی با اشاره به 
احداث آرامستان جدید در محدوده مسجد 
جمکران تأکید کرد: مسئولان استان به این 
نتیجه رسیدند که طرح احداث آرامستان 
جدید در منطقه جمکران تا 3 ماه از دستور 
کار خارج شده تا مطالعات کارشناسی درباره 
آن صورت گیرد، در سه ماه آینده مسئله 
آرامستان جدید در جمکران نهایی می شود.

بهشتی ادامه داد: برای احداث پارکینگ 
ظرفیت های  از  یکی  اختران  چهل  در 
تعریف شده استفاده از توان خیرین بوده و 

حسابی روی سازمان اوقاف و امور خیریه 
نشده است، اوقاف متولی امامزاده بوده و 
در مسئله احداث پارکینگ از ابتدا دخیل 
نبوده است، برای احداث پارکینگ در چهل 
اختران 5 میلیارد تومان از سازمان اوقاف وام 
دریافت شده که یک میلیارد تومان از این 
اعتبار بلاعوض است.وی تصریح کرد: حجم 
و سطح تعریف شده شهر قم در محدوده 
بافت تاریخی بسیار زیاد بوده و عملًا راه 
توسعه و پیشرفت شهری را گرفته است، 
در مسئله چمن کاری در شهر قم باید 30 
درصد کاهش در مصرف آب انجام شود 
و باید شهرداری برنامه خود را به کارگروه 

سازگاری با کم آبی ارائه دهد.

معاون عمرانی استاندار قم اعلام کرد

تعیین تکلیف احداث آرامستان جدید در جمکران تا ۳ ماه آینده


